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آیت الله اعرافی امام جمعه قم:
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شهردار قم :

شهربازی غدیر تا شهریورماه 
افتتاح می شود
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 به دنبال افزایش ماندگاری زئران در شهر قم هستیم

شهادت امام جواد )ع( را  تسلیت می گوییم

آغازبرداشت انگور 
ازباغات قم

برق ادارات پرمصرف قم قطع می شود

رئیس کل دادگستری استان قم ازاهتمام جدی دستگاه قضایی 
استان در اجرای قانون حمایت از اطفال و نوجوانان خبرداد. حجت 
الاسلام والمسلمین علی مظفری با اعلام ابلاغ قانون حمایت از 
اطفال و نوجوانان و الزام آور بودن این قانون برای تمامی دستگاه ها 
و نهادهای مخاطب تاکید کرد: دادگستری استان بر اساس تکالیف 
قانونی خود علاوه بر اختصاص شعب ویژه رسیدگی به پرونده 
های مرتبط با کودکان و نوجوانان و استفاده از ظرفیت مشاوران و 

مددکاران اجتماعی تدابیر لازم را در خصوص عملیاتی شدن مواد

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم تجدیدنظر و بازنگری در 
شیوه های اطلاع رسانی را مورد تأکید قرار داد و گفت: باید راهکار 
و برنامه عملیاتی پیرامون نهادینه کردن سبک زندگی جدید در 
میان مردم داشته باشیم.  بیژن سلیمان پور امروز در نوزدهمین 
جلسه شورای اطلاع رسانی و کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو 
روانی ستاد مبارزه با کرونا در سالن امام جواد)ع( استانداری، با 
تأکید بر لزوم استفاده از تمام ظرفیت اطلاع رسانی استان برای 

بالاتر بردن آگاهی مردم اظهار داشت: در تصمیم گیری ها

رئیس کل دادگستری استان قم: 

اجرای قانون حمایت از اطفال و 
نوجوانان الزامی است

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم :

باید سبک زندگی جدید در میان 
مردم نهادینه شود

8

 در نظر دارد  پروژه  ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای 
به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

شرایط: 
-مبلغ هزینه خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی 
به نام سازمان میادین شهرداری قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می 

باشد( 
محل دریافت اسناد: با ارائه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت تحویل اسناد به 
نشانی قم– جاده قدیم قم تهران– بلوار شهید خدا کرم – روبروی بهشت معصومه ) س ( - بلوار شهید 
رجایی – میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی – سازمان میادین، امور قراردادها و پیمانها مراجعه 

نمایند.
-تضمین شرکت در مناقصه به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا 
واریز وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 351082491518231 بنام سازمان 

میادین میوه و تره بار شهرداری قم می باشد.
- ارائه تاییدیه اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی در خصوص موضوع مناقصه و گواهی صلاحیت 

ایمنی از اداره کار جهت شرکت در مناقصه الزامی می باشد.
- فروش اسناد از مورخ 99/04/31 لغایت 99/05/11 می باشد.

-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط 
، امضا کرده و به پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران 

باعث حذف آنان از فرایند مناقصه می گردد. 
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

-سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.
-جهت پاسخگویی به سوالات با شماره 02536644313  تماس نمایید. 

زمان و محل تحویل پاکات و پیشنهاد قیمت : تا پایان وقت اداری مورخ 99/05/11 به آدرس 
قم- بلوار امام موسی صدر-ساختمان  شهرداری مرکز- طبقه 4 - معاونت خدمات شهری و امور 

اجتماعی – واحد حراست.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ) نوبت دوم (

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

روزنامه

1

جانشین فرمانده انتظامی قم از شناسایی عاملان 50 فقره سرقت منزل در این 
استان خبر داد و گفت: در این رابطه با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی 1۲ سارق 
دستگیر شدند.  سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره 
سرقت منزل در قم، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی 
قرار گرفت. وی با بیان اینکه 1۲ سارق شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی دستگیر 
شدند و بیش از 30 میلیارد ریال اموال مسروقه از مخفیگاه این افراد نیز کشف شده 

است، تصریح کرد: متهمان طی تحقیق های صورت گرفته و در مواجهه

 معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم گفت: به منظور رعایت 
و  کرونا  شیوع  ایام  در  بهداشتی  پروتکل های  به  عمل  و  اجتماعی  فاصله گذاری 
همچنین ترویج ازدواج آسان، پویش ازدواج آسان و بدون مراسم در قم آغاز شد. 
محسن فارسی، با اشاره با تصویب ستاد استانی مقابله با کرونا به منظور ممنوع بودن 
تمام  مراسم های مربوط به جشن، عروسی و ترحیم درتالارها،  اماکن عمومی و حتی 
منازل تا اطلاع ثانوی در این استان اظهار داشت:  سمن های فعال درحوزه   ازدواج 
جوانان استان در راستای عمل به توصیه های ستاد ملی مبارزه با کرونا پویش ازدواج

جانشین فرمانده انتظامی استان قم:

عاملان ۵۰ فقره سرقت در قم دستگیر شدند
معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم خبرداد:

آغاز پویش ازدواج آسان و بدون مراسم در قم 
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اهمیت سفر الکاظمی
 به ایران

عراق در نقطه جغرافیایی و هویتی قرار گرفته که کم و 
بیش با دو هویت عربی و مذهبی روبرو است. از طرفی 

ادامه روابط اقتصادی و سیاسی با ایران در اولویت های سیاست خارجی عراق قرار دارد 
و از سوی دیگر الکاظمی تلاش می کند رویکرد و سیاستی ملی گرایانه در پیش بگیرد.   
الکاظمی به دنبال نوعی میانجیگری بین ایران و عربستان است و اگر موفق شود 
دیدگاه های دو کشور را تا حدی به هم نزدیک کند، با منافع ملی عراق همخوانی دارد. 
او به درستی می داند که نیروهای نزدیک به ایران در عراق هم از نظر جمعیت و هم از 
آن حیث که تجربه مبارزه با صدام، آمریکا و داعش را دارند و به راحتی نمی توان آنها را 

نادیده گرفت.
واقعیت دیگر پیش روی الکاظمی حضور آمریکا در عراق است. جدا از اینکه عربستان 
و اعراب به دنبال برگرداندن عراق به جهان عرب هستند، حضور آمریکا هم در آنجا 
نیز مسئله  مهمی است. چون خواه ناخواه با نیروهای طرفدار ایران اصطکاک پیدا 
می کنند و این اصطکاک از دید الکاظمی و تیم حاکم بر عراق، مطلوب نیست و به 

دنبال این هستند راه حلی برای این مسئله هم پیدا کنند.
الکاظمی در سفر به تهران به ایرانی ها از این باب که روابط سیاسی و اقتصادی دو 
کشور خدشه ناپذیر است اطمینان می دهد و هم اینکه زمینه کاهش تنش های بین 

ایران و عربستان را پیشنهاد می کند.
با توجه به نیازهای عراق، در کوتاه مدت امکان تغییر جهت اقتصادی و تجاری برای 
آنها وجود ندارد. عراق برای تامین مواد غذایی، انرژی و به خصوص برق به شدت تحت 
فشار است و تا زمانی که جایگزینی برای آنها پیدا نکند، اوضاع روابط اقتصادی آنها بر 

محور و مدار ایران است.
هر چند از لحاظ نظری برخی افراد در عراق معتقدند و سعی می کنند، نیاز انرژی 
عراق را از کشورهایی مانند ترکیه و دیگر کشورها، جایگزین انرژی ایران کنند ولی این 
نظرات آرمانگرایانه است و عملا دسترسی آسانتر و ارزانتر به انرژی و دیگر کالاهای 

ایرانی قابل چشم پوشی و در مواردی قابل جایگزین نیست.
با مطالعه و بررسی مجموع شرایط جاری بین ایران و عراق، معتقدم حداقل در کوتاه 

مدت و میان مدت عراق  مناسبات تجاری و اقتصادی خود با ایران را ادامه می دهد.
مناسبات مردمی میان دو کشور ایران و عراق بی نظیر و پیوندهای دینی و فرهنگی 
دو کشور گسست ناپذیر است. بر این اساس هیچ حاکمی در عراق خواه المالکی، 
العبادی، عبدالمهدی و یا الکاظمی باشد نمی تواند این مولفه ها را نادیده بگیرد و 
متحدی بهتر، صادق تر، مطمئن تر، قابل اتکاتر از ایران پیدا کند. پذیرش این واقعیت 

برای آمریکا مشکل است. 
کارشناس مسائل منطق های

سخنگوی وزارت خارجه: 

ایران آماده گفت وگو با کشورهای منطقه است
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی تاکید کرد که ایران همواره آماده 
گفت وگو با همه کشورهای منطقه است و هیچ راه حلی جز گفت وگو برای حل و فصل 

سوء تفاهم ها و اختلافات وجود ندارد. 
سید عباس موسوی،  در گفت و گویی اظهار داشت که در خصوص عربستان هم ما 
بارها تلاش و سیاست اصولی و ثابت خود را اعلام کردیم و این بستگی به دولت و مقام 
های این کشور دارد که چگونه و با چه دیدگاهی به پیشنهاد ما برای همکاری و گفت 
و گوهای منطقه ای پاسخ دهند. وی گفت که جمهوری اسلامی ایران همواره با این 
شرایط آماده گفت و گو و همکاری با همه کشورهای منطقه است. سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشورمان در پاسخ به این پرسش که آیا جمهوری اسلامی ایران برای توسعه 
همکاری ها و حل و فصل مسائل منطقه ای آماده گفت و گو با همسایگان است، گفت 
که ایران همواره خواهان ثبات، امنیت و آرامش در منطقه است. موسوی تاکید کرد که 
هیچ راه حل جایگزینی به جز گفت و گو برای حل و فصل مسالمت آمیز سوء تفاهم ها و 
اختلاف ها وجود ندارد و معتقدیم که راهکاری دیگری در این باره موثر واقع نخواهد بود. 
وی ادامه داد که با وجود این شرایط جمهوری اسلامی ایران همواره بر گفت و گو میان 
کشورهای منطقه به دور از دخالت های بیگانگان اعتقاد دارد و یگانه راه ثبات و بازگشت 

امنیت، حتی رونق اقتصادی منطقه را همکاری و هم افزایی منطقه ای می دانیم.
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شهردار قم گفت: شهربازی بوستان غدیر از جمله پروژه هایی 
بوده که به علت شیوع کرونا، افتتاح آن با تأخیر همراه بوده 
ندهد  رخ  کرونا  دوباره  شیوع  زمینه  در  خاصی  اتفاق  اگر  و 

می توان تا پایان شهریور ماه شاهد بهره برداری از آن بود. دکتر 
سید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به اهمیت توجه به افزایش 

ماندگاری زوار در شهر قم، اظهار داشت: برای این مهم باید

 امام جمعه موقت قم گفت: امامان جمعه و ستاد نماز جمعه 
برای افزایش جذابیت این فریضه سیاسی و عبادی باید به فکر 
تدابیر و طرح های جدیدی باشند.  آیت الله علیرضا اعرافی 

روز دوشنبه در جمع خبرنگاران به مناسبت چهارم مرداد، 
سالگرد برپایی اولین نماز جمعه پس از انقلاب اسلامی افزود: 
باید نسبت به ترغیب مردم به نماز جمعه تلاش شود. وی ظهار

آیت الله اعرافی امام جمعه قم:

 طرح جدیدی برای افزایش جذابیت نماز 
جمعه اندیشیده شود

 امام جمعه موقت قم گفت: امامان جمعه و ستاد نماز جمعه برای افزایش جذابیت این 
فریضه سیاسی و عبادی باید به فکر تدابیر و طرح های جدیدی باشند. 

آیت الله علیرضا اعرافی روز دوشنبه در جمع خبرنگاران به مناسبت چهارم مرداد، 
سالگرد برپایی اولین نماز جمعه پس از انقلاب اسلامی افزود: باید نسبت به ترغیب مردم 
به نماز جمعه تلاش شود. وی ظهار داشت: نماز جمعه دارای کارکردهای اقتصادی، 
اجتماعی، اخلاقی و معرفتی است. مدیر حوزه های علمیه با اشاره به حملات مکرر علیه 
تریبون نماز جمعه تصریح کرد: این  هجوم گسترده امنیتی، نظامی و تبلیغی نشان دهنده 
آن است که نماز جمعه واقعا رکنی مهم و تضمین کننده وحدت و پیشرفت کشور است که 
امیدواریم امامان جمعه قدر این نعمت بزرگ را بدانند و بر غنای خطبه هایشان بیفزایند، 
به مسائل گوناگون بپردازند و نماز جمعه را جایگاه وحدت ، انسجام ، مقاومت و تزریق 
روح انقلابی به مردم قرار دهند و ضمنا لازم است مردم علی الخصوص جوان ها قدر آن 
را بدانند . اعرافی ابراز داشت: امامان جمعه بر غنای خطبه هایشان بیفزایند، به مسائل 
گوناگون بپردازند و نماز جمعه را جایگاه وحدت، انسجام، مقاومت و تزریق روح انقلابی به 
مردم قرار دهند.امام جمعه قم بابیان اینکه در کشور ما هم همیشه نماز جمعه برپا می شده 
است گفت: زمانی مرحوم آیت الله اراکی در قم نماز جمعه اقامه می کردند که من خودم در 
آغاز طلبگی در نماز جمعه های باشکوه ایشان در مسجد امام حسن عسگری)ع( شرکت 
می کردم. عضو فقهای شورای نگهبان ادامه داد: زمانی هم آیت الله میرزای حائری اقامه 
نماز جمعه داشتند. اما آنچه که چهل و یک سال قبل با فرمان امام)ره( پایه ریزی شد و 
ضمن آن مرحوم آیت الله طالقانی نخستین نماز جمعه با شکوه را در دانشگاه تهران اقامه 
کردند فصلی نو در نماز جمعه بود چون این نماز جمعه در ظل حکومت اسلامی با فرمان 
ولی فقیه و رهبری جامعه در ابعاد وسیع شکل گرفت که امروز قریب به 1000 نمازجمعه با 
شبکه منسجم در کشور برپا می شود و البته این الگویی که چهل و یک سال قبل در ایران 

پایه ریزی شد به دنیا هم انعکاس پیدا کرده است.
 

رئیس کل دادگستری استان قم: 

اجرای قانون حمایت از اطفال و 
نوجوانان الزامی است

رئیس کل دادگستری استان قم ازاهتمام جدی دستگاه قضایی استان در اجرای قانون 
حمایت از اطفال و نوجوانان خبرداد.

از اطفال و  ابلاغ قانون حمایت  با اعلام  حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری 
نوجوانان و الزام آور بودن این قانون برای تمامی دستگاه ها و نهادهای مخاطب تاکید کرد: 
دادگستری استان بر اساس تکالیف قانونی خود علاوه بر اختصاص شعب ویژه رسیدگی 
به پرونده های مرتبط با کودکان و نوجوانان و استفاده از ظرفیت مشاوران و مددکاران 
اجتماعی تدابیر لازم را در خصوص عملیاتی شدن مواد مندرج در این قانون خصوصاً 
مواد 6، 39، 43  پیش بینی نموده و بر این مبنا برنامه ریزی لازم را در خصوص برگزاری 
کارگاه های آموزشی ویژه مأموران و ضابطین مسئول از یک طرف و اعمال مجازات های 
جایگزین و دوره های آموزشی برای مرتکبان حسب احکام قضایی در دستورکار قرار داده 
است رئیس کل دادگستری استان قم افزود: بر اساس این قانون کلیه والدین مرتکب 
میباشند حجت الاسلام  آموزشی تخصصی  به طی دوره های  ملزم  جرائم مطروحه 
والمسلمین مظفری تصریح کرد: کلیه دستگاه های اجرایی ضمن اتخاذ تدابیر لازم در 
خصوص اجرای تکالیف محوله می  بایست گزارش اقدامات و عملکرد خود را به صورت 
منظم به دستگاه قضایی اعلام نموده تا شاهد حداقل آسیب و ورودی پرونده به دستگاه 

قضایی در این زمینه باشیم.

آغازبرداشت انگور ازباغات قم
 همزمان با فرارسیدن تابستان، برداشت میوه انگور از باغات استان قم آغاز شده است.

به گزارش خبرنگارما،استان قم جزو استان های گرمسیر محسوب می شود و از این رو 
محصولات کشاورزی نیز در مزارع و باغات این استان زودتر به ثمر می نشیند. میوه انگور 
هم با گرم شدن هوا به ثمر نشسته و آغاز برداشت این محصول در باغات استان آغاز شده 
است. بیشتر باغات و مزارع زیر کشت میوه انگور استان در بخش جعفریه و در دشت 
طغرود است که از گونه شاهانی و یاقوتی بیشترین سهم از گونه انگور استان را دارا است.

پیر محمد ملازهی*

سازمان میادین شهرداری قم

عکس:محسن کرمعلی
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رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت توسعه روابط و تقویت مبادلات مرزی و 
کالایی با همسایگان گفت: سیاست دولت حمایت از صادرات برای تقویت تولید 

داخل و نیازمندی های ارزی کشور است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی روز دوشنبه در جلسه رفع موانع و تسهیل صادرات، بر زمینه سازی 

برای افزایش صادرات کالاهای ایرانی به کشورهای همسایه و هدف تاکید کرد.
 رییس جمهوری در این نشست همچنین بر ضرورت بازگشت ارز حاصل از 

صادرات به چرخه اقتصاد کشور  تاکید کرد.
روحانی با اشاره به مخاطرات صادرات تک محصولی برای اقتصاد کشور، تلاش 
برای ایجاد تنوع و اعتماد به محصولات صادراتی ایران را اقدامی لازم و ارزشمند در 

راستای تقویت صادرات و کمک به رونق اقتصاد کشور برشمرد.
با تحریم های ظالمانه و  با اشاره به مشکلات ناشی از مبارزه توام ایران  وی 
همچنین شیوع ویروس عالمگیر کرونا بر اقتصاد کشور، گفت: طی ماه های 
گذشته بدلیل شیوع کرونا مبادلات مرزی و صادرات و واردات با کشورهای همسایه 
با مشکل مواجه بود که خوشبختانه با رفع تدریجی مشکل کرونا و بازگشایی مرزها 
با رعایت پروتکل های بهداشتی، مبادلات مرزی با همسایگان از سرگرفته شده 
که باید از این فرصت استفاده کنیم. رییس جمهور بار دیگر حمایت دولت از 
صادرکنندگان به عنوان کسانی که در خط مقدم مقابله با جنگ اقتصادی دشمن 
قرار دارند را مورد تاکید قرار داد و گفت: رونق صادرات از اولویت های اصلی دولت 

است و با تمام توان از صادرکنندگان حمایت می کنیم.
از  را  کشور  نیاز  مورد  ارز  تامین  برای  غیرنفتی  صادرات  تقویت  روحانی 
سیاست های اصلی در عرصه اقتصاد عنوان کرد و افزود: در این راه کشورهای 
همسایه در اولویت اول روابط اقتصادی قرار دارند و سیاست دولت توسعه بیش از 

پیش روابط بویژه مراودات اقتصادی و تجاری با همسایگان است.
رییس دولت تدبیر و امید خاطرنشان کرد: صادرات خدمات فنی و مهندسی 
همسایگان  با  روابط  گسترش  موجب  مشترک  صنعتی  شهرک های  ایجاد  و 
خواهد شد. رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت فعال تر شدن کمیسیون های 
مشترک اقتصادی با کشورها بویژه همسایگان، اظهارداشت: باید از همه ابزارها و 

ظرفیت ها برای رشد اقتصادی و توسعه صادرات استفاده کنیم.
روحانی با بیان اینکه براساس آمار میزان رشد اقتصادی بدون سال گذشته کشور 

مثبت بوده است، گفت: رشد مثبت اقتصادی با وجود تحریم ها و فشار اقتصادی 
بی سابقه  اتفاق مهمی است که برای تداوم آن در سال جاری باید همه تلاش خود 
را انجام دهیم. وی با بیان اینکه دولت در یک سال باقی مانده از فعالیت خود برای 
تحقق شعار "جهش تولید" همه تلاش خود را انجام خواهد داد، گفت: رونق تولید 
راهی جز توسعه صادرات غیرنفتی ندارد و برای رونق بخشیدن به تولید داخلی باید 
بدنبال توسعه صادرات و شناسایی بازارهای خارجی برای عرضه محصولات خود 
باشیم. روحانی تقویت جایگاه استان های مرزی در توسعه صادرات غیر نفتی و 
لزوم ساماندهی برخی پایانه های مرزی به عنوان مراکز توانمندی صادرات منطقه 
ای را ضروری خواند. رییس جمهوری همچنین با یادآوری اینکه دولت با بسیج 
همه امکانات و ظرفیت ها، فضای بدون درآمدهای نفتی را در شرایط تحریمی و 
کرونا مدیریت کرده است، افزود: در فضای بدون اتکا به درآمدهای نفتی، الگوی 
حاکم بر روابط سه ضلع تولید، صادرات و نفت به سود" تولید صادراتی" تغییر پیدا 

کرده است.

رییس بنیاد مستضعفان خبر داد:

آغاز توزیع ۱.۵ میلیون بسته معیشتی
 ۳۰۰ هزار تومانی

رییس بنیاد مستضعفان از آغاز توزیع 1.5 میلیون بسته معیشتی 300 هزار تومانی 
به ارزش 450 میلیارد تومان خبر داد و گفت: این بسته ها در سه مرحله متوالی در سه 
بازه یک ماهه، میان اقشار ضعیف و کم برخوردار توزیع می شود که ارزشی بالغ بر 450 

میلیارد تومان دارد. 
»سید پرویز فتاح« در مراسم آغاز توزیع 1.5میلیون بسته معیشتی میان خانواده های 
کم برخوردار و اقشار ضعیف جامعه، اظهار کرد: در اجرای فرامین مقام معظم رهبری و 
جلسه با نهادهای دیگر مقرر شد بنیاد مستضعفان، 1.5 میلیون بسته معیشتی 300 
هزار تومانی را در 3 مرحله متوالی در 3 بازه یک ماهه، میان اقشار ضعیف و کم برخوردار 

توزیع کند که ارزشی بالغ بر 450 میلیارد تومان دارد.
رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به بازدید اخیر خود از شهرستان های اسلامشهر، 
ملارد، بهارستان، شهریار، شهرقدس، رباط کریم، پاکدشت، قرچک، ورامین، پیشوا و 
استان البرز گفت: امروز روند توزیع 500 هزار بسته معیشتی آغاز می شود که شامل 
بسته های معیشتی و کارت های خرید 300 هزار تومانی است که در 10 شهرستان 
جنوب و غرب تهران و استان البرز و 15 منطقه هدف بنیاد مستضعفان، توزیع می شود.
وی تاکید کرد: در این مرحله به دنبال جلسات چهار روزه با مسئولان شهرستان های 
جنوب و غرب استان تهران و همچنین استان البرز مقرر شد تا پایان هفته جاری مبلغ 
300 هزار تومان در اختیار تمام مددجویان کمیته امداد و بهزیستی در این شهرستان ها 
توزیع شود و 150 هزار بسته دیگر نیز میان خانواده های نیازمندی که تحت پوشش این 

نهادهای حمایتی نیستند توسط گروه های جهادی و مردمی توزیع خواهد شد.
فتاح با بیان اینکه سایر بسته های معیشتی در نظر گرفته شده در میان محرومان و 
مستضعفان 15 منطقه هدف بنیاد مستضعفان توزیع می شود، گفت: در مرحله قبلی، 
بنیاد مستضعفان متعهد به توزیع 500 هزار بسته معیشتی 200 هزار تومانی شده بود 
که عملا، تعداد بسته های توزیعی توسط بنیاد به بیش از 600 هزار بسته افزایش یافت.

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به مشکلاتی که تورم و شرایط اقتصادی اخیر برای 
خانواده های نیازمند ایجاد کرده است، گفت: در این مرحله، گرچه ارزش بسته های 
معیشتی بنیاد مستضعفان به میزان 50 درصد افزایش یافته و قیمت هر بسته معیشتی 

از 200 هزار تومان به 300 هزار تومان رسید، ولی کفاف این شرایط را نمی دهد.
وی در پایان با تاکید بر اینکه این کمک های بنیاد مستضعفان، قطره ای در برابر 
دریای کمک های مردمی است، خاطرنشان کرد: ما این اطمینان را می دهیم که بنیاد 
مستضعفان در این شرایط اقتصادی، با تمام وجود و توان، کنار مردم خواهد ایستاد و 
هیچ مضایقه ای برای کمک به مردم به خصوص محرومان و مستضعفان نخواهد داشت.

فرمانده کل سپاه :

تاکتیک های رزم ما به روز شده است 
فرمانده کل سپاه با تاکید بر این که تاکتیک های رزم ما به روز شده است گفت: باید 
در سازمان تحقیقات و جهاد خودکفایی نیرو طراحی ساخت بالگردهای متناسب با 

ماموریت های نیرو آغاز شود. 
سردار سرلشکر حسین سلامی در جریان بازدید از پایگاه فتح هوانیروز سپاه گفت: 
پیشرفت و جهشی که در قدرت بالگردی سپاه پیش آمده، حاصل قدرت فرماندهان ما 
در نیروی زمینی است. نیروی زمینی سپاه نیروی مقتدر و پیشتاز است و در خط مقدم 
آرایش دفاعی در مقابل دشمن قرار دارد. وی ادامه داد: امروز ما روی زمین شخصیت 
زنده و درخشان این نیرو را مشاهده می کنیم. هوانیروز سپاه فقط متعلق به نیروی 
زمینی سپاه نیست و هرجا حادثه ای اتفاق می افتد دوستان ما اولین کسانی هستند 
که فداکارانه حضور پیدا می کنند. فرمانده کل سپاه با اشاره به نقش آفرینی بالگردهای 
سپاه در جریان سیل خوزستان، اظهار داشت: توان بالگردی سپاه یک توانمندی برای 
کل نظام است وما باید قدرتمند شویم و همواره در فرآیند تولید و تولد قدرت زندگی 
کنیم. ما 41 سال در متن و در نقطه تمرکز پیچیده ترین توطئه های جهانی زندگی کردیم 
و همه نظریه های دشمنان را به اذن خدای متعال و به برکت مجاهدت ها و اندیشه های 
بزرگ و هدفمند خنثی کرده ایم.  وی با تاکید بر اینکه نظام و سپاه به خوبی نیازها را 
شناسایی کرده اند، گفت: تاکتیک های رزم ما به روز شده است تا توانسته ایم در مقابله 
با قدرت ها از کیان اسلام و استقلال وطن دفاع کنیم. سرلشکر سلامی با بیان اینکه در 
عرصه طراحی توطئه و برنامه ریزی، دشمنان ما یک لحظه هم غافل و ساکت نبوده اند، 
اظهار کرد: تفاوت ما و دشمن در این است که هر چندآن ها در حجم تسلیحات  از ما 
جلوتر بوده اند، اما ما  ایستاده ایم و این در اثر هدایت های رهبری معظم انقلاب حاصل 
شده و پشتوانه امروز ما جوانان قدرتمند  و روح شجاعت و پیش روی فرماندهان و آحاد 
رزمندگان ما است. فرمانده کل سپاه با بیان اینکه نیروی زمینی در این کارزار سخت 
نقش ممتازی بازی کرده است، گفت: فهرست شهدای این نیرو نشان دهنده نقش 
و درخشش این نیروی بزرگ در حفظ عزت و شرف و کرامت ما است. این نیرو بوی 

فداکاری و عطر وفاداری و نسیم شجاعت می دهد.

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی:

فرهنگ ناب عاشورایی تعطیل بردار نیست 
رئیس سازمان تبلیغات اسلامی، از آمادگی دستگاه های حاکمیتی درباره ایجاد 
تمهیدات لازم برای هرچه باشکوهتر برگزاری شدن برنامه های ماه محرم خبر داد و 
گفت: فرهنگ ناب عاشورایی در فرهنگ ناب ایرانی آمیخته است و تعطیل بردار نیست 

و مردم با فرهنگ غنی ایرانی آشنا هستند. 
حجت الاسلام و المسلمین محمد قمی روز دوشنبه درحاشیه جلسه ستاد ملی محرم 
1442 هجری قمری در مجتمع فرهنگی شهدای هفتم تیر، در جمع خبرنگاران، 
گفت: وقتی می گوییم زندگی تعطیل نیست نه این که مراعاتی در کار نیست بلکه 
زندگی در جریان است و همه مراعات ها سر جایش است و تا کرونا هست یاد گرفته ایم 
که بیش از قبل مراعات کنیم و سخت گیرانه این شرایط را پشت سر بگذاریم و محبت 
سید الشهدا جزیی از فرهنگ ماست و فرهنگ ناب عاشورایی در فرهنگ ناب ایرانی 

آمیخته است و تعطیل بردار نیست و مردم با فرهنگ غنی ایرانی آشنا هستند.
وی افزود: وقتی مردم در محیط های باز و با رعایت ضوابط مراسم ها برگزار می شود 
و دغدغه های سلامتی مردم حتما نزد دستگاه های حاکمیتی است و ما بیش از پیش 
برای مراعات ضابطه های درنظر گرفته شده سخت گیری خواهیم کرد و از طرف دیگر 

برگزاری مراسم حسینی به عنوان مطالبه مردم است، به بهترین شکل برگزار شود.
وی درباره برگزاری هیات های بزرگ و پرجمعیت گفت: علاوه بر این که جلسات 
هیات های موردنظر در فضای مجازی برگزار می شود و زمینه های تقویت آن نیز باید 
فراهم شود ولی مراسم در محیط های سفید و سبز که مشکلی ندارند، برگزار خواهد شد 

و در محیط های دیگر باید ضوابط موردنظر و سختگیرانه رعایت شود.  

یک تحلیلگر مسائل سیاست خارجی :

الکاظمی به دنبال توازن میان ایران 
عربستان و آمریکاست

یک تحلیلگر مسائل سیاست خارجی تاکید کرد: الکاظمی در سفرهای خود به 
عربستان، ایران و آمریکا تلاش می کند نوعی توازن را میان این سه کشور در عراق را 
ایجاد کند که اگر موفق به چنین کاری شود، دستاورد بزرگی برای او محسوب می شود. 
»امیر موسوی« در گفت وگو با ایرنا، درباره سفر مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق به 
ریاض و تهران گفت: سفر به عربستان سعودی و ایران، نخستین سفر خارجی مصطفی 
الکاظمی در مقام نخست وزیر است. او بعد از این سفرها هم به آمریکا سفر می کند. در 
واقع نخستین سفرهای خارجی نخست وزیر عراق نیز به تهران، ریاض و واشنگتن است.
وی ادامه داد: سفر الکاظمی در حالی انجام می شود که دولت او، دولت موقت است 
و با مسائل جدی هم روبه رو است. موضوع خدمت رسانی و معیشت مردم، مقابله با کرونا 
و برگزاری انتخابات زودهنگام مسائلی هستند که او در یک سال آینده با آنها درگیر است 

که در دو موضوع نخست، فعلا موفقیتی نداشته است.
این کارشناس مسائل عراق با بیان اینکه الکاظمی تدارکی برای برگزاری انتخابات 
زودهنگام ندیده است، اظهار داشت: پرونده وضعیت امنیتی عراق همچنان مفتوح 
است چراکه طی دو، سه ماه گذشته داعش تحرکاتی را در برخی از مناطق عراق انجام 
داده و دست به اقدامات تروریستی زده است. موسوی درباره اهداف سفر الکاظمی به 
عربستان، ایران و آمریکا تصریح کرد: الکاظمی در سفرهای خود به عربستان، ایران و 
آمریکا تلاش می کند نوعی توازن میان این سه کشور در عراق ایجاد کند که اگر موفق به 

چنین کاری شود، دستاورد بزرگی برای او محسوب می شود.

دقایق یا ساعات کار
 مفید و مسئله کرونا

کرونا با همه مصیبت هایی که برای ما و جهان داشته 
و معلوم هم نیست کی دست از سر ما برمی دارد، اما 

فوائدی هم به همراه داشته است که ما می بایست از آن خوب بهره برداری کرد.
یکی از نکاتی که قبلًا هم یاد آور شده ام و به احتمال قوی بسیاری با آن موافقند 
دادن فرصت به ما برا ی فکر کردن در هستی و چیستی زندگی، در نحوه وسبک 
آن و تصمیم گیری برای آینده است. این نکته ای است که هم نباید از آن غافل بود 
و هم نیاز به دقت و حوصله و وسعت نظر دارد و بیش از آنکه افراد باید به آن توجه 
کنند مدیران در آن سهم بسیار زیادتری دارند. مگر قرار نبود و نگفتند که کرونا 
می تواند سبک زندگی و به ویژه زندگی کاری را عوض کند پس کو تلاش مدیران 

و صاحب نظران!
نکته ای که در امر مدیریت بسیار حساس است بهره گیری از ساعات مفید کاری 
افراد در ادارات است و هر کشوری در این زمینه برای خود در فواصل زمانهای 
مختلف به آمارگیری می پردازد که اگر چه در نحوه محاسبه و آمار آن اختلاف نظر  
شدید هست ولی قدر متیقنی را همه می پذیرند. در کشور ما هم هر از گاهی در 
گذشته و چه بسا بعد از این در باره ساعات کار مفید در ادارات بحث شده و می 
شود. اما آنچه در باره کشور ما مطرح است میزان دقایق و ساعات مفید در ادارات، 
که از 20 دقیقه تا نیم ساعت و به ندرت تا یکساعت در نوسان است؛ حال فرض 
کنیم بتوان آن را به دوساعت افزایش داد. اگر این حرف درست باشد،آیا در شرایط 
فعلی کرونایی می صرفد که برای دو ساعت کار مفید 6 ساعت وقت بسیاری از 

کارمندان را گرفت و با صرف وقت در ترافیک آن را به بیشتر هم افزایش داد؟
آیا نمی شد و نمی شود به جای این اصرار بر باز کردن ادارات و مؤسسات و 
مراکز خدماتی و خواهش و التماس از مردم برای رعایت فاصله اجتماعی و زدن 
ماسک، برای اینکه هم کار مردم نخوابد و هم رعایت مسائل بهداشتی بشود 
مدیران دستگاهها نسبت به این امر بررسی دقیقتری انجام می دادند که مشاغل 
را بر حسب ضرورت ها طبقه بندی و در داخل هر طبقه، امور مختلف آن اداره یا 
سازمان را تجزیه و تحلیل کنند و از نیروی انسانی بخواهند تا خودشان برای تقسیم 
کار و صرفه جویی در آمدن نیروی انسانی راههایی را بیندیشند تا هم کارها به خوبی 
انجام، میزان و ساعات کار مفید )کمی و میفی( راستی آزمایی  شود تا نیروها کمتر 

و یا به نوبت بر سرِ کار حضور یابند.
آنچه قابل کتمان نیست این است که در بسیاری از ادارات ما به جای کارمزد، 
ساعت مزدی رواج دارد. به این معنا که کارمند باید وقتش را در اداره بگذراند ولو 
کاری نداشته باشد. و این البته برای مدیران ما آسان تر و مطلوب تر است، چون 
حقوق کارمندان را دولت می دهد و کسی هم بر کارآیی و ثمربخشی فعالیتهای 
اداری نظارت ندارد. اگر این امر را می پذیریم الان بهترین فرصت برای بازبینی 
خدمات و نحوه ارائه آن به بهترین وجه با حد اقل حضور و استفاده از امکانات 
اینترنتی و خدمات مراسلاتی و پستی است. ما می توانیم حقوق کارکنان رابدهیم 
اما بخواهیم یا دورکاری کنند یا به نوبت کار هم دیگر را انجام دهند و در این زمینه 
طرح و برنامه ارائه دهند. در ضمن باید مواظب بود که آنهایی که به سرِ کار نمی 
آیند با خانواده هاشان سرگرم هستند و از نیامدن سوء استفاده، و به افزایش 
آلودگی کمک نمی کنند و به مسافرت های بی مورد نمی روند. در این مورد می 
توان با استفاده از صدا و سیما هم نحوه عملکرد ادارات و سازمانها را توضیح، و 
هم مردم را آموزش داد تا چگونه عمل کنند تا هم مشکلشان حل شود و هم از 
خانه کمتر بیرون بیایند. در امور غیر دولتی و بخش خصوصی هم می توان در این 
زمینه اندیشید و راهکارهای جدید ارائه داد. البته اگر دولت الگویی ارائه دهد و خود 
پیشقدم شود قطعاً بقیه هم یاد خواهند گرفت. بدیهی است مراکز تولید و جاهایی 
که موضوع آن کارگری است مستثنا هستند. اصناف می توانند برای خود ساعات 
کاری تعریف، و در هر صنف مراکز فروش و عرضه خدمات را معین، و منافع را با هم 
تقسیم کنند تا به کسی اجحاف نشود. توجه و برنامه ریزی در این مورد فوایدی 

دارد که از آن جمله است:
- افزایش کارآمدی و معلوم شدن توانمندی های ذاتی و ابتکاری افراد و بخش 

های اداری،
- ترویج فعالیت های آموزشی، پژوهشی از راه دور و با کمک از فضای مجازی 

برای خود و دیگران در حوزه های کاری و مهارتی،
- تکریم خانواده و ایجاد مهارت در منزل با کمک خانواده، دست کم در کنار 

خانواده بودن خود یکی از مزایابی نظیر در این دوران وانفسا است.
- کمک به اقتصاد کشور با صرفه جویی در هزینه های دولتی که با استفاده نا بجا 

از امکانات عمومی در ادارات انجام می شود.
- هماهنگی بیشتر کارکنان با هم و تشریک و تسهیم اطلاعات و مهارتها با حذف 

یا تقلیل انحصار از دست بعضی ها که خود را همه کاره می دانند.
 - افزایش شفافیت در کارها و پیدا کردن گره کارها و ترسیم سیر کوتاه و منطقی 

)الگوریتم( انجام کارها
- راه اندازی سرویس های  خدماتی رایگان یا با هزینه کم برای جلوگیری از حضور 

بی مورد ارباب رجوع
- گسترش خدمات اینترنتی و آموزش مردم برای استفاده بهتر.

- اجازه دادن برای ایجاد خلاقیت و ابتکار و یا مشارکت در امور عام المنفعه توسط 
عموم کارکنان.

- تقلیل بار ترافیک و کمک به محیط زیست.
البته این برنامه زمانی اجرا می شود که مدیرانی لایق، دلسوز، پاکدست و مبتکر 

بر سرِ کار باشند یا بیایند.
 

مدیر اموردیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

برق ادارات پرمصرف قم قطع می شود 
مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های شرکت توزیع نیروی برق استان قم از قطع 
برق دستگاه های اداری پرمصرف خبر داد و با اشاره به افزایش روند مصرفی 
دانست.  مهندس "سید  را محتمل  استان"خاموشی های اضطراری"  در  برق 
محمد ارجمند زاده" با اشاره به گزارش های هواشناسی مبنی بر استمرار گرما 
در روزهای آینده گفت: بدیهی است در این شرایط مصرف برق در اثر استفاده از 
دستگاه های سرمایشی افزایش یافته و اوج مصرف برق در همین ایام رقم خواهد 
خورد.  وی با بیان اینکه تمام تلاش استان همانند سال گذشته سپری کردن 
روزهای گرم تابستان بدون خاموشی است، اظهار کرد: خوشبختانه با همکاری 
با برنامه های مدیریت مصرف توانستیم  خوب مشترکین صنعتی و کشاورزی 
تابستان امسال را تاکنون بدون خاموشی سپری کنیم.   مدیر امور دیسپاچینگ 
و فوریت های شرکت توزیع نیروی برق استان قم اجرای دستورالعمل های مدیریت 
مصرف را در ادامه روند جلوگیری از خاموشی ها ضروری دانست و خاطرنشان 
کرد: عدم استفاده از وسایل پرمصرف در ساعات پیک )13 الی 17(، تنظیم 
دمای کولرهای گازی بر روی دمای 25 درجه، کاهش روشنایی در روز و استفاده 
از روشنایی طبیعی و استفاده از دور کند کولرهای آبی راهکارهای ساده اما بسیار 
تأثیرگذار در مدیریت مصرف است.  وی همچنین بر الزام دستگاه های اجرایی 
استان بر رعایت دستورالعمل های مصوب دولت برای کاهش مصرف برق تأکید 
کرد و گفت: ادارات مکلف شده اند ضمن کاهش 90 درصدی مصارف خود در 
ساعات پیک، از مصارف غیرضروری جلوگیری کرده و دمای وسایل سرمایشی 
خود را بر روی درجه استاندارد تنظیم کنند.  ارجمند زاده با بیان اینکه کارمندان 
باید بلافاصله بعد از اتمام ساعت اداری دستگاه های برقی خود را خاموش کرده و 
از ادارات خارج شوند، گفت: به منظور کنترل مصرف و عدم خاموشی مشترکین 
خانگی و تجاری در این ایام گرم سال، مقرر شده تمام ادارات از ساعت 12 به بعد 
وسایل سرمایشی خود را از مدار خارج کنند.  وی با تأکید بر اینکه با همکاری همه 
مردم و دستگاه ها می توانیم ادامه فصل تابستان را بدون خاموشی سپری کنیم، 
یادآور شد: از روزیکشنبه اکیپ های نظارتی شرکت برق با حضور در ادارات نسبت 
به کنترل دستورالعمل ها اقدام کرده و توصیه های لازم را در خصوص کاهش 
مصرف برق خواهند داشت.  مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های شرکت توزیع 
نیروی برق استان قم بر همین اساس قطع برق را در انتظار دستگاه هایی دانست 
که بخشنامه های مدیریت مصرف را رعایت نکنند و همچنان به روند مصرفی خود 

بدون توجه به ضرورت صرفه جویی ادامه دهند. 

اخبار

غلامرضا فدایی*

روحانی در جلسه رفع موانع و تسهیل صادرات تاکید کرد:

حمایت از صادرات برای تقویت تولید داخلی 

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران، جریان اصلاحات را نیازمند 
تجدید سازماندهی در نهادهای بالا دستی دانست و گفت: تصمیم گیری ها باید به 
سمت اتخاذ رویکرد دموکراتیک و ضمانت اجرایی پیش برود تا شورای جدید بر مبنای 
نظر اکثریت اصلاح طلبان اداره  شود.  »علی محمد نمازی« با تاکید بر نیاز کشور بر 
مشارکت حداکثری در انتخابات ریاست جمهوری 1400، گفت: اصلاح طلبان در این 
انتخابات باید موضع روشنی داشته باشند زیرا اصلی ترین کار تشکل های سیاسی، 
مطالعه و سنجش انتخابات و بررسی شرایط خودشان در هر انتخابات است. عضو 
شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با تاکید بر حضور مشروط اصلاح طلبان، 
خاطرنشان کرد:  نه تحت هر شرایطی حضور خواهیم داشت و نه می توانم بگویم 
شرکت نخواهیم کرد. هدف اصلاح طلبان باید این باشد که با نامزد اصلی خود وارد 
انتخابات شوند و از طرفی این جریان نیاز به تجدید سازماندهی در نهادهای بالادستی 
خود چون شورای عالی سیاست گذاری یا هر اسم دیگری دارد. نمازی ادامه داد: 
اصلاح طلبان چه در قالب شورای سیاست گذاری و چه بدون آن، نیازمند سازماندهی 
جدید هستند و بحث ترکیب، حضور و وزن اعضا و احزاب باید در شورای عالی یا نهاد 
جایگزین مورد توافق باشد. وی یادآور شد: همچینی تصمیم گیری ها در شوراهای 

اصلاح طلب باید به سمت اتخاذ رویکرد دموکراتیک پیش برود و دیگر اینکه باید 
ضمانت های اجرایی وجود داشته باشد که شورا بر مبنای نظر اکثریت اصلاح طلبان 
اداره  شود. نظر اکثریت در این ساختار همان خروجی و چکیده نظر همه اصلاح طلبان 
است. نمازی همچنین سازماندهی، تغییر و اصلاح ساختار، ضمانت های اجرایی و 
تغییر شیوه تصمیم گیری را نقشه راه اصلاح طلبان در این مرحله معرفی کرد. عضو 
شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با بیان اینکه اصلاح طلبان نباید از مردم عقب 
باشند، اظهار کرد: اگر احزاب اصلاح طلب می خواهند در درازمدت بمانند و فعالیت 
کنند، نهادهای بالادستی اصلاح طلبان به هیچ وجه نباید از مردم عقب بمانند بلکه 
باید چند گام از مردم جلوتر حرکت کنند. وی ادامه داد: رفتن اصلاح طلبان به سمت 
حمایت از نامزد غیر اصلاح طلب موجب دلسردی بدنه حامی اصلاحات می شود. 
نمازی درباره پیش بینی اش از رقابت بین دو جریان سیاسی در انتخابات ریاست 
جمهوری  سال 1400 گفت: هر دو جریان شخصیت های بزرگی برای نامزد شدن 
دارند و  اگر بعد از اعلام صلاحیت ها، هر جریان یک نفر را معرفی کند، پیش بینی من 
این است رقابتی واقعی و مشارکتی حداکثری اتفاق خواهد افتاد. در چنین شرایطی 

فکر می کنم نامزد اصلاح طلبان با فاصله ای بسیار زیاد از رقیب انتخاب خواهد شد.

یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران:

اصلاحات نیازمند تجدید سازماندهی در نهادهای بالادستی است

دبیر شورای نگهبان با بیان اینکه نظارت ما بر روی 
نمایندگان دائمی است، گفت: طبق قانون، شورای 
و  نمایندگان  اعتبارنامه  بررسی  از  پیش  تا  نگهبان 
صلاحیت آن ها بر اساس مستندات مراجع قانونی 
مختلف عمل می کند و مانع از تصدی مناصب توسط 

افراد ثروت اندوز و ناسالم می شود. 
نشست  در  دیروز  صبح  جنتی  احمد  آیت الله 
هم اندیشی با اعضای هیات رییسه مجلس یازدهم 
در  گفت:  شد،  برگزار  نگهبان  شورای  محل  در  که 
ابتدا باید به شما نمایندگان محترم مردم که توفیق 
خدمت رسانی در هیئت رئیسه مجلس را پیدا کردید، 
تبریک عرض کنم که امیدواریم در طی 4 سال دوره 
نمایندگی به درستی وظایف خود را انجام داده و خدا و 

مردم از شما راضی باشند.
 نمایندگان دائماً »خود مراقبتی«

 داشته باشند
وی  با اشاره به آیات متعدد قرآن کریم مبنی بر ثبت و 
ضبط اعمال انسان متذکر شد: هر عمل و سخنی که 
از انسان صادر می شود، همگی ثبت می شود و انسان 
باید دائماً مراقب اعمال و رفتار خود باشد و قبل از آنکه 

به حسابش رسیدگی شود خود به حسابش برسد.
دبیرشورای نگهبان خطاب به اعضای هیات رییسه 
و  عزیزان  شما  از  بعضی  کرد:  خاطرنشان  مجلس 
بسیاری از نمایندگان مجلس فعلی برای نخستین 
دوره است که وکیل مردم شده اید؛ پس قدر خود و 
خدمتی که به مردم می کنید را بدانید و دائماً »خود 
سرعت  به  سال   4 چراکه  باشید  داشته  مراقبتی« 
مورد  اعمالتان  باید  دوره  پایان  از  پس  و  می گذرد 

رضایت خدا و مردم باشد.
 روحیه جهادی و انقلابی را حفظ کنید

نماینده  هر  اینکه  بیان  با  نگهبان  شورای  دبیر 
آن  در  خود  گذشتگان  عاقبت  از  باید  مسئولی  و 
رهبر  که  همان طور  افزود:  بگیرد،  درس  مسئولیت 
معظم انقلاب از شما و سایر نمایندگان مجلس یازدهم 
تعریف و حمایت کردند، باید تا آخر دوره نمایندگی 
با  و  کرده  حفظ  را  خود  انقلابی  و  جهادی  روحیه 

کارآمدی رضایت مردم را داشته باشید.

نظارت مجلس بر مجلس مهم است
امری  را  مجلس«  بر  مجلس  »نظارت  مقوله  وی 
بسیار مهم عنوان و تصریح کرد: هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان کارایی و کارآمدی لازم را نداشت و در مقطع 
گذشته به بسیاری از سوء رفتارها و تخلفات نمایندگان 
به درستی رسیدگی نکرد؛ همان طور که رهبر عزیز 
انقلاب فرمودند خوب بودن یک چیز، و خوب ماندن 
این رو  از  است؛  مهم تر  امری  آخر،  تا  مسئول  یک 
امیدوارم نقاط ضعف هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان، 

اصلاح و به هیئتی کارآمد تبدیل شود.
نمایندگان نباید در مقابل یکدیگر قرار بگیرند

هیئت  اعضای  به  جنتی  آیت الله  بعدی  توصیه 
و  کلمه  وحدت  حفظ  مجلس،  نمایندگان  و  رئیسه 
شورای  دبیر  بود.  اساسی  اختلافات  کنارگذاشتن 
نظام  قوای  و  دستگاه ها  همه  کرد:  تأکید  نگهبان 
اسلامی باید به هم کمک کنند و هم افزایی داشته 
باشند؛ هرجا ضربه خورده ایم از اختلاف بوده است، 
از این رو باید مجلس »وحدت کلمه« را در درون خود 
نیز حفظ کند؛ دسته بندی کردن یکدیگر در مجلس 
فراکسیونی  و  تشکیلات  کار  اگرچه  نیست،  خوب 
بین افراد همفکر کار خوب و ضروری است، اما نباید 

نمایندگان در مقابل یکدیگر قرار بگیرند.
 مجلس باید توجه لازم به سیاست های کلی 

قانونگذاری و انتخابات داشته باشد
آیت الله جنتی توجه به سیاست های کلی نظام را 
به مجلسی ها توصیه کرد و گفت: سیاست های کلان 
نظام از سوی رهبر انقلاب ابلاغ شده و دستگاه های 
مختلف همچون دولت و مجلس و قوه قضائیه باید 
را  این سیاست ها  به خود درباره  بخش های مربوط 
اجرا کنند؛ مجلس محترم نیز باید توجه لازم به این 
سیاست ها از جمله سیاست های کلی قانوگذاری و 

انتخابات داشته باشد.
 قانون انتخابات باید اصلاح شود 

وی با اشاره به سیاست های کلی انتخابات و نواقص 
قانون انتخابات فعلی، تصریح کرد: به دلیل اشکال در 
قانون انتخابات، 16 هزار نفر در انتخابات اخیر ثبت نام 
کردند و هم شورای نگهبان به عنوان ناظر و هم دولت 

به عنوان مجری را شدیداً به سختی انداختند؛ این 
مسأله بیانگر آن است که قانون ایراد دارد و باید اصلاح 
شود؛ البته شورای نگهبان نیز آمادگی دارد که همه 
ظرفیت های کارشناسی خود را در این زمینه در اختیار 
مجلس بگذارد. آیت الله جنتی در توصیه بعدی به 
اعضای هیات رییسه مجلس، گفت: در تهیه طرح ها 
و پیشنهادات لوایح، کارشناسان پژوهشکده شورای 
نگهبان می توانند از بدو کار به نمایندگان کمک کنند؛ 
چرا که در بسیاری از موارد، طرح ها تهیه می شود و 
که ایرادات و ابهامات فراوانی دارد و پس از تصویب 
مشاوره  با  که  می شود  رد  نگهبان  شورای  سوی  از 

کارشناسان ما این فرآیند اصلاح می شود.
مجلس باید تا آخرین روز کاری مجلس 

انقلابی بماند 
آیت الله جنتی در ادامه درباره وظیفه نظارتی شورای 
نگهبان هم سخن گفت و اظهار داشت: طبق قانون، 
شورای نگهبان تا پیش از بررسی اعتبارنامه نمایندگان 
و صلاحیت آن ها بر اساس مستندات مراجع قانونی 
مختلف عمل می کند و مانع از تصدی مناصب توسط 
افراد ثروت اندوز و ناسالم می شود؛ گرچه نظارت ما بر 
روی نمایندگان دائمی است، اما شورا به دلیل اشکال 
قانونی نمی تواند در دوره 4 ساله نمایندگی، فردی که 
دچار انحراف و فساد می شود را از ادامه کار منع کند 

که این نقیصه باید برطرف شود.
دبیر شورای نگهبان در توصیه ای دیگر، عدم دخالت 
را  اجرایی  نصب های  و  عزل  در  مجلس  نمایندگان 
متذکر شد و اظهار داشت: متأسفانه در برخی ادوار 
مجلس بعضی نماینده ها اقدام به دخالت در عزل و 
نصب های بی مورد و غیرمعقول می کردند؛ شما حتماً 
باید بر کار دولت نظارت کنید و درباره انتصاب افراد 
نالایق سؤال کنید و تذکر بدهید، ولی حق دخالت 
در حوزه اجرا را ندارید. »انقلابی ماندن« محور بعدی 
اعضای  به  بود که خطاب  الله جنتی  آیت  سخنان 
هیات رییسه مجلس گفت: همانطور که رهبر معظم 
انقلاب گفتند این مجلس انقلابی است و ما معتقدیم 
که باید تا آخرین روز کاری مجلس هم انقلابی بماند و 

حافظ اصول و ارزش های انقلاب اسلامی باشد.

آیت الله جنتی در نشست هم اندیشی با هیات رییسه مجلس یازدهم:

نمایندگان در عزل و نصب دستگاه های اجرایی دخالت نکنند 

طلبان  اصلاح  سیاستگذاری  عالی  شورای  عضو 
جمهوری  ریاست  انتخابات  برای  جهانگیری  گفت: 
1400 صراحتا اعلام کرده که کاندیدا خواهد شد.  علی 
صوفی  درباره موقعیت اسحاق جهانگیری در انتخابات 
ریاست جمهوری آینده گفت: آقای جهانگیری برای 
انتخابات ریاست جمهوری 1400 صراحتا اعلام کرده 
که کاندیدا خواهد شد. صوفی با اشاره به کارنامه دولت 
روحانی،  اول  معاون  عنوان  به  جهانگیری  حضور  و 
تصریح کرد: او به هر حال معاون اول رئیس جمهور 

از  جامعه  نارضایتی  هزینه  باید  و  شود  می  محسوب 
تا  دارد  ای  برنامه  چه  او  اینکه  حالا  بپردازد.  را  دولت 
اعتماد جامعه را به خود برگرداند، نمی دانم. وی ادامه 
داد: البته آقای جهانگیری می تواند بگوید »به من برای 
کار در دولت دوم آقای روحانی میدان ندادند« یا هزار 
و یک دلیل و بهانه دیگر بترشد اما نکته مهم آن است 
که چقدر این صحبت ها می تواند نگاه افکارعمومی را 
تغییر دهد. در مجموع معتقدم کسی که عضو دولت 
انتخابات  در  که  باشد  امیدوار  و  باشد  روحانی  آقای 

ریاست جمهوری رأی و اقبال مردم را به خود جلب کند 
تقریبا نشدنی است. این فعال اصلاح طلب با بیان اینکه 
آقای جهانگیری بعد از انتخابات ریاست جمهوری در 
دولت کم رنگ شد، گفت: هر چه نقش آقای واعظی 
در هماهنگی درون دولت پررنگ تر شد، بیشتر نقش 
آقای جهانگیری به حاشیه رفت. حالا شاید گاهی در 
مواقعی به طور مقطعی و موردی آقای جهانگیری کنار 
رئیس جمهور حضور پیدا می کند یا آقای روحانی به او 

مأموریتی می دهد.

علی صوفی:

جهانگیری نامزد انتخابات ۱۴۰۰ می شود
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یرقان یا زردی اصطلاحی است که برای توصیف رنگ مایل به زرد پوست و سفیدی 
چشم به کار می رود. مایعات بدن نیز ممکن است در این شرایط زرد باشد.

 رنگ پوست و سفیدی چشم بسته به میزان بیلی روبین، متفاوت خواهد بود. 
بیلی روبین ماده ای است که در خون یافت می شود. سطح متوسط منجر به رنگ زرد 

می گردد، در حالی که سطح بسیار بالا، به صورت قهوه ای ظاهر می شود.
حدود 60 درصد از کلیه ی نوزادانی که در ایالات متحده متولد می شوند، زردی 
دارند. با این حال، زردی ممکن است برای افراد در هر سنی اتفاق بیفتد و به طور 
معمول نتیجه یک بیماری زمینه ای است. یرقان به طور معمول نشان دهنده مشکلی 

در کبد یا مجاری صفراوی می باشد.
علت ها

یرقان، زردی پوست و سفیدی چشم است که وقتی بدن به درستی بیلی روبین را 
پردازش نکند بروز پیدا می کند. این شرایط ممکن است به دلیل مشکلی در کبد رخ 

دهد. این بیماری همچنین به نام ایکتروس نیز شناخته می شود.
بیلی روبین ماده زائد زردرنگ است که پس از خارج شدن آهن از خون، در جریان 
خون باقی می ماند. هنگامی که بیلی روبین به کبد می رسد، مواد شیمیایی دیگری 

به آن متصل می شود که به آن بیلی روبین کونژوگه شده می گویند.
کبد صفرا را که یک مایع گوارشی است، تولید می کند. بیلی روبین کونژوگه وارد 
صفرا شده و سپس از بدن خارج می شود. این نوع بیلی روبین است که به مدفوع 

رنگ قهوه ای می دهد.
اگر بیلی روبین زیاد باشد، می تواند به بافت های اطراف نشت کند. به این وضعیت 
هایپربیلی روبینمیا )hyperbilirubinemia( می گویند که باعث ایجاد رنگ زرد در 

پوست و چشم می شود.
زردی اغلب در نتیجه یک اختلال زمینه ای اتفاق می افتد که یا باعث تولید بیلی 
روبین بیش از حد شده و یا مانع خروج بیلی روبین از کبد می گردد. هر دوی این ها 

منجر به رسوب بیلی روبین در بافت ها خواهند شد.
شرایط اصلی که ممکن است باعث بروز یرقان شوند عبارت اند از:

· التهاب حاد کبد: این عارضه می تواند توانایی کبد در اتصال بیلی روبین به ماده 
دیگر و ترشح آن ها را مختل کند و در نتیجه این ماده در کبد تجمع پیدا کند.

. التهاب مجرای صفراوی: این حالت می تواند از ترشح صفرا و از بین بردن بیلی 
روبین جلوگیری کرده و باعث زردی شود.

· انسداد مجرای صفراوی: این حالت به عدم خروج بیلی روبین از کبد و در نتیجه 
بروز یرقان ختم خواهد شد.

· کم خونی همولیتیک: با شکسته شدن مقادیر زیادی گلبول های قرمز تولید بیلی 
روبین افزایش می یابد.

· سندرم ژیلبرت: این سندروم یک بیماری ارثی است که توانایی آنزیم ها برای 
پردازش دفع صفرا را مختل می کند.

· کلستازیس: این کار جریان صفرا از کبد را قطع می کند. صفرا که حاوی بیلی 
روبین کونژوگه شده است به جای دفع در کبد باقی می ماند.

موارد نادری که ممکن است باعث زردی شوند عبارت اند از:
آنزیم  · سندرم کریگلر-نجار: این یک بیماری ارثی است که باعث اختلال در 

مخصوصی که مسئول پردازش بیلی روبین است، می شود.
· سندرم دوبین_جانسون: این یک نوع ارثی از زردی مزمن است که از ترشح بیلی 

روبین کونژوگه از سلول های کبد جلوگیری می کند.
· شبه زردی )Pseudojaundice(: این مورد یک نوع زردی بی ضرر است که ناشی 
از زرد شدن پوست به دلیل بتاکاروتن اضافی است، نه از بیلی روبین مازاد. این مشکل 

معمولًا از خوردن مقادیر زیادی هویج، کدوتنبل یا ملون ناشی می شود.
درمان

روش های درمان بیماری یرقان، بسته به علت آن، متفاوت است. درمان زردی به 
جای علائم زردی، علت را هدف قرار می دهد.

روش های درمانی این بیماری شامل:
با مصرف  آهن خون  مقدار  افزایش  با  از کم خونی ممکن است  ناشی  زردی   ·

مکمل های آهن یا خوردن غذاهای غنی از آهن درمان شود.
· زردی ناشی از هپاتیت نیاز به داروهای ضدویروسی یا استروئیدی دارد.

· پزشکان می توانند با جراحی، زردی ناشی از انسداد را درمان کنند.
· اگر زردی ناشی از استفاده از دارو ایجاد شده باشد، درمان شامل تجویز یک 

داروی جایگزین است.
پیشگیری

زردی مربوط به عملکرد کبد است. بسیار ضروری است که افراد با مصرف یک رژیم 

غذایی متعادل، ورزش منظم و عدم مصرف الکل، سلامتی این عضو حیاتی را حفظ 
نمایند.

نشانه ها
علائم شایع زردی عبارت اند از:

· زردی پوست و زردی سفیدی چشم ها، که به طور معمول از سر شروع شده و در 
بدن پخش می شود.

· مدفوع کم رنگ
· ادرار تیره

· خارش
علائم همراه زردی ناشی از بیلی روبین کم شامل:

· خستگی
· درد شکمی
· کاهش وزن

· استفراغ
· تب

· مدفوع کم رنگ
· ادرار تیره
عوارض

خارش هایی که همراه با یرقان می آید، گاهی اوقات می تواند به قدری شدید باشد 
که بیماران پوست خود را با خارش زیاد زخمی کرده، بی خوابی را تجربه می کنند، یا 

در موارد شدید، حتی به خودکشی فکر می کنند.
عوارضی که رخ می دهد، معمولًا به دلیل مشکل اساسی و نه خود زردی است. برای 
مثال، اگر مجاری صفراوی مسدود شده منجر به یرقان شود، ممکن است خونریزی 
کنترل نشده ایجاد گردد که این وضعیت به دلیل کمبود ویتامین های مورد نیاز برای 

لخته شدن خون است.
سه نوع اصلی زردی وجود دارد

· زردی کبدی در نتیجه بیماری یا صدمات کبدی رخ می دهد.
· زردی همولیتیک در نتیجه همولیز یا شکسته شدن سریع گلبول های قرمز ایجاد 

می شود و منجر به افزایش تولید بیلی روبین می شود.
· زردی انسدادی در نتیجه انسداد مجرای صفراوی اتفاق می افتد. این شرایط مانع 

خروج بیلی روبین از کبد می گردد.
زردی نوزادان

زردی نوزادان یک بیماری شایع است، خصوصاً در نوزادانی که قبل از هفته 38 
بارداری متولد شده اند )نوزادان نارس( و برخی از نوزادانی که از شیر مادر تغذیه 
می کنند. زردی نوزاد معمولًا به این دلیل رخ می دهد که کبد کودک به اندازه کافی 
بالغ نیست تا بتواند از بیلی روبین موجود در جریان خون خلاص شود. در بعضی از 

نوزادان، یک بیماری زمینه ای ممکن است باعث زردی نوزاد شود.
بیشتر نوزادانی که از هفته 35 بارداری به بعد متولد می شوند نیازی به درمان زردی 
ندارند. به ندرت، بیلی روبین بیش از حد انتظار در خون، خصوصاً در صورت وجود 
تعدادی از عوامل خطر خاص برای زردی شدید، می تواند یک نوزاد را در معرض 

آسیب مغزی )مثل کرن ایکتروس( قرار دهد.
نوزادان معمولًا طی 72 ساعت پس از تولد علائم خود را نشان می دهند. علائم 
معمولًا طی 2 هفته بدون درمان برطرف می شوند. با این حال، نوزادان با سطح بیلی 

روبین بسیار بالا به درمان با انتقال خون یا فتوتراپی احتیاج دارند.
سطوح

سطح بیلی روبین در یک آزمایش خون به نام تست بیلی روبین مشخص می شود. 
این مقدار، سطح بیلی روبین غیرکونژوگه یا غیرمستقیم است. این ها مسئول بروز 

یرقان هستند.
میزان بیلی روبین برحسب میلی گرم بر دسی لیتر )mg/dL( اندازه گیری می شود. 
در بزرگسالان و کودکان بزرگ تر باید سطح بین 0.3 تا 0.6 میلی گرم بر دسی لیتر 
باشد. تقریباً 97 درصد از نوزادانی که پس از 9 ماه بارداری متولد می شوند، سطح 
پایین تر از 13 میلی گرم بر دسی لیتر دارند. اگر تست، سطح بالاتری از این میزان را 

نشان دهد، معمولًا برای بررسی بیشتر ارجاع می شوند.
این محدوده ممکن است بین آزمایشگاه ها متفاوت باشد. این که میزان بیلی روبین 

تا چه حد بالاتر از حد معمول باشد، یک دوره درمانی را تعیین می کند.
زردی نوزادان چقدر شایع است؟

زردی یکی از شایع ترین شرایطی است که در نوزادان تازه متولد شده دیده می شود.
تخمین زده می شود که از هر 10 نوزاد 6 مورد و از هر 10 نوزاد متولد شده قبل از 

هفته 37 بارداری، 8 نوزاد دچار زردی شوند؛ اما فقط در حدود 1 نوزاد از هر 20 نوزاد 
سطح بیلی روبین خون بسیار بالایی دارد که نیازمند درمان است.

به دلایلی که نامشخص است، تغذیه با شیر مادر احتمال ابتلا به زردی نوزاد را 
افزایش می دهد، که اغلب می تواند به مدت یک ماه یا بیشتر ادامه پیدا کند. اما در 

بیشتر موارد، فواید تغذیه با شیر مادر از خطرات مرتبط با زردی بیشتر است.
چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنید؟

توصیه  می کنند.  بررسی  را  نوزادان  زردی  ترخیص،  از  قبل  بیمارستان ها  اکثر 
می شود که نوزادان در هنگام معاینات روتین پزشکی و حداقل هر 8 تا 12 ساعت در 

بیمارستان، از نظر زردی معاینه شوند.
کودک شما باید بین روز سوم و هفتم پس از تولد که میزان بیلی روبین به اوج خود 
می رسد، از نظر زردی مورد معاینه قرار گیرد. اگر کودک شما زودتر از 72 ساعت پس 
از تولد مرخص شده است، قرار ملاقاتی با پزشک داشته باشید تا طی دو روز پس از 

ترخیص، زردی کودک بررسی شود.
علائم زیر ممکن است نشانگر زردی شدید یا عوارض ناشی از بیلی روبین مازاد 

باشد:
· پوست کودک شما زردتر می شود

· پوست روی شکم، بازوها یا پاهای کودک شما زرد به نظر می رسد
· سفیدی چشمان کودک شما به رنگ زرد تغییر می کند

· به نظر می رسد کودک شما بی میل یا بیمار است یا بیدار شدن برای او دشوار است
· کودک شما در حال افزایش وزن نیست و یا کم تغذیه می کند

· کودک شما گریه های بلند دارد
· کودک شما علائم نگران کننده دیگری نشان می دهد

علت زردی نوزادان
بدن نوزادان به دلیل تولید بیشتر و تجزیه سریع تر گلبول های قرمز در چند روز اول 
زندگی، بیلی روبین بیشتری نسبت به بزرگسالان تولید می کند. به طور معمول، کبد 
بیلی روبین را از جریان خون فیلتر کرده و آن را به مجاری روده رها می کند. کبد نابالغ 
یک نوزاد معمولًا قادر نیست به سرعت کافی بیلی روبین را از بین ببرد، و باعث افزایش 
بیلی روبین می گردد. زردی به دلیل این شرایط عادی در نوزادان، زردی فیزیولوژیکی 

نامیده می شود و به طور معمول در روز دوم یا سوم زندگی آن ها ظاهر می شود.
علل دیگر

یک اختلال اساسی ممکن است باعث یرقان نوزاد شود. در این موارد، زردی اغلب 
زودتر یا خیلی دیرتر از شکل رایج زردی ظاهر می گردد. بیماری ها یا شرایطی که 

می تواند باعث زردی نوزاد شود شامل موارد زیر است:
· خونریزی داخلی

· عفونت در خون کودک )سپسیس(
· سایر عفونت های ویروسی یا باکتریایی

· ناسازگاری بین خون مادر و خون کودک
· نقص کبدی

· آترزی صفراوی. وضعیتی که مجاری صفراوی کودک را مسدود یا زخم می کند
· کمبود آنزیم

· ناهنجاری گلبول های قرمز نوزاد که باعث می شود به سرعت تجزیه شوند
عوارض

میزان زیاد بیلی روبین که باعث زردی شدید می شود در صورت عدم درمان عوارض 
جدی ایجاد می کند.

انسفالوپاتی بیلی روبین حاد
داشته  شدید  زردی  کودک  اگر  است.  سمی  مغز  سلول های  برای  روبین  بیلی 
باشد، احتمال انتقال بیلی روبین به مغز وجود دارد و حالتی به نام آنسفالوپاتی بیلی 
روبین حاد ایجاد می کند. درمان سریع ممکن است به طور قابل توجهی از خسارت 

همیشگی جلوگیری کند.
علائم انسفالوپاتی بیلی روبین حاد در کودک مبتلا به زردی شامل موارد زیر است:

· بی توجهی و بی اشتهایی
· سخت بیدار شدن از خواب

· گریه بلند
· مکیدن یا تغذیه ضعیف

· قوس به پشت در گردن و بدن
· تب

کرن ایکتروس
کرن ایکتروس سندرومی است که اگر آنسفالوپاتی بیلی روبین حاد باعث آسیب 
دائمی در مغز شود، بروز می یابد. کرن ایکتروس ممکن است منجر به موارد زیر شود:

· حرکات غیرارادی و کنترل نشده )فلج مغزی آتروئید(
· خیره شدن به سمت بالا

· از دست دادن شنوایی
· رشد نادرست مینای دندان

درمان زردی نوزاد
معمولًا نیازی به درمان زردی نوزاد نیست زیرا علائم در طی 10 تا 14 روز از بین 
می روند، اگرچه بعضی اوقات می تواند بیشتر طول بکشد. درمان معمولًا فقط در 
صورتی توصیه می شود که آزمایشات میزان بیلی روبین بالایی را در خون کودک نشان 

دهند.
دو روش درمانی اصلی وجود دارد که می تواند در بیمارستان برای کاهش سریع 

بیلی روبین کودک شما انجام شود:
· فوتوتراپی: نوع خاصی از نور بر روی پوست می تابد، که بیلی روبین را به شکلی 

تغییر می دهد که راحت تر توسط کبد تجزیه شود.
· تزریق خون: خون کودک شما با استفاده از یک لوله نازک )سوند( که در رگ های 
خونی آن ها قرار گرفته است برداشته می شود و با خون یک اهداکننده تطبیقی 
جایگزین می شود. اکثر نوزادان به خوبی به معالجه پاسخ می دهند و بعد از چند روز 

می توانند بیمارستان را ترک کنند.
پیشگیری از زردی نوزادان

بهترین راه پیشگیری از زردی نوزاد، تغذیه مناسب است. نوزادانی که از شیر مادر 
تغذیه می کنند، باید در چند روز اول زندگی 8 تا 12 بار تغذیه داشته باشند. نوزادانی 
که از شیر خشک تغذیه می کنند، باید در هفته اول تولد، هر دو تا سه ساعت حدود 1 

تا 2 اونس )معادل 30 تا 60 میلی لیتر( شیر بنوشند.

یرقان؛ علائم، پیشگیری و درمان؛

آیا تلفن همراه موجب انتقال کرونا می شود؟زردی در بزرگسالان و کودکان

شیوع بیماری کرونا علاوه بر ایجاد ترس و استرس باعث شده است که مردم با عادات 
ضدعفونی کردن بیشتر آشنا شوند اما در این میان هنوز بسیاری نمی دانند که آیا 

می توانند از طریق تماس با تلفن همراه به ویروس کرونا آلوده شوند. 
به گزارش پایگاه اینترنتی ای بی سی نیوز، مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری در 
آمریکا توصیه می کنند که سطوحی که زیاد لمس می شوند مانند صفحه های لمسی 
تلفن های همراه، میزها، دستگیره های در، پریزهای برق، میزهای کار باید مرتب تمیز 

و ضدعفونی شوند.
اما دکتر »سیمون وایلد« پزشک متخصص بیماری های عفونی در آمریکا در مقاله 
ای در پایگاه اینترنتی ای بی سی نوشت: سطوحی که لمس می شوند »منبع اصلی 
انتقال ویروس کرونا نیستند اما باید خطر این انتقال را از همه منابع احتمالی به حداقل 

رساند.«
وی افزود: با توجه به وابستگی ما به تلفن های همراه و استفاده مکرر از آنها در طول 
روز باید نسبت به تمیز کردن آنها و به حداقل رساندن گسترش ویروس کرونا از طریق 

آنها آگاه باشیم.
مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری در آمریکا و سازمان جهانی بهداشت هر دو موافق 
هستند که ویروس SARS-CoV-2 می تواند بالقوه بر روی سطوح زندگی کند و موجب 

بروز آلودگی شود اما این موضوع هنوز ثابت نشده است.  
با این حال، مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری در آمریکا، تمیز کردن و ضد عفونی 
کننده سطوحی را که بسیار لمس می شوند از جمله تلفن همراه، دستگیره های در ، 

میز کار، پریزهای برق ، تبلت ها و موارد دیگر توصیه می کند.
دکتر دیوید سنیمو متخصص بیماری های عفونی در دانشگاه »راتگرز« در آمریکا هم 
معتقد است: اگر به دیگران اجازه ندهید که به تلفن همراه شما دست بزنند، احتمال 
آلودگی به ویروس کرونا را به حداقل می رسانید اما اگر تلفن همراه شما آلوده شود در آن 

صورت خطر بزرگ تر این است که تلفن را به صورت خود بزنید.
مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری آمریکا اعلام کردند که  هنگام تمیز کردن صفحه 
نمایش لمسی تلفن های هوشمند خود، باید از دستورالعمل کارخانه های سازنده 
پیروی کنید و در صورت عدم وجود این دستورالعمل ها باید از دستمال های الکلی یا 

اسپری های پایه الکلی که دست کم 70 درصد الکل دارند، استفاده کرد. 
 

پیشگیری از کرونا با تقویت ایمنی بدن
تقویت سیستم ایمنی بدن یکی از راه های مهم محافظت بیشتر از بدن در برابر 
بیماری ها بویژه ویروس کرونا است، و بدون شک با مصرف غذاهای غنی از مواد مغذی 
و رفتارهای سالم غذایی می توانیم به خود و خانواده کمک کنیم که سیستم ایمنی 

قوی تری داشته باشیم.
به گزارش روز دوشنبه دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، مواد مغذی در  تقویت سیستم ایمنی بدن نقش دارند و بتا کاروتن در غذاهای 
گیاهی مانند میوه ها و سبزی های زرد و قرمز و نارنجی و سبز تیره، اسفناج، هویج، انبه، 
کلم بروکلی و گوجه فرنگی، کدو حلوایی، آلو ف زرد آلو خرمالو، گرمک، فلفل دلمه ای 

یافت می شود.
غذاهای سرشار از ویتامین C شامل مرکبات، انواع توت ها، خربزه، گوجه فرنگی، 
کیوی، فلفل و کلم بروکلی و انواع کلم هستند و ویتامین D که منبع اصلی آن نور 
خورشید است و در ماهی های چرب، زرده تخم مرغ و در شیر و سایر مواد غذایی غنی 

شده با ویتامین D نیز یافت می شود.
روی  از منابع حیوانی مانند گوشت و غذاهای دریایی و شیر و لبنیات بهتر جذب می 

شود. اما در منابع گیاهی مانند جوانه گندم، حبوبات و آجیل نیز وجود دارد.
بر اساس این گزارش، آهن که میزان جذب آن در منابع حیوانی مانند انواع گوشت 
بیشتر است ولی در منابع گیاهی مانند حبوبات، انجیر، تخم شربتی، جگر، مغز ها  و 
خشکبار، خرما، توت خشک و برگه های میوه مثل برگه زرد آلو  نیز وجود دارد.   برای 
افزایش میزان جذب آهن در منابع گیاهی بهتر است همراه با ویتامین C  که به طور 

طبیعی در سبزی و میوه ها وجود دارد مصرف شود.
پروبیوتیک ها باکتری های »خوبی« هستند که سلامتی را تقویت می کنند. اکنون 
محصولات حاوی پروبیوتیک مثل ماست، پنیر و دوغ حاوی این ماده در بازار موجود 
است و پروتئین را از دو منبع حیوانی )کیفیت بالا( مثل شیر، ماست، پنیر، تخم مرغ، 
گوشت، مرغ، غذاهای دریایی و گیاهی مانند، آجیل، دانه ها و حبوبات می توان تامین 

کرد.

آیا »نوزادان« دچار اضطراب می شوند؟
روانشناس گفت: جنین می تواند در دوران حضور در شکم مادر اضطراب را فرا گیرد و 

بعد از تولد نیز این حالت را داشته باشد.
مصطفی تبریزی، روانشناس درباره »اضطراب و راه های مقابله با آن«، اظهار داشت: 
زمانی فرد نسبت به مسئله ای نگران است و این نگرانی باعث اندیشه ورزی و خردورزی 

وی شده و این، نگرانی را برطرف می کند؛ در نتیجه این خوب است.
وی ادامه داد: اضطراب یعنی نسبت به چیزی که مبهم است و نمی دانیم چه می شود، 
رنج می بریم و اذیت می شویم؛ برای نمونه نمی دانیم فلان معامله را که انجام داده ایم 
سود دارد یا زیان؛ اگر امتحانی را داده ایم نتیجه آن خوب می شود یانه و... قالب این 

نگرانی ها اضطراب می شود و راجع به چیزهایی است که مبهم هستند و ما نمی دانیم.
این روانشناس ابراز داشت: در اضطراب اگر باورهای اصلی خود را درست کنیم، 
اضطراب پیش نمی آید؛ برای نمونه احتمال بدهیم در معامله یا سود کرده یا ضرر 

می کنیم و دچار اضطراب می شویم؛ یعنی برای هر احتمال راه حل داشته باشیم.
 تبریزی تصریح کرد: زمانی است که ما اضطراب آموخته شده داریم؛ یعنی والدین 
ما دچار اضطراب بوده اند و نگرانی داشتند؛ مثل اینکه بیان می کنند اگر زلزله یا سیل 
بیاید چه اتفاقی می افتد و چکار کنیم؟ ما آن را یاد گرفته ایم و این ها را اضطراب های 
یا  است  ژنتیکی  اضطراب  »آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی  می گوییم.  انتقالی 
به  ژنی  یعنی  است؛  یادگیری  راه  از  اضطراب  عمدتا  کرد:  اکتسابی؟«،خاطرنشان 
نام ژن اضطراب نداریم بلکه از محیط یاد می گیریم. ژنتیک یعنی ژن شناخته شده؛ 
مثلا افسردگی و وسواس ژنتیکی داریم و دلائل ژنتیک دارند اما عمدتا اضطراب را در 
محیط یاد می گیریم. این روانشناس متذکر شد: زمانی است که کودکان با اضطراب به 
دنیا می آیند اما این ژنتیک نیست، بلکه ممکن است در رحم مادر اتفاقی بیفتد و مثلا 
در ماه هشتم و نهم که گوش جنین شنوایی دارد، فریاد والدین را در خانه می شنود و 
چون برایش غیر عادی است، آن را در شکم مادر تجربه می کند و باعث خو گرفتن با آن 

می شود و این هم جزو عوامل محیطی است.

محققان چینی می گویند؛

زردچوبه دارای خواص ضد ویروسی است
تحقیق جدید نشان می دهد ترکیب طبیعی موسوم به کورکومین در زردچوبه می تواند 

به نابودی برخی ویروس ها کمک کند.
مطالعات نشان می دهد کورکومین می تواند از الودگی سلول ها به ویروس های قابل 
انتقال دستگاه گوارش )TGEV( جلوگیری نماید. مصرف این ترکیب در دوز بالا به 

نابودی ذرات ویروس منجر می شود.
عفونت ناشی از TGEV موجب بیماری ای موسوم به گاستروانتریت قابل انتقال در 

خوک ها می شود که با اسهال، کم آبی شدید و مرگ همراه است.
در حال حاضر هیچ درمان قطعی برای نابودی این ویروس وجود ندارد. اما محققان 
در تحقیق جدید دریافتند میزان بالاتر کورکومین موجب کاهش تعداد ذرات ویروس در 
محیط کشت سلول شد. دکتر »لیلان ژی«، سرپرست تیم تحقیق از مؤسسه مهندسی 
ووهان چین، در این باره می گوید: »کورکومین دارای تأثیر بازدارندگی قابل توجهی 
بر مرحله جذب TGEV است و تأثیر مستقیمی بر غیرفعال سازی آن دارد. از اینرو 

کورکومین پتانسیل خوبی در پیشگیری از عفونت TGEV دارد.«

به  کودکان  همه  گفت:  کودک  بالینی  روانشناس  یک 
درجاتی متفاوت، لجبازی را از خود بروز می دهند، معمولا 

این رفتار از 2 سالگی شروع می شود.

لیلا شقاقی، روانشناس بالینی کودک و نوجوان درباره 
درجاتی  به  کودکان  همه  کرد:  اظهار  کودکان  لجبازی 
متفاوت، لجبازی را از خود بروز می دهند، معمولا این رفتار 
لجبازی  بدانید  است  لازم  می شود.  شروع  سالگی   2 از 
کودکان یکی از مراحل رشد تحولی در آنهاست و برای شکل 

گیری شخصیت کودک ضروری است.
به  را  کودکان  لجبازی  توانند  می  ها  خانواده  گفت:  او 
کمک روش های مختلف خنثی کنند. لجبازی کودکان 
نوعی استقلال و خود محوری بوده که باید یک کودک سالم 
این مرحله از رشد خود را سپری کند. بنابراین خانواده ها  
از اینکه کودکان لجبازی می کنند باید خوشحال باشند. 
از  را  خود  نگرش  اول  مرحله  در  است   بهتر  ها  خانواده 
لجبازی کودکان به مرحله ای از رشد او تغییر دهند و در 
مراحل بعد یاد بگیرند چگونه آن را مدیریت، کنترل و مهار 
کنند. پدر و مادرها نباید به طور مستقیم به کودکان امرو 
نهی کنند، بلکه باید به آن ها فرصت انتخاب های مختلفی 

بدهند.

شقاقی بیان کرد: خوبی این روش آن است که خانواده 
ها می توانند  براحتی روی موارد انتخابی کودکان احاطه 
داشته و کنترل کنند. همین امر موجب می شود که مورد 
انتخابی کودکان، مورد رضایت خانواده ها باشد. این امکان 
می  کودک  بودن  خودگردان  و  استقلال  موجب  انتخاب 
شود و حتی او را خوشحال می کند. خانواده ها اصلا با 
کودک خود دستوری صحبت نکنند، زیرا وارد  مشاجره با 
او خواهند شد. همیشه با لحن مناسب با کودک صحبت 

کنید.
استقلال، خوشایندترین  و  مالکیت  او گفت: احساس 
احساسی است که در کودکان ظاهر می شود. خانواده ها 
اجازه دهند فرزندشان در تصمیم گیری مشارکت داشته 
باشند. کودکان در حین لجبازی درباره درست و اشتباه 
بودن افکار و اعمالشان ناتوان هستند، پس اگر به نتیجه ای 
برسند، حس می کنند که باید از آن دفاع کنند، این کار را با 

لجبازی خود نشان می دهند.
این روانشناس تاکید کرد: هر چه قدر خانواده ها سخت تر 

آن ها را متقاعد کنند، مخالفتشان قوی تری خواهد شد. 
در چنین مواقعی ساده ترین راه برای جلب همکاری آن ها 
این است که موقعیت آن ها را تصدیق کنند و نشان دهند که 

احساساتشان را درک می کنند.
او با بیان اینکه خانواده ها حتما درباره مهارت همدلی 
کاملا  برنامه ای  والدین  اگر  کنند،گفت:  مطالعه  بیشتر 
منظم برای فعالیت های روزمره کودکان و خودشان تعیین 
کنند، حتما به مرحله همدلی خواهند رسید. هر چه این 
برنامه های منظم برای فرزندشان بیشتر به صورت عادت 
درآید، کمتر احتمال دارد که با رفتاری سرسختانه رو به رو 

شوند.
لین روانشناس در پایان یادآوری کرد: خانواده ها بهتر 
است آموزش ببینند چطور به درخواست های کودک خود 
»نه« بگویند تا قشقرق به پا نکنند. خانواده ها اصلا در دام 
لجبازی با کودکان قرار نگیرند و وارد جنگ قدرت نشوند، 
زیرا  وقتی با هم لجبازی می کنند در حقیقت به فرزندشان 
می آموزند با این روش می توانند پدر و مادرها را کنترل کنند.

یک روانشناس بالینی کودک  پاسخ می دهد؟

لجبازی کودکان از چه سنی شروع می شود؟
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شهرداری قم از اواخر سال 96 اقدامات لازم برای 
احداث باغ پرندگان را در محلی با توپوگرافی خاص 
آغاز کرد و در حال حاضر این پروژه در مراحل پایانی 

و در آستانه بهره برداری است.
بسیاری از نیازهای امروز ما به کمک پیشرفت 
صنعت و تکنولوژی بسیار آسان تر و سریع تر از قبل 
پاسخ داده  شده  است؛ نیازهایی که از مهم ترین 
بخش های زندگی نشات می گرفتند و حتی زندگی 
را ملال آور می ساختند، امروزه به آسانی آب خوردن 
و به لطف پیشرفت روزافزون قابل حل هستند. البته 
حل این نیازها و رفع قسمتی از مشکلات بشر، به 
معنای اتمام نیازها و شروع یک زندگی گل و بلبل 
نیست و مسلما همین پیشرفت که برای ما مفید 

واقع شده، معضلاتی نیز دارد.
با گسترش شهر ها و بالارفتن آمار شهرنشینی، 
ساخت و سازها و تخریب منابع طبیعی به قصد 
ساخت برج ها و آپارتمان های مسکونی و تجاری 
و  زیاد شد  در شهرها  زندگی  بیشتر  برای فضای 
این به تنهایی یکی از معضلات بزرگ پیشرفت بود. 
در  دیگر  اما  نیاید  به چشم  ممکن است چندان 
شهرها، مانند قبل باغ ها و فضاهای سبز به چشم 
نمی خورد. درست است انسان در حل بسیاری از 
نیازهای خود موفق بود اما ناگفته نماند که با حل 
دیگر مشکلات، بذر نیازهای جدیدی را برای خود 
ساخت که از مشهودترین آن ها می توان به نیاز به 

تفریح و گردش اشاره کرد.
شهرقم با مشکل کمبود فضای تفریحی و 

طبیعی روبه رو است 
کارهای اداری را تصور کنید و یا یک رفت و آمد 
تحصیل  نحوه  و  مدارس  شهر،  سطح  در  عادی 
با  امروزی  انسان  تقریبا  ببینید،  را  امروز  کودکان 
تکنولوژی در حال خفه شدن است و زمان اندکی 
را که به تفریح اختصاص می دهد یا در رستوران ها 
و یا در مجتمع های تجاری که آن ها هم در حصار 
می گذراند.  افتاده اند  گیر  تکنولوژی  و  پیشرفت 
پیک نیک  طبیعت،  در  باز،  فضای  در  گردش 
و  حیوانات  تماشای  درختان،  بین  خانوادگی 
انسان امروزی یک  نشستن کنار جوی آب برای 
این صورت  به شمار می رود. در غیر  نیاز اساسی 
و  روانی  و  روحی  بیماری های  انتظار  در  بایستی 
نظر  در  ما  برای  تکنولوژی  که  جسمی ای  حتی 

گرفته است، بنشینیم.
کشور ما، اگرچه کشوری چهارفصل، سرسبز و 
سرشار از فضاهای تفریحی طبیعی به شمار می رود 
اما متاسفانه باید گفت در بسیاری از مناطق آن 
اینطور نیست و گردش در طبیعت برای ساکنین آن 

مناطق به اتفاقی نادر تبدیل شده است.
شهر قم، یکی از همان مناطقی است که در حق 
شهروندان آن کم لطفی شده  است و آنچنان که باید 
فضای تفریحی و طبیعی در آن وجود ندارد؛ نکته ای 
مهم که نیاز تمام افراد جامعه، چه خردسالان چه 
جوانان و چه افراد میانسال است. توجه به این نکته 
که قم یکی از شهرهای توریستی ایران محسوب 
نقاط  از  گردشگر  میلیون ها  سالانه  و  می شود 
مختلف جهان دارد، اوضاع را سخت تر می کند؛ 
شهری توریستی با حدود 1.5 میلیون جمعیت که 
با مشکل کمبود فضای تفریحی و طبیعی روبه رو 
است. ناگفته نماند که شهرداری قم برای حل این 
نیاز اساسی نیز، چاره هایی مانند ساخت و افزایش 
فضاهای تفریحی و بوستان ها پیدا کرده که از جمله 
کرد.  اشاره  پرندگان  باغ  احداث  به  می توان  آن 
مجموعه ای به وسعت 12 هکتار محصور در میان 
کوه ها که از این بین 6 هکتار فنس کشی شده و 
داخل آن طرح باغ پرندگان اجرا شده   است. این 
فضا که جانمایی آن از سال 1395 شروع شد تا این 
لحظه 90 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و به زودی 

درب های آن به روی عموم مردم باز خواهد شد.
ایجاد فضا و محیط متفاوت برای گذراندن اوقات 
فراغت سالم، آشنایی و نزدیکی بیشتر شهروندان با 
محیط زیست جانوری و برقراری ارتباط صمیمی تر 
با محیط زیست و ایجاد جذابیت گردشگری برای 
باغ  پروژه  اهداف  جزو  را  قم  مقدس  شهر  زائرین 
مدیریت  که  است  اهدافی  جمله  از  قم  پرندگان 
شهری را به این فکر انداخته تا گام بلندی در مسیر 

احداث این پروژه  بردارد.
پروژه باغ پرندگان قم به لحاظ وسعت 

دومین پروژه کشور است 
پروژه های  بر  نظارت  مدیرکل  بخشی  مسعود 

عمرانی شهرداری قم در این خصوص گفت: در 
ابتدا با اهدافی که مد نظر شهرداری در راستای 
بود،  گردشگری  و  تفریحی  فضاهای  توسعه 
گزینه های مختلفی برای راه اندازی این باغ مطرح 
شد و با توجه به توپوگرافی خاص و دیدنی کوه های 
به سمت کوه خضر  و  تا شهرک قدس  صفاشهر 
بلوار  مجاورت  در  قدس  شهرک  تا  محدوده  این 
شهیدآوینی به عنوان محل پروژه در نظر گرفته شد.
وی با تاکید بر اینکه این پروژه در مساحتی بالغ 
توجه  با  افزود:  است،  شده  طراحی  هکتار  بر 6 
خاصی  جذابیت های  طبیعی  ظرفیت های  به 
در طراحی آن در نظر گرفته شد. البته پروژه باغ 
پرندگان در حال حاضر بخشی از پروژه عظیم پارک 
هزارهکتاری شهر قم است که از بوستان کوثر در 
مجاورت میدان مفید و بلوار شهید آوینی آغاز شده 
و در ادامه باغ پرندگان، بوستان زائر، خضر نبی، 
شهدای گمنام، مرجعیت و… را تا کوه دو برادران 

در بر می گیرد.
مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری 
به لحاظ  پرندگان قم  باغ  پروژه  اینکه  بیان  با  قم 
وسعت دومین پروژه کشور است، گفت: نخستین 
پروژه باغ پرندگان کشور از لحاظ وسعت در استان 
تهران قرار گرفته و پس از آن پروژه های قم، اصفهان 

و… است.
وی با اذعان به اینکه در مرحله نخست 200 گونه 
پرنده و جانوری در این باغ در معرض دید عموم 
گذاشته خواهد شد، خاطرنشان کرد: این گونه ها 
شامل پرنده های آب چر، طوطی سانان و… شامل 

5 هزار پرنده است.
طراحی باغ پرندگان با استفاده از توانمندی 

داخلی شهرداری قم
نکته جالب توجه در طراحی و احداث این پروژه 
عظیم این بوده که تمام مراحل طراحی این پروژه 
در اداره کل طراحی شهرداری انجام شده است؛ 
در واقع می توان گفت برای طراحی این پروژه از 
توانمندی فنی داخلی شهرداری استفاده شده و 
از مشاور استفاده نشده است؛ روند طراحی این 
عملیات  سال 97  و  شده  آغاز  سال 96  از  پروژه 
عمرانی آغاز شده است. البته تمام مراحل نظارت 
بر روند اجرای عملیات عمرانی نیز زیر نظر ناظران 
پروژه  بالایی  کیفیت  با  تاکنون  و  بوده  شهرداری 

احداث شده است.
طبق گفته مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی 
شهرداری در حال حاضر پروژه 90 درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته و تا پایان سال در اختیار عموم قرار 
خواهد گرفت. البته دلیل زمان بر شدن و تاخیر در 
افتتاح پروژه اجرای عملیات عمرانی در دامنه های 
سنگی و تخریب بخشی از دامنه کوه بوده و این 
پروژه امسال با 10 میلیارد تومان هزینه در اختیار 

مردم قرار می گیرد.
مترمربع  پیاده راه، 30 هزار  کیلومتر  احداث 5 
مسیر پیاده روی، 15 هزار مترمربع دیواره سنگی، 
دو آبشار بزرگ، نهر آب یک کیلومتر، برکه های آب، 
قفس بزرگ پرندگان حاره ای، 3.5 هکتار فضای 

سبز و… از جمله امکانات این باغ است.
باغ  پروژه  فنی  مشخصات  تشریح  در  بخشی 
پرندگان قم گفت: این پروژه 5 کیلومتر پیاده راه دارد 
که در مسیر های مختلف بازدید از گونه های مختلف 

پرندگان پیش بینی شده است.

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری 
پروژه  این  در  مترمربع  هزار   30 کرد:  بیان  قم 
مترمربع  هزار   15 است؛  شده  پیاده روسازی 
تا  شده  اجرا  پروژه  در  حائل  سنگی  دیواره های 

ایمنی عبور و مرور بازدیدکنندگان حفظ شود.
وی با بیان اینکه دو آبشار در این پروژه به ارتفاع 
6 و 10 متر طراحی و اجرا شده است تصریح کرد: 
این دو آبشار به عنوان سرچشمه طراحی شده که 
در دو نهر مسیرهای باغ را به طول یک کیلومتر طی 
می کند و در مسیرها برکه هایی هم پیش بینی شده 

که محل پرنده های آب چر است.
بخشی گفت: در مسیر این نهر قفسی به مساحت 
2 هزار مترمربع طراحی شده که پرندگان در داخل 
آن قرار داشته و بازدیدکنندگان نیز داخل آن شده و 
از گونه های استوایی بازدید خواهند کرد و نهر هم 
از میان آن عبور می کند؛ در این قفس تاسیسات 
ویژه ای پیش بینی شده تا شرایط محیطی مورد نیاز 

پرندگان استوایی تامین شود.
وی خاطرنشان کرد: مسیر نهر منتهی به یک 
موتورخانه شده که وظیفه چرخاندن آب در مسیر 

را دارد تا همواره آب در باغ جاری باشد.
احداث 3.5 هکتار فضای سبز در باغ پرندگان قم

بخشی رستوران به مساحت 600 مترمربع را جزو 
امکانات این باغ عنوان کرد و افزود: علاوه بر فضای 
و 100  قفس های 80  خاص،  گونه های  ویژه  باز 
متری هم در پروژه طراحی شده و حدود 12 قفس 

20 و 30 متری در پروژه اجرا شده است.
وی گفت: کارهای زیرساختی این پروژه امسال 
و نهایتا تا پایان تابستان تکمیل شده و باغ تحویل 
بهره بردار شده تا پروژه تا پایان سال آماده حضور 

بازدیدکنندگان شود.
مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری 
قم با اشاره به پیش بینی قفسی با طراحی خاص 
در بالای پروژه گفت: این قفس فعلا در دستور کار 
پروژه نیست بخاطر اینکه شهرداری به دنبال این 
است که پروژه پویا و محرک باشد و فعلا کار افتتاح 
خواهد شد و این قفس که طراحی خاصی دارد 

چند سال آینده اجرا خواهد شد.
وی گفت: حدود 3.5 هکتار از پروژه فضای سبز 
عمومی  فضاهای  و  مستحدثات  مابقی  و  است 
باغ است. خدمات عمومی لازم از جمله سایبان، 
جایگاه  بهداشتی،  سرویس  نشیمن،  سکوهای 
شارژ موبایل، پارکینگ و… برای پروژه پیش بینی 
شده است؛ البته با توجه به محدودیت توپوگرافی 
محل حدود 300 پارکینگ خودرو پیش بینی شده 

است.
شهر قم از فقر فضاهای تفریحی و گردشگری 
رنج می برد و با وجود اقدامات گسترده ای که طی 
فضاهای  و  بوستان ها  توسعه  در  اخیر  سال های 
راهی  همچنان  اما  گرفته  صورت  شهری  سبز 
در  که  گام هایی  است.  پیش  در  طولانی  بسیار 
سال های اخیر توسط شهرداری در راستای توسعه 
احداث  بوستان ها،  احداث  تفریحی،  فضاهای 
پارک های بازی، تامین بستر تفریحات سالم، توسعه 
فضاهای ورزشی و گردشگری و… انجام شده نوید 
این را می دهد که عقب ماندگی های شهر قم در 
افق 1400  در  گردشگری  و  تفریحی  زمینه های 
بسیار کمتر شده و این شهر در این زمینه به یکی از 

مقاصد گردشگری مردم تبدیل شود.

فرماندار قم:

رسالت اصلی هلال احمر، ایجاد
 آرامش و آسایش مردم است

فرماندار قم گفت :در چارچوب فرامین اسلامی باید به دنبال آرامش و آسایش مردم 
باشیم و یکی از رسالت های اصلی هلال احمر نیز در همین زمینه است که می بایست 
با همکاری دستگاه های دیگر و همچنین با استفاده از ظرفیت پایگاه های بسیج و 

مساجد روستاها از این فرصت استفاده شود 
مرتضی حیدری درنشست شورای معاونین و بخشداران  که با موضوع توسعه ی 
خانه های هلال جمعیت  هلال احمر با حضور مدیرعامل و معاونین این جمعیت 
در استان قم  برگزار شد.اظهار داشت: هلال احمر، مجموعه ای است که نتیجه ی 
اراده ی عمومی تمامی آحاد بشر در سراسر دنیا برای زدودن رنج و آلام بشری تشکیل 

شده است.
وی افزود: از زمان روی کار آمدن نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، هلال 
احمر در کشور معنای جدیدی پیدا کرد و توانست در طول 40 سال فعالیت نظام، در 

عرصه ی بین الملل، مایه ی افتخار کشور ایران و مردم آن باشد.
فرماندار قم تصریح کرد: وظیفه می دانیم از تمامی زحماتی که در تمام این سالیان 
متمادی کشیده شده و به خصوص در شرایط حساس کنونی در عرصه ی مبارزه با 
ویروس منحوس کرونا که کشور نیز با آن مواجه است، هلال احمر قم نیز توانسته 
است در اطلاع رسانی و مبارزه با کرونا خوب بدرخشد و انتظار داریم که همچنان در 
این زمینه به همکاری، مساعدت و تلاش خودشان برای رفاه و آسایش مردم ادامه 
داده و یاریگر جهادگران و خدمتگزاران به مردم باشند تا بتوانیم در این عرصه موفق 

و پیروز شویم.
حیدری در ادامه با اشاره به تاکید بخشداران استان در زمینه ی توسعه ی خانه های 
هلال در بخش های جعفرآباد، خلجستان، سلفچگان، کهک و بخش مرکزی قم 
گفت: می بایست با همیاری بخشداران و دهیارهای این بخش ها امکانات و تجهیزات 
و مکانی برای احداث خانه های هلال در بخش ها و روستاهایی که فاقد این خانه ها 
هستند در اختیار هلال احمر قرار گیرد تا بتوانند در زمینه های امداد و نجات در 
حوادث مترقبه و غیرمترقبه، درمان و توانبخشی، آموزش  امداد و کمک های اولیه به 
فعالیت های خود ادامه دهند. وی به آموزش امداد و کمک های اولیه به مردم روستاها 
توسط هلال احمر تاکید کرد و گفت: آگاهی بخشیدن و توسعه ی آموزش مردم 
روستا در زمینه ی حوادث و راه های مقابله با آن بیش از هر چیز دیگری اهمیت دارد و 

می بایست در این زمینه تلاش بیشتری شود.
باید به دنبال آرامش و  فرماندار قم بیان داشت: در چارچوب فرامین اسلامی 
آسایش مردم باشیم و یکی از رسالت های اصلی هلال احمر نیز در همین زمینه 
است که می بایست با همکاری دستگاه های دیگر و همچنین با استفاده از ظرفیت 
پایگاه های بسیج و مساجد روستاها از این فرصت استفاده نموده و همچنین می توان 
با انعقاد تفاهم نامه بین دهیاریها و هلال احمر آرامش و آسایش مردم روستا را در پرتو 

آگاهی و آموزش فراهم نماییم.
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم نیز در این نشست، گزارشی از عملکرد و 
خدمات امدادی این جمعیت در بخش های جعفرآباد، خلجستان، سلفچگان، کهک 
و بخش مرکزی در سال  جاری و گذشته ارائه داد و بر تجهیز و توسعه ی خانه های 
هلال در این بخش ها تاکید کرد. خاطر نشان می شود در این نشست، خدمات مرکز 
فرماندهی عملیات امداد و نجات )EOC( جمعیت هلال احمر استان قم تشریح شد 
و با سامانه ی این مرکز که ارزیابی اولیه و گزارش سریع از وقوع حادثه  را ارائه می دهد 

آشنا شدند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:
۴۱ هزار طلبه قمی ، بیمه تامین اجتماعی هستند

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: طبق آخرین آمار 41 هزار و 736 طلبه در 
استان قم زیر پوشش تامین اجتماعی قرار گرفته اند. 

علی اصغر دادخواه با اشاره به بیمه روحانیون و طلاب  اظهار داشت: بحث بیمه 
روحانیون و طلاب حرکت خیلی خوبی بود و با محوریت و همراهی مرکز خدمات 

حوزه های علمیه کشور اجرایی شد.
و  طلاب  از  تَن   102 و  هزار   144 حدود  آمار  آخرین  طبق  اینکه  بیان  با  وی 
خانواده های آنها در استان قم زیر پوشش تامین اجتماعی قرار گرفته اند، گفت: 
خوشبختانه مرکز خدمات حوزه های علمیه یکی از کارفرمایان خوب تامین اجتماعی 

است که نسبت به زندگی و تامین اجتماعی طلاب و روحانیون توجه و دغدغه دارد.
مدیرکل تامین اجتماعی قم با بیان اینکه دفترچه تامین اجتماعی امیدی برای 
زندگی راحت تر خانواده های طلاب و روحانیون است، خاطر نشان کرد: در حال 
حاضر در همه بیمارستان ها و مراکز درمانی وابسته به سازمان تامین اجتماعی از 
جمله بیمارستان میلاد تهران و بیمارستان امام رضا)ع( قم تمام خدمات درمانی بیمه 
شدگان از زمان ویزیت پزشک تا عمل های جراحی و تامین دارو به صورت رایگان ارائه 
می شود. دادخواه با بیان اینکه یکی از ابزارهای تحقق عدالت اسلامی در جوامع، 
گسترش تامین اجتماعی است، تاکید کرد: تامین اجتماعی، حال و آینده همه بیمه 
شدگان را تامین می کند. وی ادامه داد: با بیمه تامین اجتماعی ، طلاب و روحانیون 
و خانواده هایشان با خیال راحت و فراغ بال زندگی شان را ادامه داده و همین موضوع 

بهره وری علمی و پژوهشی آنان را افزایش می دهد.
مدیرکل تامین اجتماعی قم با بیان اینکه حدود 115 هزار خانوار طلاب و روحانی 
بیمه شده در سراسر کشور هستند، گفت: در بحث بیمه تامین اجتماعی طلاب و 
روحانیون ، در رتبه های اول تا سوم کشور به ترتیب قم، تهران و خراسان رضوی قرار 
دارند. دادخواه با بیان اینکه اقدام عالی و قابل ستایش مدیریت حوزه های علمیه 
کشور و مرکز خدمات حوزه های علمیه همین بیمه کردن طلاب و روحانیون بود، 
اظهار کرد:  با بیمه تامین اجتماعی، طلاب و روحانیون می دانند که بعد از سی 
سال زندگی و یا از کارافتادگی احتمالی، حقوق بازنشستگی دارند تا زندگی شان را 
تامین کنند. وی افزود: بیمه تامین اجتماعی از آنجایی که فکر و دغدغه روحانیون 
را از بابت زندگی مادی راحت کرده است میتواند به گسترش مفاهیم اسلامی و زنده 

نگه داشتن آموزه های اسلامی بیانجامد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد:

صدور مجوز برای 2۳۰۰ میلیارد تومان 
سرمایه گذاری 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان استان قم گفت: در سه ماه نخست 
سال جاری تعداد 243 فقره جواز تاسیس ایجادی با پیش بینی سرمایه گذاری دو 

هزار و 364 میلیارد تومان در استان صادر شد. 
محمود سیجانی با اشاره به رغبت به سرمایه گذاری در استان قم اظهار کرد: در سه 
ماه نخست سال جاری تعداد 243 فقره جواز تاسیس ایجادی)بدون برند( با پیش 
بینی سرمایه گذاری دو هزار و 364 میلیارد تومان و پیش بینی اشتغال زایی برای سه 
هزار و 783 نفر در استان قم صادر شد. وی ادامه داد: تعداد 12 فقره جواز تاسیس 
توسعه ای)توسعه واحدهای موجود( در سه ماه نخست سال جاری با پیش بینی 
626 میلیارد تومان و پیش بینی اشتغال زایی برای 187 نفر در استان قم صادر شد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: در مجموع تعداد کل جواز 
تاسیس موجود در استان، دو هزار و 536 مجوز با پیش بینی اشتغال زایی برای 47 
هزار و 803 نفر و پیش بینی سرمایه گذاری 20 هزار و 65 میلیارد تومان است که این 

شاخص بیانگر میل و رغبت به سرمایه گذاری جدید در استان قم است.
سیجانی با اشاره به سرمایه گذاری انجام شده در استان قم اظهار کرد: تعداد 22 
فقره پروانه بهره برداری ایجادی در سه ماه نخست سال جاری با 104 میلیارد تومان 
سرمایه گذاری و اشتغال زایی برای 494 نفر در سه ماه نخست سال جاری صادر شد.
وی ادامه داد: در سه ماه نخست سال جاری 29 فقره پروانه بهره برداری توسعه 
ای)توسعه واحدهای موجود( در استان قم با 106 میلیارد تومان سرمایه گذاری و 
اشتغال زایی برای 432 نفر صادر شد، در مجموع تعداد دو هزار و 231 فقره پروانه 
بهره برداری با اشتغال زایی 56 هزار و 804 نفر و سرمایه گذاری پنج هزار و 130 
میلیارد تومان در استان موجود است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم خاطرنشان کرد: در سه ماه نخست سال جاری هیچ فقره پروانه بهره برداری در 

استان قم به دلیل عدم فعالیت ابطال یا تعلیق نشد.

به مناسبت سالروز شهادت نهمین امام شیعیان؛

امام جواد)ع(  دریای جود و کرم

امام جواد)ع( که از ایشان به عنوان باب الحوائج یاد می شود،  جوان ترین امام 
شیعیان هستند که بسیاری از ارادتمندان آن حضرت اعتقاد دارند، آن بزرگوار 

پناهگاه حاجتمندان و دریای جود و کرم می باشند.
حضرت امام محمدتقی)ع( در سال 195 هجری قمری در مدینه منوره در 
بانویی به نام سبیکه  دامان پدر بزرگوارش حضرت رضا)ع( و مادر ارجمندش 
چشم به جهان گشود. نام مبارک ایشان محمد و القاب و کنیه های فراوانی دارد که 

مشهورترین لقب، جواد و معروف ترین کنیه اش ابوجعفر است.
امام نهم شیعیان در بین مردم به »جواد« معروف بود چراکه ایشان با دست 
بخشنده در شناسایی و کمک رسانی به نیازمندان پیش قدم بود و برای ارتباط 
گسترده و ترویج دین اسلام و آموزه های آن، در موقعیت های مختلف از مردم 
دلجویی می کرد.  یکی از کارشناسان مذهبی در این رابطه گفت:  امام جواد)ع(  که 
جوان ترین امام شیعیان هستند، در میان ارادتمندان همواره به عنوان سرچشمه 

جود و کرم شناخته می شوند.
حجت الاسلام والمسلمین عباس خاک  بیان کرد: شیعیان از زمان حیات این 
امام همام تا به امروز برای رفع حوائج خود به خصوص حوائج مادی به ایشان 
متوسل می شوند و به اذن خداوند متعال به خواسته خود می رسند،  به همین دلیل 

است که از امام جواد)ع(  به عنوان باب الحوائج یاد می شود.
وی بیان کرد: توجه امام جواد)ع(  به دوستان ویاران خویش بسیار قابل تأمل 
است که نمونه ای از آن را می توان در نامه ایشان به علی بن مهزیار که با تمام توان 
از امامت امام جواد)ع(  در برابر شبهات پیرامون جانشینی ایشان ، دفاع نمود،  
مشاهده کرد. وی ادامه داد: امام جواد)ع(  در این رابطه،  خودشان نامه ای را در 

اوج محبت به این نماینده وفادار نوشتند و در حق او بسیار دعا کردند.
خاک گفت:  چنین توجهی از سوی امام جواد)ع(  پس از شهادتشان هم در 
خصوص شیعیان و همه ارادتمندان صادق است و می توان آثار آن را در برطرف 
شدن حاجات مؤمنان مشاهده کرد. وی بیان کرد: امام جواد )ع( همواره نسبت 
به رفع مشکلات شیعیان و برخورد صمیمانه با ایشان اهتمامی خاصی داشتند و 
آنان را نسبت به رعایت حقوق مردم دعوت می کردند. وی ادامه داد:  دستگیری 
امام جواد)ع( از نیازمندان برای همه شیعیان درس بزرگی است که آنان نیز باید در 

زندگی خود به دنبال رفع مشکلات مردم و کمک به ایشان باشند.
امام جواد)ع(  شیعیان را از شبهه ای بزرگ نجات دادند

امام جمعه شهر قنوات قم نیز گفت:  امام جواد)ع( در سنین کودکی به امامت 
رسیدند و با تلاش بسیار شیعیان را از گرفتار شدن در شبهه ای بزرگ که انحراف در 

مسیر جانشینی امام رضا)ع(  بود،  نجات دادند.
سنین  در  رضا)ع(  امام  کرد:   بیان  پور  کرمی  رضا  حجت الاسلام والمسلمین 
کهن سالی صاحب فرزند شدند و پس از شهادت ایشان در میان برخی شیعیان 
برای تعیین جانشین امامت اختلاف به وجود آمد چراکه تا آن زمان کسی از 

خاندان اهل بیت)ع(  در سنین کودکی به این مقام الهی نرسیده بود.
وی افزود: اما امام جواد)ع( باوجود سن بسیار کم خود،  به خوبی در جایگاه 
امامت قرار گرفتند و به عنوان جانشین برحق امام رضا)ع(  امور شیعیان را سامان 
دادند. وی ادامه داد: ایشان به تمام تبلیغات مسمومی که در رابطه با چگونگی 
ادامه یافتن جریان امامت پس از امام رضا)ع( مطرح می شد،  پایان دادند و بار دیگر 
این حقیقت که جانشینان رسول اکرم)ص(  از سوی خداوند متعال تعیین می شوند 
را برای مردم هویدا ساختند. کرمی پور گفت:  امام جواد)ع( نشان دادند که امام 
تعیین شده از جانب خداوند متعال باوجود سن کم از عهده تمام امور مرتبط با 

امامت برمی آید و این جایگاه الهی وابسته به داشتن سن بالا نیست.
وی بیان کرد:  این حقیقت به غیراز روایات معتبر موجود در میان شیعیان، در 
جریان به پیامبری رسیدن حضرت عیسی)ع( و حضرت یحیی)ع( در قرآن کریم 
نیز تصریح شده است. وی ادامه داد:  امام جواد)ع( همچنین مظلومانه در سنین 
سخت  دوران  در  ایشان  تلاش های  بااین وجود  اما  رسیدند  شهادت  به  جوانی 

حکومت عباسیان،  حقیقت اسلام را برای همیشه تاریخ زنده نگاه داشت.
 حضرت امام جواد)ع( عقاید امامیه را تثبیت کرد

همچنین عضو هیات علمی فرهنگستان علوم اسلامی قم گفت: حضرت امام 
جواد)ع( در انتقال فرهنگ و معارف اهل بیت )ع( و ولایت پذیری موفق عمل 
کرده و در زمان ایشان عقاید امامیه چنان تثبیت شد که بعد از آن حضرت دیگر 
شاهد انشعاب در میان شیعیان نبودیم. حجت الاسلام والمسلمین محمد جعفر 
حسینیان خاطرنشان کرد: در زمان امام جواد )ع( با وجود کارشکنی های دستگاه 
حاکم، فتنه انگیزی ها و توطئه های دوران، شیعه به وحدت نظر قابل توجهی 
رسیده بود؛ البته تلاش امامان قبل از امام جواد)ع( نیز در این زمینه بسیار موثر 
بود. وی ادامه داد: شیعیان نیز در زمان امام جواد )ع( در دو حادثه از جمله آزمون 

پذیرش امام خردسال و تثبیت عقاید شیعه، سربلند بیرون آمدند.
وی گفت: امام جواد )ع( در زمان آغاز زعامت و امامت خود تنها هشت سال سن 
داشتند و به سن بلوغ نرسیده بودند به همین دلیل دشمنان برای انحراف شیعیان 
شبهات زیادی را وارد کرده بودند ولی موفق نشدند؛ یکی از مهمترین ویژگی های 
امام جواد )ع(، علم ایشان بود، علم امام مانند روحی است که در وجود ایشان قرار 

دارد و همه حقایق در قالب آن روح به امام جواد )ع( عطا می شد.
استاد حوزه علمیه قم ادامه داد: امام جواد )ع( در زمینه مدیریت اجتماعی، 
ولایت تاریخی و حقایق که در عالم تکوین قرار بود اتفاق بیفتد، علم کامل داشتند؛ 
آن حضرت در سن کودکی به امامت رسیده ولی خیلی ها سعی کرده بودند که 
موضوع سن ایشان را در مناظره ها مطرح و امام را محکوم کنند ولی امام جواد)ع( 
به داستان حضرت عیسی)ع( و سخن گفتن ایشان در گهواره و برخی آیات قرآن 
در این زمینه اشاره و حقانیت خود را اثبات کردند. به گزارش ایرنا ،وی گفت: 
امام جواد )ع( در سن هشت سالگی تمام ویژگی های امامان ما در بزرگسالی در 
زمینه علم مطلق، علم لدنی، ولایت پذیری و عصمت را دارا بودند؛  در زمان قبول 
ولایتعهدی امام رضا)ع(، تغییرات اساسی در جغرافیای شیعه اتفاق افتاده و سازمان 
بزرگ را تشکیل دادند و بعد از ایشان، امام جواد)ع( به خوبی نقش هدایتگری را 
ایفا کردند. حسینیان خاطرنشان کرد: مدیریت سیاسی امام جواد)ع( به گونه ای 
بود که باعث وحشت دستگاه خلافت و برآشفته شدن بنی عباس شده به همین 
دلیل ایشان را در شرایط سخت به شهادت رساندند؛ درحوزه فرهنگی حضرت امام 
جواد)ع( زمینه سازی های خوبی برای نهضت های آینده اسلامی ایجاد کرده 
بودند. وی ادامه داد: مامون نیز با تمام وجود قدرت سیاسی و امکانات فرهنگی 
خود را در خدمت نهضت ترجمه قرار داده تا افکار یونان و فلاسفه بیرون از اسلام 
را وارد جامعه کرده تا به این وسیله بتواند با علم امام جواد)ع( مبارزه کند؛ برخی به 
اشتباه تصور می کنند نهضت ترجمه دلیلی بر علم دوستی مامون است درحالی 

که هدف او باز کردن میدان جدیدی برای درگیر شدن با علم امام بود.
این امام همام باآنکه در سن کودکی به امامت رسید ولی ازلحاظ بعد علمی دارای 
کمالات و اندیشه های سیاسی در مرتبه بالایی قرارداشت، ایشان شاگردانی را 
تربیت کرد که حدیث های بسیاری از آن امام، در کتاب های مختلفی ازجمله عیون 
اخبار الرضا، تحف العقول، مناقب و بحارالانوار جمع آوری شده است، همچنین 
این امام معصوم در مناظره ها و گفت وگوهایی که حاکمان دورانش با سایر ادیان و 
مذاهب برگزار می کردند با بار علمی فراوان شرکت کرده و به پرسش ها پاسخ می داد 

به گونه ای که دانشمندان در مقابل دریای علم و کمال ایشان زانو می زدند.
سرانجام امام جواد)ع( آخر ماه ذی القعده سال 220 هجری قمری به شهادت 
رسید و در کنار بارگاه منور جد بزرگوارش امام موسی کاظم)ع( به خاک سپرده شد.

اجتماعی

باغ 6 هکتاری پرندگان قم دومین باغ وسیع کشور پس از تهران؛
احداث باغ پرندگان قم گامی برای جبران

 کمبودهای فضاهای تفریحی 

مدیر نوسازی، تجهیز و توسعه آموزش وپرورش استان قم گفت: علیرغم اینکه طی 
شش سال اخیر 180 مدرسه به مدارس استان قم افزوده شده اما همچنان 200 هزار 

مترمربع کسری داریم. 
در سالن کرامت  آموزش وپرورش  پورگلیان در چهارمین جلسه شورای  محسن 
استانداری، اظهار داشت: با توجه به شرایط ویژه استان، 200 هزار مترمربع نسبت به 

میانگین سرانه کشوری به لحاظ سرانه آموزشی عقب ماندگی داریم.
وی ادامه داد: علیرغم اینکه طی شش سال اخیر 180 مدرسه به مدارس استان قم 
افزوده شده اما همچنان 200 هزار مترمربع کسری داریم که رقمی حدود هزار میلیارد 
ریال می شود و با حضور خیرین و تلاش مسئولان استان به دنبال آن هستیم که این 

گپ را به حداقل برسانیم.
مدیر نوسازی، تجهیز و توسعه آموزش وپرورش استان قم  با تأکید بر متوقف نشدن 
پروژه های نیمه تمام اداره کل آموزش وپرورش استان گفت: خیلی زیبنده استان 
نیست خیری که پروژه ای را شروع می کند کارش از سوی شهرداری متوقف شده و 

مشکلاتی برایش پیش بیاید.
وی پیرامون واگذاری زمین های آموزشی به اداره کل آموزش و پرورش استان نیز 
گفت: پیرو مصوبه شورای آموزش وپرورش استان هنوز ده قطعه زمین آموزشی به 
اداره کل آموزش وپرورش استان واگذار نشده است و درخواست تأکید بر واگذاری 

این زمین ها را داریم.
که  است  این  مصوبات  از  یکی  آموزش وپرورش  شورای  در  کرد:  ابراز  پورگلیان 

دستگاه های خدماتی در درب مدارس انشعاب را تحویل دهند و این گونه نباشد 
که آموزش وپرورش به دنبال اخذ مجوز انشعابات برود اما در عمل این موضوع با 

مشکلاتی روبرو است.
مدیر نوسازی، تجهیز و توسعه آموزش وپرورش استان قم خاطرنشان کرد: همچنین 
نیازمند تخصیص اعتبارات سال 99 در تجهیز مدارس هستیم تا در این خصوص 
اعتباراتی را به صورت تن خواه داشته باشیم و در این زمینه مشکلی برای سال 

تحصیلی جدید نداشته باشیم.

مدیر نوسازی، تجهیز و توسعه آموزش وپرورش استان قم :

استان قم 2۰۰ هزار مترمربع کمبود سرانه فضای آموزشی دارد 
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 تشکیل و فعالیت مستمر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در قم و اهتمام مسئولان 
استان برای حمایت از فعالان اقتصادی در جلسات آن،  همچون پلی است که 

تولیدکنندگان در سال جهش تولید برای عبور از مشکلات به آن امید دارند.
جلسات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید درقم هر هفته و به صورت مستمر با حضور 
مسئولان ارشد و مدیران دستگاه های اجرایی و همچنین نمایندگان بخش خصوصی 
مطرح شده،   مشکلات  و  مسائل  رفع  برای  و  تشکیل  استان  اقتصادی  فعالان  و 
تصمیم گیری می شود، ازجمله مزایای این جلسات در قم،  تشکیل یک هفته در میان 
آن در مکان استقرار واحدهای تولیدی فعال استان است که آشنایی هرچه بیشتر 

مسئولان با مشکلات فعالان اقتصادی و درک شرایط آنان از نزدیک را درپی دارد.
تصمیم های گرفته شده در جلسات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان باید 
توسط دستگاه های اجرایی، بخش های اداری،  بانک ها و سایر نهادهای مرتبط 
اجرایی شود که همین موضوع تاکنون موجب عملیاتی شدن اکثر مصوبه های این 

ستاد، شده است.
مشاهده این روند و اهتمام مسئولان استان برای حل مشکلات تولیدکنندگان، 
گره گشای کار بسیاری از فعالان اقتصادی در قم بوده و باعث شده تا آنان بتوانند 
باوجود سختی های موجود به کسب وکار خود ادامه و حتی آن را ارتقا دهند که این 

موضوع نشان دهنده اهمیت وجود و تشکیل جلسات ستاد تسهیل استان است.
در همین رابطه خبرنگار ایرنا به بررسی نظر شماری از مسئولان استان پیرامون 
اهمیت حمایت از تولیدکنندگان در جریان فعالیت های ستاد تسهیل و رفع موانع 

تولید و اهداف آن در قم پرداخت.
 پرداخت تسهیلات رونق تولید درقم سرعت گیرد

استاندار قم پیرامون این موضوع گفت: به منظور حمایت بیشتر از فعالان اقتصادی 
در سال جهش تولید،  فرایند پرداخت تسهیلات رونق تولید در این استان باید سرعت 

گیرد.
بهرام سرمست در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم با اشاره به اهمیت 

پرداخت به موقع تسهیلات در حفظ و ارتقا وضعیت تولید و اشتغال استان، افزود:  
باید دلایل عدم جذب و پرداخت برخی پرونده های معرفی شده توسط بانک های 

عامل استان بررسی و مشخص شود.
وی بیان داشت: همچنین لازم است تا عملکرد بانک های استان در پرداخت 

تسهیلات رونق تولید به صورت ماهانه مورد پایش قرار گیرد.
استاندار قم خاطرنشان کرد: گزارش های رونق تولید توسط دفتر سرمایه گذاری 

استان رصد و نسبت به رفع مشکلات ایجادشده اقدام شود.
وی اضافه کرد: استانداری قم در رصد برنامه های اجراشده دستگاه های اجرایی در 
رابطه با رونق تولید به دنبال مچ گیری نیست اما با رصد و پایش، اهداف رونق تولید 

تحقق پیدا خواهد کرد.
در  مصوبات  اجرای  به  نسبت  آزمایی  راستی  باید  کرد:  خاطرنشان  سرمست 

خصوص واحدهای صنعتی بازدید میدانی شده صورت گیرد.
وی گفت: با رصد و پایش مصوبات در رابطه با واحدهای صنعتی نتیجه اقدامات 

استان در چارچوب ستاد تسهیل و رفع موانع تولید مشخص می شود.
 خط قرمز مسئولان قم حفظ اشتغال موجود است

نیز دراین زمینه گفت: حفظ  معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم 
اشتغال موجود و جلوگیری از رکود و تعطیلی حتی یک واحد تولیدی خط قرمز و 

نقطه تلاقی اشتغال و سرمایه گذاری قم است.
مهرداد غضنفری در جلسه کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم افزود: رفع 
موانع تولید و تسهیل در امر اشتغال و سرمایه گذاری، جهت گیری کارگروه ستاد 

تسهیل استان است.
وی با ابراز رضایت از روند پرداخت تسهیلات رونق تولید در قم گفت: شیوه و شکل 
پرداخت تسهیلات و معرفی پرونده های متقاضی در چارچوب دستورالعمل ها در قم 

عملیاتی می شود.
به  درصد   18 بهره  با  تولید  رونق  تسهیلات  نرخ  کرد:  خاطرنشان  غضنفری 

تولیدی  واحدهای  مدیران  منطقی  مدیریت  با  که  می شود  پرداخت  متقاضیان 
می تواند منشأ تولید و افزایش بهره وری و اشتغال شود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم بیان کرد: همچنین از محل تبصره 
بند الف ماده 18 تسهیلاتی با سود بهره کمتر از 18درصد نیز به واحدهای تولیدی 
اختصاص یافته که فرصت مطلوبی برای بهبود وضعیت تولید و اشتغال استان به 

وجود آورده است.
نرخ  از  تا 6 درصد کمتر  این محل  از  پرداخت  شده  بیان کرد: تسهیلات  وی 
تسهیلات 18 درصدی رونق تولید به واحدهای صنعتی استان پرداخت خواهد شد.
وی اظهار داشت: ارتقای واحدهای تولیدی که زیر ظرفیت واقعی اشتغال مشغول 

فعالیت هستند از رویکردهای مهم ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان است.
و  فعال  واحدهای  در  تولید  و  اشتغال  ارتقای  همچنین  کرد:  بیان  غضنفری 
واگذاری واحدهای تملیکی به جلوگیری از رکود و تعطیلی واحدهای صنعتی از 

هدف گذاری های مهم استان در این خصوص است.
 چهار هزار میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید در قم پرداخت شد

ابلاغ دستورالعمل  از زمان  و تجارت قم گفت:  رییس سازمان صنعت، معدن 
پرداخت تسهیلات رونق تولید در سال 98 تاکنون،  بیش از سه هزار و 946 میلیارد 

ریال تسهیلات رونق تولید در قم پرداخت  شده است.
محمود سیجانی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: در این مدت 105 واحد 
صنعتی فعال در استان برای دریافت تسهیلات رونق تولید به مبلغ پنج هزار و 634 
میلیارد به بانک های عامل معرفی شد که تاکنون مبلغ سه هزار و 946 میلیارد ریال 

تسهیلات در اختیار متقاضیان قرارگرفته و روند پرداخت ها همچنان ادامه دارد.
این که مبلغ موردنظر بدون درنظر گرفتن تسهیلاتی است که  به  اشاره  با  وی 
به صورت پرداخت مستقیم در اختیار تولیدکنندگان قرارگرفته است،  گفت: تسهیلات 
متنوعی برای حمایت از صنعتگران و تولیدکنندگان استان توسط بانک های عامل 

پرداخت می شود که تسهیلات رونق تولید بخشی از آن است.
وی ادامه داد: همچنین درمجموع در سه بخش صنعت، کشاورزی و گردشگری در 
بخش تسهیلات رونق تولید، انتقالی سال 97 و پرداخت مستقیم، حدود هفت هزار 

میلیارد ریال تسهیلات به متقاضیان در قم پرداخت شده است.
سیجانی گفت: قم از استان های موفق کشور در زمینه پرداخت تسهیلات رونق 
تولید است و تاکنون با پرداخت این تسهیلات، بخش اقتصادی به خصوص حوزه 

اشتغال و تولید استان روند رو به رشدی داشته است.
وی بیان کرد: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در قم با حضور استاندار و مدیران 
ارشد دستگاه های اجرایی به صورت مستمر و هفتگی در ستاد و همچنین در مکان 
استقرار واحدهای تولیدی استان برگزار و مصوبات آن برای حل مشکل  فعالان 

اقتصادی در زمان کوتاهی اجرایی می شود.
وی ادامه داد: حمایت از سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی در قم به عنوان 
مهم ترین راهبرد توسعه اقتصادی استان موردتوجه مسئولان است و در این زمینه 
طی سال های اخیر اقدام های عملی قابل توجهی صورت گرفته که ازجمله مهم ترین 
آن ها موضوع پرداخت تسهیلات رونق تولید برای تامین سرمایه ثابت و در گردش 

موردنیاز فعالان اقتصادی است.
آمار حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی  بر اساس آخرین 
و معدنی موجود استان قم بیش از 51 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از 
سرمایه گذاری صورت گرفته در 2هزار و 231 واحد صنعتی و صنایع معدنی استان 
برای 56 هزار و 804 تن فرصت اشتغال ایجادشده است؛ همچنین قم دارای هفت 
شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه 
)ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، 

دستجرد، سیرو و طغرود است.  

اهتمام مسئولان استان برای حمایت از فعالان اقتصادی؛

رییس کل بانک مرکزی:  ستاد تسهیل پلی برای عبور تولیدکنندگان قمی از مشکلات
 بازار ارز در روزهای آینده به آرامش می رسد

با   رییس کل بانک مرکزی گفت: 
اقدامات در دست اجرا، به تدریج و در 
روزهای آینده بازار ارز به آرامش خواهد 

رسید.
شب  یکشنبه  همتی  عبدالناصر 
بیان  با  اینستاگرامی  یادداشت  در 
اینکه قبلا اعلام کرده بودیم که بازار 
افزود:   است،  شده  نوسان  دچار  ارز 
دولت  و  مرکزی  بانک  که  تصور  این 
نمی  اقدامی  ارز  بازار  کنترل  برای 
کنند،یااینکه تصور میشودبرای تأمین 
کسری و یادلایل دیگر،نرخ ارز را بالا 
میبرند، بی اساس و یک برداشت و 
تصور کاملًا اشتباه است. دستورالعمل جدید در خصوص نحوه برگشت ارز به 
چرخه اقتصاد و تأمین ارز واردات کشور،چندروزی است عملیاتی شده است. 
در این دستورالعمل، عملًا زمینه ای برای ایجاد تراکم غیر عادی تقاضا و نیز سوء 

استفاده از ان باقی نمی ماند. 
به همین دلیل متاسفانه درمقطع دو هفتهٔ اخیر، درکنار تعلل برخی صادر 
ارزبه  فروش  صدد  در  سودجویان  از  ارزخود،برخی  عرضه  برای  کنندگان 

واردکنندگان به نرخهای نامتعارف بوده اند.
به واردکنندگان محترم توصیه می کنم که چند روزی را تحمل کرده و از چندروز 

آینده، بتدریج نیاز خود را از سامانه نیما تأمین نمایند . 
همتی در این یادداشت تاکید کرد: از صادر کنندگان نیز انتظار می رود در 
فرصت چندروز باقیمانده از فرصت ایفای تعهد ، ارزهای خود را با نرخ های 

منطقی در بازار عرضه کنندتا خریدار لازم را داشته باشد.
وی خاطر نشان کرد: از صادرکنندگانی که تا امروز با برگرداندن ارز درخدمت 
تولید واشتغال کشور بوده اند، قدردانی می کنم.مردم عزیز مطمئن باشند،بانک 
مرکزی برای ساماندهی بازار ارز و اعاده ثبات، و برگشت به نرخ های تعادلی تمام 

تلاش خود را بکارخواهد بست.

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه:

واحدهای خالی به تفکیک استان 
در حال شناسایی است

 مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی با بیان اینکه واحدهای 
خالی به تفکیک استان در حال شناسایی است از شناسایی فردی با مالکیت 
195 واحد در تهران خبر داد و گفت: کسانی که احتکار و سوداگری می کنند 

باید مالیات آن را بپردازند.
»پروانه اصلانی« در خصوص شناسایی خانه های خالی افزود: واحدهای خالی 
به تفکیک استان در حال شناسایی است.  مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرسازی با بیان اینکه شناسایی خانه های خالی و میزان مالکیت در تهران 
و استان ها در حال انجام است، گفت: به عنوان نمونه در تهران مالکی حقیقی با 

195 واحد و نهادی با یک هزار واحد، شناسایی شده است.
وی درباره آخرین وضعیت بهره برداری از سامانه املاک و اسکان، توضیح 
 داد: این سامانه راه اندازی شده است و وزارت راه و شهرسازی هم اکنون از 
سامانه استفاده می کند. به دنبال فرصتی مناسب هستیم تا بعد از عبور از بحران 
کرونا، عملیات اجرایی آن را آغاز کرده و در آیینی عملکرد و ویژگی های سامانه و 

خروجی هایی که از سامانه به دست می آید را برای مردم تشریح کنیم.
 مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرساز با بیان اینکه سیاست وزارت 
راه این است تا برای احتکار و سوداگری مالیات اخذ کند، گفت: احتکار مسکن، 
عملی ناپسند است و با آن برخورد می شود. هیچ خانه خالی نباید وجود داشته 

باشد و لازم است تا فورا خانه های خالی به بازار مسکن عرضه شود.
اصلانی تاکید کرد: کسانی که احتکار و سوداگری می کنند دو راه پیش رو 
دارند. یا باید واحدهای خود را به بازار عرضه کنند و مالیات نپردازند و یا چنانچه 

تمایل به عرضه واحدهایشان را ندارند، مالیات آن را بپردازند.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن در پاسخ به این پرسش که چرا تاکنون صاحبان 
در  اداری  عدالت  دیوان  گفت:  نشدند؟   شناسایی  خالی  خانه های  مالکان 
مقطعی الزام کد رهگیری در ثبت معاملات مسکن را غیر اجباری کرد. در عین 
حال، کد رهگیری معاملات جدید را نشان می دهد و در خصوص معاملاتی 
که در گذشته انجام شده، اطلاعات وجود نداشت. به همین منظور لازم بوده 
تا مجموعه ای از پایگاه داده های اطلاعاتی که نشان دهنده وضعیت مالکیت، 

استفاده از خدمات شهری، و سکونت افراد است، بررسی شوند.

 ایمان گزارش می دهد؛
طرح دولت برای سهامدار کردن بازنشستگان

 بازنشستگان منتظر دریافت سهامی هستند که وزیر تعاون وعده واگذاری آن 
را داده است، برآورد می شود که با اجرای این طرح معادل یک میلیارد و 440 

میلیون سهم شستا عاید بازنشستگان تامین اجتماعی شود.
با  اجتماعی  تامین  بازنشستگان  حقوق  همسان سازی  خوب  خبر  از  پس 
شاغلان، هفته گذشته در مراسم گرامیداشت هفته بهزیستی وزیر تعاون، کار و 

رفاه اجتماعی مژده دیگری برای بازنشستگان داشت.
به  شستا  سهام  از  درصد  دو  که  کرد  اعلام  مراسم  این  در  شریعتمداری 

مستمری بگیران و بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی تعلیق می گیرد.
وزیر تعاون درباره اقدامات انجام شده در زمینه واگذاری دو درصد سهام شستا 
به مستمری بگیران و بازنشستگان گفت: این موضوع در هیات امنای سازمان 
پیگیری  بورس  آن در  قانونی  و مراحل  تامین اجتماعی تصویب شده است 
می شود. به گفته شریعتمداری، زمینه های اجرایی واگذاری سهام شستا به 

بازنشستگان و مستمری بیگران فراهم است.
براساس اعلام شرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا( 80 میلیارد سهم 
معادل هشت هزار میلیارد تومان داشت که 10 درصد آن )هشت میلیارد و 678 

میلیون تومان( واگذار شده و 72 میلیارد سهام باقی مانده است.
براساس این گزارش 2 درصد شستا که قرار است به بازنشستگان و مستمری 

بگیران برسد معادل یک میلیارد و 440 میلیون سهم می شود.  
ارزش هر سهم شستا در زمان عرضه آن )27 فروردین ماه( 860 تومان بود و 

اکنون به سه هزار و 593 تومان رسیده است.

 یک تحلیلگر اقتصادی:

بازار سرمایه بهترین فرصت برای تامین 
مالی طرح های صنعتی است

رییس دانشگاه صنعتی قم و تحلیلگر اقتصادی گفت: جهش ایجادشده در 
بازار سرمایه بهترین فرصت برای تامین مالی طرح های صنعتی در دست اقدام 

کشور است و اجرای آن ها را سرعت می بخشد.
جلال رضایی نور   بیان کرد: تحریم و کرونا برای اقتصاد کشور مشکل ایجاد 
کرد اما در کنار آن موجب استفاده از ظرفیت هایی همچون بازار سرمایه شد 
که می تواند نقش مهمی در مسیر پیشرفت و توسعه ایران به خصوص در بخش 

صنعت داشته باشد.
وی افزود:  جمع شدن سرمایه های خرد در بورس و به کارگیری آن برای اجرای 
طرح های صنعتی،  سطح تولید داخلی را افزایش می دهد و این همان راهبردی 
است که می تواند فشار ناشی از تحریم های ظالمانه را تا حد زیادی کاهش دهد.

وی ادامه داد: همچنین سرمایه گذاری در بورس علاوه بر رونق بخشیدن به 
فضای صنعت و تولید کشور،  سودآوری خوبی نیز در پی دارد و بسیاری از مردم 

می توانند با استفاده از ظرفیت بازار سرمایه،  درآمدزایی مطلوبی را تجربه کنند.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139904030011000636/1
بدینوسیله به آقای آراز احمدزاده، نام پدر: آیدین تاریخ تولد: 1373/06/09 شماره ملی: 1361513721، 
از قم بدهکار سند ازدواج شماره 5632 مورخ 1394/05/25 دفتر ازدواج 11 قم ابلاغ می گردد که خانم جمیله 
شفائی نام پدر: علی، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان 14 سکه تمام بهار آزادی طرح جدید و 140 
میلیون ریال که وفق تبصره یک ماده 1082 قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ 310/105/328 ریال مقوم گردیده 
است مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139904030011000636/1 )با شماره بایگانی 
9900684( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و 
بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اسناد 
رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت 10 روز از انتشار این آگهی )که به 
منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این 

آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

----------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139904030011000869/1

ملی:  شماره   1344/01/01 تولد:  تاریخ  علی  پدر:  نام  مقدم،  تکیه  مهدی  جواد  آقای  به  بدینوسیله 
0381574717 شماره شناسنامه: 10537، از قم بدهکار سند ازدواج شماره 3023 مورخ 1370/07/12 
دفتر ازدواج 10 قم ابلاغ می گردد که خانم زهره اعرابی نام پدر: جهانگیر باستناد سند مذکور جهت وصول مبلغ 
10/000/000 ریال که وفق تبصره یک ماده 1082 قانونی مدنی به نرخ روز به مبلغ 1/708/578/638 ریال 
مقوم گردیده است. مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139904030011000869/1 )با 

شماره بایگانی 9900942( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور 
شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 

آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت 10 روز 
از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت عملیات 
اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت 

بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

----------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 1399040300110009۲5/1

بدینوسیله به خانم مریم موثقی لشکاجانی احد از ورثه آقای علی موثقی لشکاجانی، از قم بدهکار سند ازدواج 
شماره 11283 مورخ 1384/03/01 دفتر ازدواج 35 قم ابلاغ می گردد که خانم زری کریمی فرزند: علی باستناد 
سند مذکور جهت وصول مهریه تعداد 250 عدد سکه تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده 
تحت کلاسه 139904030011000925 )با شماره بایگانی 9901001( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است 
چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب 
تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا 
لازم است ظرف مدت 10 روز از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام 
در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز 

مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم

 وزیر نفت با اشاره به اینکه موافقت نامه با چین و شایعات مربوط 
به آن، جنجالی است که در خارج از کشور راه انداختند و برخی در 
داخل از آن پیروی کردند، گفت: موضوع پیش نویس سند همکاری 
25 ساله ایران با چین،  قراداد نیست بلکه موافقت نامه کلی است و 
با هر کشور دیگری به جز رژیم صهیونیستی حاضریم از این دست 

موافقت نامه ها امضا کنیم.  
»بیژن زنگنه« دیروز در حاشیه مراسم امضای قرارداد توسعه میدان 
آزادگان جنوبی در جمع خبرنگاران گفت: دولت به دلایلی با موضوع 
قیر رایگان مخالف است زیرا ساز و کارهای گذشته مساله ساز بوده 

است.  
زنگنه تاکید کرد: قرارداد میدان فرزاد به زودی امضا می شود و 
تصمیمات اصلی آن گرفته شده است. این قرارداد البته با هندی ها 
نیست و با طرف ایرانی به امضا می رسد زیرا در شرایط فعلی، هیچ کشور خارجی حاضر به امضای قرارداد در هیچ موضوعی 
نیست. وی با اشاره به اینکه موضوع پیش نویس سند همکاری 25 ساله ایران با چین،  قراداد نیست بلکه موافقت نامه کلی 

است،   ادامه داد: در مورد شایعاتی که مربوط به نفت می شود نیز نه چینی ها چنین چیزی خواستند و نه ما دادیم.
وزیر نفت افزود: بر اساس این موافقت نامه،  همکاری دراز مدت با چین در صنعت نفت خواهیم داشت و با هر کشور دیگری به 

جز رژیم صهیونیستی حاضریم از این دست موافقت نامه ها امضا کنیم.  
وی گفت: حتی آمریکایی ها را در شرایط تحریم از حضور در صنعت نفت ایران منع نکردیم تا پیمانکار و سرمایه گذار داشته 

باشند.
به گفته زنگنه موضوع موافقت نامه با چین و شایعات مربوط به آن، جنجالی است که در خارج از کشور راه انداختند و برخی 

در داخل از آن پیروی کردند.
وزیر نفت تاکید کرد: نکته مهم آن است که بعد از امضا،  این موافقت نامه باید به تصویب مجلس نیز برسد.  

وی در مورد تخصیص سهمیه سوخت به خانوارها نیز گفت: این موضوع به تازگی مطرح شده و اگر در مجلس به تصویب برسد 
و به دولت ابلاغ شود موظف به تبعیت از آن هستیم.

زنگنه ادامه داد: در سال جهش تولید، 25 میلیون تن به ظرفیت تولید پتروشیمی ایران اضافه می شود و در جهش دوم تولید 
پتروشیمی 100 میلیون تن و ارزش صادرات 25 میلیارد دلار خواهد بود.  

به گفته زنگنه در صادرات نفت نیز وضع ما قابل قبول است و در در تولید نفت به زودی 9 قرارداد جدید امضا می شود.
وی با تکذیب دوباره افزایش قیمت گازوئیل در کشور،   گفت: مذاکره برای افزایش 150 هزار بشکه ای ظرفیت پالایشگاه 

ستاره خلیج فارس با قرارگاه خاتم الانبیا در جریان است.  

فهرست دریافت کنندگان ارز 4200 تومانی نشان می دهد دینار 
عراق به فهرست تخصیص ارز دولتی بازگشته و دلار آمریکا بار دیگر 
از این فهرست خارج شده است. فهرست  حاوی دریافت کنندگان 
ارز دولتی و نیمایی از زمان معرفی دلار 4200 تومانی، یعنی 21 
فروردین ماه 1397 تا سوم تیرماه 1399 توسط بانک مرکزی منتشر 
شد. در این فهرست دریافت کنندگان ارز دولتی به منظور واردات 
کالا و خدمات و نیز بازپرداخت اقساط، به تفکیک ارائه شده است. 
فهرست دریافت کنندگان ارز دولتی با هدف واردات کالا و خدمات 
شامل 146 هزار و 742 مورد تخصیص انواع ارز با نرخ دولتی در این 
بازه زمانی است که نسبت به نسخه گذشته یعنی سوم اردیبهشت 

امسال، 1630 مورد به آن اضافه شده است.
جابه جایی دلار و دینار

اطلاعات فهرست تخصیص ارز به صورت تجمعی ارائه می شود؛ بنابراین تفاضل 2 گزارش اخیر می تواند نشان دهنده میزان 
ارز تخصیص داده شده در بازه زمانی بین 2 فهرست باشد. مقدار قابل قبول برای این تفاضل، تنها می تواند صفر یا مثبت 
باشد. با این حال، تفاضل مجموع ین ژاپن تخصیص داده شده در 2 فهرست اخیر بانک مرکزی منفی است که انتظار نمی رود 
در داده های تجمعی بروز پیدا کند. علاوه بر این، فهرست جدید بانک مرکزی نشان می دهد در بازه زمانی سوم اردیبهشت 
تا سوم تیر 1399، تخصیصی در رابطه با دلار آمریکا صورت نگرفته  و در مقابل، دینار عراق، به فهرست تخصیص ارز دولتی 
بازگشته است. بررسی اطلاعات گذشته فهرست دریافت کنندگان ارز دولتی که نشان دهنده تخصیص ارز به تاریخ منتهی به 
سوم اردیبهشت ماه سال جاری بود، در بازه زمانی 21 اسفند 1398 تا سوم اردیبهشت 1399 در رابطه دینار عراق تخصیص 
جدیدی صورت نگرفته است. با این حال، آخرین فهرست منتشر شده توسط بانک مرکزی نشان می دهد از سوم اردیبهشت 
تا سوم تیرماه سال جاری، حدود 130 میلیون دلار دینار عراق به نرخ دولتی به سفارش های ثبت شده، تخصیص داده شده 

است.
کره جنوبی صدرنشین، عمان پیش تاز

بیشترین تخصیص ارز دولتی از 21 فروردین 1397 تاکنون مربوط به وون کره جنوبی است که در هر 2 فهرست اخیر بانک 
مرکزی در ردیف نخست تخصصی ارز 4200 تومانی به واردات کالا و خدمات قرار می گیرد. در این مدت در مجموع بیش از  
1336 میلیون وون کره جنوبی به نرخ دولتی به واردات، تخصیص داده شده است. مقایسه 2 گزارش اخیر بانک مرکزی نشان 
می دهد بیشترین تغییر در ارز تخصیص داده شده به نرخ دولتی در فاصله زمانی انتشار این 2 گزارش، مربوط به ریال عمان 
است که در این مدت افزایش بیش از 66 درصدی را تجربه کرده است. میزان کل ریال عمان تخصیص داده شده به نرخ دولتی 

از 21 فروردین 1397 تا سوم تیرماه بیش از 153 میلیون ریال عمان بوده است.

وزیر نفت :

سند همکاری 2۵ساله یران با چین، موافقت نامه کلی است
بررسی  »ایمان«از فهرست تخصصی ارز دولتی؛

رفت وآمد دلار و دینار



سه شنبه -سی  ویکم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65079
ورزشی

سعید آذری: 

رفتار غیرحرفه ای پاتوسی بی پاسخ نمی ماند
مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان درباره رفتار غیرحرفه ای پاتوسی، گفت:  

مطمئنن باشید، رفتار غیرحرفه ای بازیکنان بی پاسخ نمی ماند.
سعید آذری در گفت و گو با ایسنا، درباره برخورد با آیاندا پاتوسی باتوجه به رفتار 
غیرحرفه ای او در دوران قرنطینه، اظهارکرد: همه چیز به مفاد قرارداد بر می گردد 
و قاعدتا چنین چیزی هم در قرارداد با پاتوسی در نظر گرفته شده است و به این 
صورت نیست که یک بازیکن غیرمسئولانه عمل کند و بعد هم باشگاه چشم خود 

را بر موضوع ببندد.
وی بیان کرد: ما بدون پاتوسی هم در 2 بازی پیروز شدیم و در دیدار با پرسپولیس 
هم اگر به واسطه ابتلا بازیکنان به کرونا و حضور تیم در قرنطینه نبود، شاید بهتر 

نتیجه می گرفتیم و دیدید که عدالت فوتبال رعایت نشد.
عمل  این  جوابگوی  باید  پاتوسی  آقای  کرد:  تاکید  فولاد  باشگاه  مدیرعامل 
غیرحرفه ای خود باشد و مطمئنا باشگاه همانطور که در قبال رفتار مثبت بازیکنان 
برای آن ها پاداش در نظر می گیرد، با آن ها به خاطر رفتار غیرمسئولانه نیز برخورد 

خواهد کرد.
وی همچنین درباره درخواست برخی هواداران تیمش برای تمدید با پاتوسی، 
گفت: خیلی ها می گویند که پاتوسی و امثال پاتوسی را حفظ کنید اما من می 
خواهم به هواداران فوتبال و به ویژه خوزستانی ها که فوتبال را خیلی خوب متوجه 
هستند، بگویم که باتوجه به افزایش قیمت دلار، آیا برای باشگاه صرف می کند 
که سه چهار بازیکن خارجی را جذب کند؟ باشگاه فولاد به تمام این موضوعات 
فکر می کند و اگر قرار است بازیکنان خارجی پول دریافت کنند، باید حرفه ای 

کار کنند. پس مطمئنن باشید، رفتار غیرحرفه ای بازیکنان بی پاسخ نمی ماند.
آذری با اشاره به شیمبا، دیگر بازیکن خارجی تیم فولا، عنوان کرد: او سال ها 
است که در ایران بازی می کند و حتی زمانی که بردارش فوت شد، به او گفتیم، 
اگر می خواهی بازی نکن اما بازی کرد و حتی گل هم زد. وی تاکید کرد: من می 
خواهم به هواداران بگویم که خیلی دنبال اسامی نباشند و باشگاه شرایط تیم، 
مردم و وضعیت اقتصادی را در نظر می گیرد و بر اساس تمام این ها با یک قهرمان 
برای حضور در فولاد توافق می کند. من نگرانی مردم خوزستان را درک می کنم و 

از حس مسئولیت پذیری آن ها نیز واقعا تشکر می کنم.

محمد نوازی :

استقلال باید تمرکز اصلی خود را روی
 جام جذفی بگذارد

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: با پیروزی مقابل صنعت نفت آبادان امیدهای 
استقلال برای کسب سهیمه  لیگ قهرمانان آسیا افزایش پیدا کرد و در صورت 
پیروزی در بازی معوقه خود مقابل سپاهان حتی به رده دوم جدول نیز صعود 

خواهیم کرد.
»محمد نوازی« اظهار داشت: استقلال در بازی با صنعت نفت آبادان نسبت به 
بازی های گذشته خود عملکرد بهتری را به اجرا گذاشت و توانست مزد عملکرد 

خوب خود را بگیرد.
وی افزود: استقلال با پیروزی مقابل صنعت نفت آبادان امیدهایش برای کسب 
سهیمه  لیگ قهرمانان آسیا افزایش پیدا کرد و در صورت پیروزی در بازی معوقه 

خود مقابل سپاهان حتی به رده دوم جدول نیز صعود می کند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: شیخ دیاباته با بازگشت به شرایط نسبتا 
خوب به روند استقلال کمک زیادی کرد و گل حساسی را وارد دروازه صنعت نفت 

آبادان کرد.
نوازی تصریح کرد: به طور حتم دیاباته مهره تاثیرگذاری در استقلال است و عدم 
حضور وی در بازی های گذشته آبی پوشان یکی از دلایل عدم نتیجه گیری این تیم 

بود.
وی خاطرنشان کرد: استقلال بازی های سختی در مسابقات آینده پیش رو دارد 

و اگر می خواهد روند فعلی خود را ادامه دهد باید ثبات تیم  را حفظ کند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: بازیکنان استقلال باید تمرکز اصلی خود را 
روی جام جذفی بگذارند تا با قهرمانی در این مسابقات دل هواداران را شاد کنند.

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال:

 قهرمان جام حذفی می شویم
 عضو هیات مدیره باشگاه استقلال گفت: استقلال به دنبال قهرمانی در جام 

حذفی است و این اتفاق دور از دسترس نیست.
»مهدی عبدیان« اظهار داشت: استقلال به آنچه لیاقت و استحقاقش را داشت 

رسید و توانست در آبادان به یک پیروزی شیرین مقابل صنعت نفت آبادان برسد.
وی افزود: به طور حتم استقلال در بازی های باقیمانده لیگ برتر با تمام قدرت 
به میدان خواهد رفت تا علاوه بر کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا به مقامی 
شایسته برسد. عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در واکنش به انتشار خبر کسر 
6 امتیاز از این تیم در صورت شکایت شفر، اعلام کرد: این خبر شایعه ای بیش 
نیست و حقیقت ندارد. عبدیان تصریح کرد: به طور حتم با تلاش اعضای هیات 
مدیره باشگاه استقلال مشکلات برطرف خواهد شد و تمام بدهی های خود را 
پرداخت خواهیم کرد. اعضای هیات مدیره استقلال با وفاق و همدلی و به دور از 

کوچک ترین اختلافی فقط و فقط به فکر موفقیت استقلال هستند.
عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در پایان گفت: استقلال به دنبال قهرمانی در 

جام حذفی است و این اتفاق دور از دسترس نیست.
تیم فوتبال استقلال تهران در چارچوب هفته بیست و پنجم لیگ برتر موفق شد 

در آبادان با نتیجه 2 بر صفر از سد صنعت نفت بگذرد.

یک تاتنهامی رکورد عابدزاده را شکست؛

 امیر عابدزاده به ۴۰۰ نرسید
تیم فوتبال ماریتیمو مقابل ویتوریا شکست خورد و امیر عابدزاده بعد از چهار 

مسابقه دروازه اش باز شد.
تیم فوتبال ماریتیمو در چارچوب هفته سی و سوم رقابت های لیگ پرتغال به 
مصاف میزبان خود ویتوریا ستوبال رفت و با یک گل شکست خورد. در این دیدار 
امیر عابدزاده مانند چهار هفته قبلی درون دروازه تیمش بود. امیر در این مسابقه 
نتوانست پنجمین کلین شیت متوالی را به ثبت برساند. او از زمان بازگشت به ترکیب 
ماریتیمو گلی نخورده بود و درخشش ویژه ای داشت اما این بار در دقیقه 24 مقابل 
مارکوس ادواردز انگلیسی مغلوب شد و دروازه اش باز شد. ادوارز 21 ساله محصول 
آکادمی تاتنهام است و به تازگی به فوتبال پرتغال آمده است. امیر می توانست با 
کلین شیت در این دیدار از مرز 400 دقیقه عبور کند اما در دقیقه 384 متوقف شد 
تا به خواسته اش نرسد. عابدزاده از سایت سوفا اسکور نمره 6.5 را دریافت کرد؛ در 

حالی که در چهار بازی قبلی نمره هایش بین 7 تا 8.7 بودند.

محمدی تهدید به فسخ با آوس کرد

مهاجم ایرانی از تیم پرتغالی جدا شد؟
مهاجم ایرانی آوس به دلیل عدم دریافت مطالباتش در تمرینات تیمش حضور 

نمی یابد.
به گزارش خبرگزاری فارس، به نقل از سایت »ojogo« پرتغال، مهرداد محمدی، 
مهاجم ایرانی آوس منتظر امیدی برای ماندن در این تیم بود اما خبری نشد و او 
در 3 ماهه گذشته دستمزدش دریافت نکرده است. به همین خاطر مهاجم ایرانی 
اعلام کرده از این به بعد در تمرینات آوس حضور پیدا نمی کند. مهمترین چیز 
این است که او می تواند قراردادش را به دلیل عدم دریافت دستمزدش در 90 روز 
گذشته به صورت قانونی فسخ کند. بهترین گلزن فصل آوس باید با آوس برای 
کاهش دستمزدش صحبت کند تا در زمان بحران کرونا به تیمش کمک کند. 
آنتونیو فریتاس در کنفرانس خبری پیش از بازی درباره این موضع گفت: از این 

خبر اطلاعی ندارم. امروز نتیجه قرارداد این بازیکن را اعلام می کنیم.

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: در دولت تدبیر و امید، با بهره برداری 
از 88 طرح، زیرساخت های ورزشی در روستاهای قم 19 هزار و 168 مترمربع 

افزایش یافت.
رسول منعم با اشاره به عملکرد دولت تدبیر و امید در توسعه زیرساخت های 
ورزش در روستاهای این استان افزود: احداث و تکمیل 9 طرح ورزشی بااعتبار 
57 میلیارد ریال و همچنین بهره برداری از 79 خانه ورزش روستایی بااعتبار 

توسعه  در  گرفته  صورت  اقدام های  ازجمله  ریال  میلیون   740 و  میلیارد   4
زیرساخت های ورزش روستایی قم است.

مهم ترین  ازجمله  را  ورزشی  زیرساخت های  توسعه  در  محور  عدالت  وی 
اولویت های این اداره کل دانست و اظهار داشت: بهره برداری از چهار سالن 
ورزشی چندمنظوره در روستاهای باقرآباد، لنگرود، طایقان و همچنین افتتاح 
پنج زمین چمن مصنوعی در روستاهای نیزار، خورآباد، بیدهند، تاروچ و قلعه چم 

ازجمله مهم ترین اقدام های انجام شده برای افزایش سرانه ورزش روستایی استان 
در سال های اخیر است.

مدیرکل ورزش و جوانان قم، ادامه داد: به منظور توسعه فضاهای ورزشی در 
مناطق کم برخوردار و فاقد هرگونه امکانات ورزشی، 79 خانه ورزشی در این 

روستاها راه اندازی و تجهیز شد.
منعم بابیان اینکه با اقدام های صورت گرفته سرانه فضای ورزشی استان در 
دولت تدبیر و امید 18 سانتی متر افزایش یافته است،  افزود: برگزاری 70 جشنواره 
و همایش مختلف بومی و محلی و همچنین 120 مسابقه ورزشی در رشته های 
مختلف بومی محلی از دیگر اقدام های انجام شده برای توسعه ورزش و نشاط در 

این مناطق است.
محلی،  بومی  رشته های  مخاطبان  جامعه  افزایش  به منظور  افزود:  وی 
فعال سازی رشته های جدید ورزشی در مناطق روستایی قم در دستور کار قرار 
گرفت که در این راستا رشته های متعددی ازجمله پینگ پنگ، فوتبال دستی، 
 دارت،  کشتی، جودو،  تکواندو،  ژیمناستیک،  ووشو،  کاراته و  رزمی در این روستاها 

فعال شد.
مدیرکل ورزش و جوانان قم ادامه داد: سرمایه گذاری های انجام شده در ورزش 
روستایی طی سال های اخیر موجب ارتقای ورزش قم در رشته های بومی محلی 
در کشور شده است که نتیجه آن کسب عناوین قهرمانی کشوری و بین المللی و 

عضویت ورزشکاران این استان در تیم ملی است.
منعم، تربیت مربی و داور را ازجمله الزام های توسعه ورزش دانست و گفت: 
استعدادیابی  به  توجه  و همچنین  ورزشی  فعالیت های  پایدارسازی  به منظور 
برگزاری دوره های تربیت مربی و داور در رشته های والیبال،  فوتسال،  بازی های 

بومی و محلی، ووشو،  کاراته و تکواندو به طورجدی برنامه ریزی و اجرایی شد.
وی با اشاره به اهمیت ترویج ورزش در روستاهای استان بیان کرد: توسعه و 
تقویت ورزش روستایی در سطح روستاها علاوه بر افزایش روحیه نشاط سبب 
در  استان  مدال آوری های  تعداد  افزایش  و  موجود  استعدادهای  شناسایی 

مسابقات ملی و بین المللی می شود.

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم  خبرداد:

بهره برداری از 88 طرح  ورزشی در روستاهای قم 

 فدراسیون دو و میدانی اسامی 10 ورزشکار برتر سال 98 هر ماده را اعلام کرد.
علی رضایی، رئیس هیات دو و میدانی استان قم در  گفتگویی باشاره به اسامی 10 ورزشکار برتر هر ماده رشته دو ومیدانی 
در سال 1398 گفت: در دو بخش بانوان و آقایان از سوی فدراسیون دو و میدانی در بخش 400 متر با مانع رضا ملک پور با 

رکورد 51 ثانیه و 45 صدم ثانیه بعد از مهدی پیرجهان در جایگاه دوم قرار دارد.
وی در ادامه با اشاره به اینکه در پرش طول میلاد دریساوی از قم با پرش 7 متر و 58 سانتی متر در جایگاه دوم این ماده بعد 
از محمد قائدزاده از بوشهر ایستاد؛ گفت: محمدرضا فریدی هم از قم در بخش 200 متر با 21 ثانیه و 46 صدم ثانیه در جایگاه 

چهارم این ماده قرار گرفته است.
رئیس هیات دوومیدانی استان قم در ادامه گفت: مهدی رضایی نیز با 10 ثانیه و 76 صدم ثانیه و علی قاسم بابایی با 10 ثانیه 

و 86 صدم ثانیه هر دو از قم به ترتیب در جایگاه ششم و دهم ماده 100 متر قرار گرفته اند.
وی با اشاره به اینکه علی کشاورز هم با رکورد 14 ثانیه و 90 صدم ثانیه، رده ی هفتم ماده 110 متر با مانع را از آن خود کرده 
است، گفت: در پرش با نیزه سید علی حسینی و محمد علی زابلی هردو از قم به ترتیب با پرش 4 متر و 40 سانتی متر و 4 متر 

و 20 سانتی متر در رده های پنجم و ششم هستند.
رضایی افزود: در بخش تیمی و ماده 4 در 400 متر امدادی هم تیم استان با 41 ثانیه و 89 صدم ثانیه در مسابقات قهرمانی 
کشور بزرگسالان که تیرماه سال 1398 برگزار شد توانسته جایگاه پنجم را به خود اختصاص دهد. در این ماده تیم فولاد 

مبارکه سپاهان با رکورد 40 ثانیه و 80 صدم ثانیه در مسابقات لیگ مرحله اول باشگاه ها در جایگاه اول قرار گرفته است.
وی  درباره رتبه بندی بانوان دو و میدانی کار گفت: در بخش بانوان هم نام زهرا رضایی در رده  نهم ماده هفتگانه به چشم 

می خورد.

سرمربی تیم ملی ایران گفت: می خواهم کارهای بزرگی را در اینجا انجام دهم و به هواداران قول بدهم که وضعیت با گذشته 
متفاوت خواهد بود.

سایت رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا در مطلبی نوشت: »دراگان اسکوچیچ« سرمربی تیم ملی پس از بازگشت به ایران 
فعالیت هایش را متوقف نکرده است.

در شرایطی که تیم ملی در رقابت های انتخابی آسیا برای حضور در جام جهانی قطر 2022 و جام ملت های آسیا چین 
2023 با چالش بزرگی روبرو است، اسکوچیچ پیش از آغاز دوباره رقابت های گروه C در ماه اکتبر، مشغول بررسی وضعیت 
بازیکنان است. سایت کنفدراسیون در بخش دیگری از این مطلب آورده است: اسکوچیچ برای پیروزی در 4 مسابقه آتی 
تیم ملی و صعود به مرحله سوم مقدماتی جام جهانی 2022 قطر مصمم است که بهترین بازیکنان را در اختیار داشته باشد.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران بیان داشت: از زمانی که به ایران بازگشتم، برای نظارت بر بازیکنان در مسابقات لیگ شرکت 
کرده ام. من به تماشای مسابقات ادامه می دهم تا بازیکنان بیشتری را ببینم.

وی افزود: درست است که اوضاع در گروه ما خوب نیست اما در حال تجزیه و تحلیل عملکرد خود هستیم تا بهترین راه را در 
آینده بیابیم. می خواهم کارهای بزرگی را در اینجا انجام دهم و به هواداران قول بدهم که وضعیت با گذشته متفاوت خواهد 
بود. من از خودم انتظار بیشتری دارم و می دانم که همه ایرانی ها انتظار دارند که در جام جهانی 2022 صعود کنند. من 

مسوول آن بوده و به همین دلیل اینجا هستم. می دانم که حضور در جام جهانی برای مردم ایران بسیار مهم است.
اسکوچیچ تصریح کرد: وقت آن است که بزرگ فکر کنیم. ایران کشوری مهم در آسیا است و ما باید تمام تلاش خود را بکنیم 
تا راه پیشرفت از گروه خود را هموار کنیم. ما باید ایده های خوبی داشته باشیم. در این زمان ، ما به پشتیبانی نیاز داریم و باید 

تمام انرژی خود را متمرکز کنیم تا کارمان تمام شود.

ازسوی فدراسیون دو و میدانی :

ورزشکاران برتر رشته دوومیدانی در قم معرفی شدند
 اسکوچیچ:

 می خواهم کارهای بزرگی در تیم ملی ایران انجام دهم

رییس هیات تکواندو استان قم با بیان اینکه تمام ورزشکاران و قهرمانان فعال در 
این رشته عضو خانواده تکواندو قم هستند گفت: با وجود اینکه کرونا درآمدهای 
این هیات را صفر کرده است، ولی هیات تکواندو خود را متعهد به پیگیری مطالبه 

قهرمانان این رشته می داند.
"محمد جمشیدی" با اشاره به گلایه های اخیر محمدرضا شعبانی قهرمان قمی 
پاراتکواندو و عضو تیم ملی و تاکید این قهرمان بر خداحافظی از دنیای حرفه ای 
گفت: شعبانی از افتخارآفرینان قمی تیم ملی پاراتکواندو است که به دلیل استعداد و 

پشتکار، همواره مورد حمایت جدی این هیات بوده است.
رییس هیات تکواندو قم با تاکید بر اینکه این هیات به سهم خود از این قهرمانان 

تجلیل و پیگیر مطالبات آن بوده است، اظهار داشت: تجلیل از قهرمانان مسابقات 
آسیایی و جهانی به عهده اداره کل ورزش و جوانان است که بر خلاف سال های 
گذشته که حداکثر تا اردیبهشت ماه این آیین را برگزار می کرد، به دلیل شرایط کرونا 

 تجلیل از این قهرمانان به تعویق افتاده است.
از طریق  بودجه  ریال  ماه سال گذشته یک  بهمن  از  اینکه  بیان  با  جمشیدی 
فدراسیون برای این هیات واریز نشده است،  گفت: فشار شدید مالی و از طرفی 
ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی موجب شد تا برگزاری تجلیل از قهرمانان این 
رشته به تعویق بیفتد. وی اظهار داشت: به طور قطع با عادی شدن شرایط، اداره کل 
ورزش و جوانان قم نیز طی برگزاری آئینی از مدال آوران آسیایی و جهانی رشته های 

مختلف تجلیل به عمل می آورد.
هیات تکواندوی قم پیگیر مطالبات قهرمانان خود است

 جمشیدی، اظهار داشت: قهرمانان،  ورزشکاران و پیشکسوتان فعال در این رشته 
اعضای خانواده تکواندو هستند که عقب افتادن مطالبه آنها موجب بروز برخی 
اعتراض ها شده است که این اعتراض ها را به جا می دانیم ولی آنچه که باید بر آن 
تاکید شود این است که این هیات لحظه ای برای پیگیری این مطالبات کوتاهی 
نکرده است. رییس هیات تکواندو قم، شرایط کنونی اقتصادی ورزش استان را بسیار 
سخت دانست و گفت: به صفر رسیدن درآمدها به دلیل تعطیلی چند ماهه تمام 
فعالیت های هیات و واریز نشدن حتی یک ریال به حساب هیات توسط فدراسیون و 
اداره کل ورزش و جوانان موجب شده تا این فشار به برخی قهرمانان مضاعف باشد.

وی با اشاره به تحریم های ظالمانه آمریکا علیه کشورمان تاکید کرد: برای عبور از 
این شرایط سخت لازم است تا ورزشکاران، مربیان و همه قشرهای جامعه دست به 

دست هم داده و با یکدیگر متحد شوند تا از این شرایط سخت نیز عبور کنیم.
جمشیدی،  ضربه کرونا به این هیات ورزشی را بسیار سنگین دانست و گفت: 
بخش زیادی از جامعه آماری این هیات که با برنامه ریزی های بلندمدت به پنج هزارو 
800 تن افزایش یافته بود، با شیوع کرونا، از دست رفت و جمع کردن دوباره این 
ورزشکاران به سادگی ممکن نیست. وی ادامه داد: تنگ تر شدن حلقه تحریم علیه 
کشورمان و همچنین شرایط سخت ناشی از شیروع کرونا و تعطیلی چند ماهه تمام 
فعالیت های ورزشی موجب شد تا درآمدهای این هیات در ماه های اخیر به صفر 

برسد و این موجب شد تا هیات توان پرداخت برخی مطالبات را نداشته باشد.
جمشیدی، ادامه داد: 40 درصد مربیان فعال در این رشته، تنها منبع درآمد و امرار 
معاش آنها از طریق فعالیت ورزشی به عنوان مربی است که این مربیان با شیوع کرونا 
با مشکل جدی در ماه های اخیر مواجه شدند که با پیگیری اداره کل برای تخصیص 
وام 20 میلیون ریالی، تعدادی از مربیان موفق به دریافت این تسهیلات شده اند ولی 

این آسیب عمیق تر از آن است که با این تسهیلات جبران شود.
محمدرضا شعبانی از سه سال قبل و بعد از درخشش در رقابت های قهرمانی 
پاراتکواندو ایران تاکنون عضو ثابت اردوهای آماده سازی و ترکیب نهایی تیم های 
اعزامی ایران به مسابقات مختلف برون مرزی بوده و اکنون برترین پاراتکواندوکار ایران 

در وزن منهای 75 کیلوگرم رده بندی فدراسیون جهانی است.

رییس هیات تکواندو استان قم :

شعبانی همواره مورد حمایت جدی این هیات بوده است

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

سنقر  نازخانم  خانم   1391114430002009991 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002000409 شماره  1-رای 
آبادی فرزند پناهعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 109/06 مترمربع پلاک شماره 
2244/1/16 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اکبر قلیچ خانی 

مورد ثبت در دفتر 126 صفحه 301)م الف 6523(
2- رای شماره 139960330002001415 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001873 آقای داود رفیعی فرزند 
خداقلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 53 مترمربع پلاک شماره 2305/35 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 36067 مورخ 98/10/7 دفترخانه 54 

قم)م الف6524(
3- رای شماره 139960330002002508 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001349 آقای نصرت اله اکبری فرزند 
احمد در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 66 مترمربع پلاک شماره 1950/329 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از یداله صادقی و علی میرزابیگی چرخلو ثبت 

دفتر 128 صفحه 46)م الف6525(
4- رای شماره 139960330002000249 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000686 آقای محمود کشکولی فرزند 
محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره 1866/1 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی سند رسمی شماره 35115 مورخ 88/4/20 دفترخانه 26 قم )م الف6526(
5- رای شماره 139960330002002617 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430002001039 آقای مغان مختاری فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت 140 مترمربع که در آن احداث بنا شده پلاک شماره 2100/1 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از خانم میر )م الف6527(
6-رای شماره 139960330002001810 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000472 آقای محسن چائی چی 
فرزند علیرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 94/36 مترمربع پلاک شماره 2437/109 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد سلیمانی ثبت دفتر 72 صفحه 

227
)م الف 6528(

7-رای شماره 139960330002002473 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002002389 آقای ابوالفضل بخشی ذادق 
آبادی فرزند امان اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 2214 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث نسل دوم علی اکبر تولیتی ثبت 
دفتر 5 صفحه 143)م الف 6529(

8-رای شماره 139960330002002635 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001630 آقای صمد نوروزی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 1967 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد شریف زاده و غلامحسین شریف زاده و علی شریف 

زاده همگی وراث زهرا شریف زاده )م الف 6530(
9-رای شماره 139960330002002234 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001093 آقای محمدرضا خسروبکی 
فرزند اله وردی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 68/26 مترمربع پلاک شماره 1953/420 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محرمعلی سلیمانی ثبت دفتر 598 

صفحه 382)م الف 6531(
10-رای شماره 139960330002003472 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001676 آقای علی یزدی مومن 
فرزند رزاق در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 73 مترمربع پلاک شماره 2268 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 193940 مورخ 98/11/21 دفترخانه 3 قم )م 

الف 6532(
11-رای شماره 12745 مربوط به پرونده کلاسه 34024 خانم فاطمه خیرخواه نشلجی فرزند هدایت اله نسبت به سه دانگ از 
یکبابخانه بمساحت 73/15 متر مربع از پلاک شماره 2607/16 اصلی بخش دو قم مالکیت مشاعی )سند رسمی ( می باشد )م 

الف 6534(
12-  رای شماره 12745 مربوط به پرونده کلاسه 34024 آقای علی یوسفی نشلجی فرزند عباس نسبت به سه دانگ از یکبابخانه 
بمساحت 73/15 متر مربع از پلاک شماره 2607/16 اصلی بخش دو قم مالکیت مشاعی )سند رسمی ( می باشد )م الف 6533(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1399/04/16 
تاریخ انتشار دوم: 1399/04/31
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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رییس قوه قضاییه گفت: بین اعتراض و اغتشاش فرق قائلیم؛ اعتراض را باید شنید 
اما خط قرمز ما اغتشاش و ناامنی و به هم ریختن کشور است. 

آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح دیروز شورای عالی قوه قضائیه با تأکید 
بر این که نظام دادرسی و فرآیند دادرسی در دستگاه قضائی مبتنی بر کار کارشناسی 
دقیق و حرفه ای و قانون و عدالت است، خاطر نشان کرد قوه قضائیه در انجام وظایف 

خود تحت تأثیر فضاسازی ها قرار نمی گیرد.
دستگاه قضائی تحت تأثیر جوسازی ها قرار نمی گیرد

رئیس قوه قضائیه گفت: تمام مراحل و فرایند دادرسی مبتنی بر موازین شرعی و 
ادله موجود در پرونده های قضائی و اقتضای حق و عدل است و جوسازی ها هرگز 
در تصمیم قضات مؤمن و مخلص و فرایند دادرسی و صدور احکام قضائی اثرگذار 

نخواهد بود.
رئیسی متذکر شد که روند حاکم بر دستگاه قضا ضامن حقوق عامه، حقوق 
اصحاب دعوا و حتی حقوق متهم است و فرآیند دادرسی در نظام قضائی حقوق 

همگان را تضمین می کند.
منشأ فضاسازی ها به روایت رئیس دستگاه قضا

رئیس قوه قضائیه با تقسیم بندی و تفکیک مبنای فضاسازی ها علیه احکام و 
تصمیمات قضائی اظهار داشت: فضاسازی ها گاهی ناشی از بی اطلاعی و کم 
اطلاعی نسبت به پرونده هاست که باید آحاد جامعه را از آن آگاه و مطلّع کرد اما 

گاهی این تحرکات از روی غرض ورزی صورت می گیرد.
رئیسی افزود: گاهی جوسازی ها از سوی آمریکا که مظهر تضییع حقوق انسان 
است، اسرائیل کودک کُش، منافقین که دست شان تا مرفغ آلوده به خون انسان های 
بی گناه است و جریانات سلطنت  طلب و ضد انقلاب صورت می گیرد که ماهیت آنها 
برای ملت روشن است و اینها نمی توانند کوچک ترین رخنه ای در اراده دستگاه قضا 

برای اجرای حق و عدالت ایجاد کنند.
در صیانت از حقوق عامه خط قرمز نداریم

رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به حکم اخیر دیوان عالی کشور برای بازگرداندن 
اراضی بیت المال که در ادوار گذشته در قالب یک مجموعه تعاونی دادگستری 
گلستان مورد تصرف قرار گرفته بود، این اقدام را نمادی از عدالتخواهی دستگاه 
قضائی دانست و گفت: تضییع حقوق عامه از هیچ کس و هیچ نهاد و سازمانی 

پذیرفته نیست و قوه قضائیه در صیانت از حقوق عامه هیچ خط قرمزی ندارد.
رئیسی افزود: در دهه های اخیر برخی که در حوزه اداری دستگاه قضائی همکاری 
داشتند، یک سری اراضی را در ارتباط با کاری که در استان انجام شده و ظاهراً هم 
مقررات رعایت شده بود، در اختیار داشتند اما در فرایند دادرسی مشخص شد که این 

اراضی باید به بیت المال برگردد.
اجازه تعدی به سرمایه های ملی را نمی دهیم

رئیس قوه قضائیه به تعاونی ها، سازمان ها و دستگاه های اداری هشدار داد که 
تحت هیچ شرایطی مجاز به تغییر کاربری اراضی کشاورزی و جنگل ها و مراتع 
نیستند و همه باید بدانند دستگاه قضائی در دوره مسئولیت وی اجازه نخواهد داد 
کوچک ترین تعدی نسبت به سرمایه های ملی و آب و خاک و محیط زیست صورت 
گیرد. رئیسی با بیان این که سرمایه های ملی متعلق به همه عصرها و نسل ها و 
صیانت از آن بر همگان واجب است، تأکید کرد: دستگاه قضائی مصمم به حفظ 
بیت المال و جلوگیری از تضییع حقوق عامه است و دستگاه های اداری هم باید با 

جدیت به وظایف خود در این زمینه عمل نمایند.
بخشنامه انضباط بانکی با هدف حمایت از تولید صادر شده است

رئیس قوه قضائیه با اشاره به دستورالعمل صادره برای ساماندهی نظام پرداخت 
تسهیلات بانکی و دریافت سود و جرایم اظهار داشت: نقدینگی افسارگسیخته نظام 

تولید را مختل می کند و بخشنامه ایجاد انضباط مالی در تسهیلات بانکی با هدف 
حمایت و تقویت از تولید و تولیدکنندگان صادر شده است.

آشفتگی در پرداخت تسهیلات و دریافت سود قابل پذیرش نیست
رئیسی با تأکید بر این که آشفتگی در نظام پرداخت تسهیلات و دریافت سود 
و جرایم قابل پذیرش نیست، از شورای پول و اعتبار، بانک مرکزی و دستگاه های 
مسئول خواست که به وظایف خود برای حاکم شدن انضباط مالی در این حوزه عمل 

کنند.
رئیس قوه قضائیه گفت: امروز همه معتقدند نقدینگی در کشور افزایش یافته و با 
توجه به تأثیرات متقابل بازار پول و بورس و سرمایه، مدیریت و هدایت نقدینگی به 

سوی تولید و افزایش قدرت ملّی باید مورد اهتمام قرار گیرد.
رئیسی با بیان این که سخن گفتن مسئولان اقتصادی با مردم و فعالان نظام بازار 
به تثبیت بازار کمک خواهد کرد، به کارگزاران اقتصادی و مدیران نظام پولی و مالی 
توصیه کرد نقشه های راهی که برای آینده طراحی می کنند، برای جامعه تبیین 

نمایند.
اعتراض را قبول داریم اما به کسی اجازه اغتشاش نمی دهیم

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش با تاکید بر لزوم به رسمیت شناختن 
حق اعتراض در جامعه گفت: ما اعتراض را قبول داریم و باید اعتراض را شنید و با 
آن منطقی برخورد کرد اما اعتراض با اغتشاش متفاوت است و اغتشاش و آشوب 

خط قرمز دستگاه قضائی است و نباید اجازه داد کسی در کشور ناامنی ایجاد کند.
رئیسی همچنین از همکاران قضائی در سراسر کشور خواست که نسبت به جرایم 
خشن حساس باشند و با برخورد قاطع اجازه ندهند افراد شرور و متجاسر به قانون 

میدان پیدا کنند.
صدور سند برای قله دماوند و اراضی اطراف آن

در این جلسه رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور از برنامه این سازمان برای 
ثبت 74 میلیون هکتار اراضی ملّی و صدور سند کاداستری در سال جاری خبر داد و 
گفت: با توجه به تعرضاتی که به زمین های اطراف قله دماوند صورت گرفته بود، این 
سازمان اقدام به بررسی و صدور سند قله دماوند و 10 هزار هکتار اراضی کوهپایه 
برای جلوگیری از تعرض به این اراضی کردیم و در اختیار سازمان منابع طبیعی قرار 

گرفت.
دکتر خدائیان همچنین گفت که سازمان متبوعش برای اولین بار سند مالکیت 
دانشگاه تهران را پس از 86 سال صادر کرده و به مسئولان این دانشگاه ارائه کرده 

است.
تداوم اعطای مرخصی به زندانیان 

رئیس سازمان زندان ها نیز در این نشست با اشاره به بخشنامه جدید رئیس قوه 
قضائیه مبنی بر اعطای مرخصی به زندانیان در موج جدید شیوع ویروس کرونا اعلام 
کرد: از 18 تیر ماه تاکنون 36 هزار و 283 نفر از زندانیان مشمول این مرخصی یا 

تمدید مرخصی قبلی شدند که این روند همچنان ادامه دارد.
مهدی حاج  محمدی افزود: به عنوان نمونه از اعطای مرخصی به 58 درصد از 
زندانیان خراسان جنوبی و 55 درصد زندانیان استان گلستان در 15 روز اخیر خبر 

داد.
بررسی بازار سرمایه با حضور وزیر اقتصاد 

در این جلسه، وزیر اقتصاد و معاونین او و همچنین رئیس سازمان بورس و رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس گزارش جامعی از وضعیت بازار سرمایه و سازمان بورس 
اوراق بهادار و پیشنهاداتی برای استفاده حداکثری از ظرفیت های این حوزه ارائه 

کردند.

 رییس قوه قضاییه :

مخالفان  دولت کابوس نسازند؛اعتراض را قبول داریم، اما به کسی اجازه اغتشاش نمی دهیم  

واقع بینی رمز عبور از دشواری هاست

آرمانگرایی  و  صرف  رویاپردازی  یا  شرایط  از  کابوس سازی  مطلق،  بدبینی 
شعاری؛ دو روی سکه ناکامی در اداره کشور هستند که دولت تلاش می کند با 
واقع بینی، فعالیت بی وقفه و همراه ساختن مردم باور خود به توان ایران برای عبور 

از دشواری ها را نشان دهد. 
نوع نگرش قوه مجریه به سختی ها و مشکلات کشور به عنوان نهادی که 
بیشترین بار مسوولیت را بر دوش دارد، در مسیر کاستن از آن ها اهمیتی حیاتی 
دارد. این نگرش می تواند افکار عمومی و صاحب نظران را هم تحت تاثیر قرار 
دهد و هم موجب پیشرفت شده و هم عقب ماندگی هایی را سبب شود. اگر 
دولت دشواری های پیش رو را غیرقابل رفع و حل بداند یا اگر حل و رفع آن ها 
را بسیار ساده و آسان تلقی کند، در مسیر انجام مسوولیت و حل مشکلات به 
یک میزان دچار چالش شده و جامعه را دچار سردرگمی و خسران خواهد کرد. 
دولت تدبیر و امید با درک این دوگانه خطر آفرین تلاش می کند در مسیری گام 
بردارد که راهنمای آن واقع بینی است و مقصد آن کاستن از رنج های اقتصادی 
مردم. حجت الاسلام »حسن روحانی« رییس جمهوری روز یکشنبه 29 تیرماه 
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت در سخنان خود به این درک بار دیگر 
اشاره و تاکید کرد: »دولت مطمئنا با نگرشی واقع بینانه به شرایط سخت کنونی و 
در عین حال با اتکا به توانمندی های داخلی و راه حل های عملیاتی و عینی به دور 
از شعارهای تخیلی، برای حل مشکلات کشور تلاش می کند. تعیین راه حل ها 
نباید برگرفته از نگاه رویایی و فارغ از حقایق اقتصادی کشور و یا نگرش های 

ناامید کننده و بدبینانه نسبت به توانایی ها و ظرفیت های کشور باشد.«
دولت نگاه رویایی ندارد

عملکرد دولت های اول و دوم تدبیر و امید در نگاهی منصفانه را می توان به دو 
بخش پیش از خروج آمریکا از برجام و پس از آن تقسیم کرد. این نقطه عطف در 
منحنی سیاسی و اقتصادی ایران از آن جهت حائز اهمیت است که سختی های 
اداره کشور و مشکلات اقتصادی ایران از 18 اردیبهشت 98 و همزمان با خروج 
»دونالد ترامپ« رییس جمهوری آمریکا از قرارداد هسته ای با جمهوری اسلامی 
و بازگرداندن شدیدترین تحریم ها علیه مردم ایران آغاز شد. دولت ماه هاست 
که تحریم سخن گفتن از تحریم را شکسته و سختی هایی که این مقوله بر اداره 
کشور تحمیل کرده است را با مردم در میان می گذارد. از نظر دولت شرایط نه تنها 
رویایی نیست بلکه مردم ایران در حال تجربه یکی از سخت ترین مقاطع تاریخی 
خود هستند. رییس جمهوری سی ام بهمن ماه سال گذشته در جلسه هیات 
دولت گفته بود: »کسی که می گوید تحریم اثر ندارد حامی آمریکا است، این 
حرف دروغ و خلاف واقعیت و نیز حمایت از آمریکا است؛ ما تا درد را نشناسیم 
درمان را نیز نمی توانیم بشناسیم و باید بدانیم که درد کجاست و به سراغ همان 

نقطه برویم و آن را درمان کنیم.«
»علی ربیعی« سخنگوی دولت هم در آذرماه 98 در یادداشتی تاکید کرده بود: 
»سیاست کتمان وانکارگرایی واقعیت تحریم بزرگترین تجلی »خود تحریمی« 
است و باعث می شود تحریم ها نه به جانب تحریمگران که به جانب حاکمیت 
فرافکنی شود.« بسیاری  دیگر از دولتمردان و وزرا هم طی ماه های گذشته به 
ویژه با افزون شدن ویروس کرونا به ویروس تحریم درباره شرایط سخت حیطه 

مسوولیت خود اشاره کرده بودند.
دولت شرایط کشور را رویایی نمی بیند، برخلاف سلف خود در صدد انکار تحریم 
ها نبوده و مدعی نیست که »تحریم نَمَنَدی!؟«، برخلاف اظهارات شعارگونه که 
ایران را بی نیاز از خارج مرزهای خود می داند، معتقد است کشور باید با تمام 
جهان بر اساس عزت، مصلحت و حکمت ارتباط متناسب داشته باشد، برخلاف 
فرافکنی های مرسوم در شرایط سخت، بارها از مردم به دلیل دشواری های 
معیشتی عذرخواهی کرده است. برخلاف برخی بدعت ها، قهر و خانه نشینی 
را انتخاب نکرده است، دولت با گشایش راهی برای درآمدزایی بدون منابع نفتی 
در عمل صفر شدن صادرات آن را اعلام کرده است، در سخنرانی های مختلف 
فهرست بلندبالای تحریم ها علیه ایران از غذا و دارو گرفته تا پتروشیمی و فولاد 
را یادآور شده و در نهایت واقعیت آن است که دولت هم در مرحله تعیین صورت 
مسئله و هم ارائه راه حل کوشیده است از عادی سازی، نسخه های عوامانه و عوام 
فریبانه، وعده های معجزه محور، بسته های اقتصادی غیرقابل اجرا و در نهایت 

هرگونه وعده حل مشکلات بدون ارائه برنامه ملموس بپرهیزد.
مخالفان کابوس نسازند

 دولت با عینک رویایی و عادی بودن به امور کشور نمی نگرد اما همانگونه که 
اشاره شد این دیدگاه زمانی می تواند در مسیر اداره کشور به موفقیت منجر شود 
که از شدت نگاه های بدبینانه و خالی از انصاف و عقل علیه دولت هم کاسته 
شود. برخی از مخالفان سیاسی دولت در داخل ناآگاهانه به همان سمت و 
سویی حرکت می کنند که دشمنان خارجی ایران طراحی کرده اند. کابوس 
سازی از شرایط کشور، نادیده انگاری دستاوردها، طرح مباحث تشویش زا، 
شایعه سازی علیه اقدامات، نسبت دادن اقدامات خلاف قانون به دولتمردان، 
سیاه نمایی مطلق از کشور به بهانه ناکارآمد جلوه دادن دولت، همه در زمره همان 
دیدگاه آفت زای بدبینانه قرار می گیرند که در نهایت نه دولت تدبیر و امید بلکه 

کلیت کشور را با خط کاهش اعتماد مردمی روبرو می کند.
از اسفند 98 دولت علاوه بر مقابله با تبعات تحریم و زیاده خواهی های متنوع 
آمریکا، با ویروس کرونا هم روبرو شد، ویروسی که به تنهایی جهان را دچار پاندمی 
کابوس واری کرد. به اذعان برخی از نهادهای ببین المللی و نیز جریان ها و 
گروه های داخلی و حتی مردم آزرده، دولت در آزمون کرونا-تحریم اگر نگوییم با 
نمره عالی اما قابل قبول تا به امروز سر کرده است. حال اگر این نمره با دیدگاه 
بدبینانه ای ارزیابی شده و از کرونا کابوس تازه ای علیه دولت ساخته شود؛ شرایط 
بهتر و آرام تر دنبال می شود؟ قطعا پاسخ منفی است و در صورت تداوم چنین 
رویکردی بخشی از انرژی و زمان دولتمردان باید صرف کاستن از آثار این کابوس 

نمایی ها شود.
همراهی مردم و صاحب نظران ضرورت عبور از شرایط

رییس جمهوری در بخشی از سخنان روز یکشنبه به ضرورت این روزهای 
کشور در بهره گیری از همراهی مردم و کمک متخصصان اشاره کرد و گفت: 
»با بهره گیری از تجربه های گران سنگ سال ها مقابله با تحمیل شرایط سخت 
اقتصادی، با همراهی مردم، فعالان و کارشناسان اقتصادی و همکاری سایر 
قوای کشور، از این شرایط با سرافرازی عبور خواهیم کرد.« جمهوری اسلامی 
ایران در چهار دهه گذشته با انواع مختلف فشارها از جنگ تحمیلی تا حمله های 
تروریستی و تحریم های اقتصادی و سیاسی روبرو بوده است؛ با عبور از هر مرحله 
این سختی ها نحوه عبور و سازوکارها و روشهای آن همان تجربه های گران سنگی 
است که رییس جمهوری از آن سخن می گوید. با تجمیع این تجربه ها از سوی 
همه نهادها و مسوولان بی آنکه انگشت اتهام به سوی قوه یا سازمان گرفته شود 
می توان به عبور از شرایط موجود امیدوار بود. در این میان بهره گیری از نظرات، 
صاحب نظران عرصه های گوناگون هم می تواند راه ها و راهکارهای تازه و البته 
قابل اجرایی پیش پای دولت بگذارد. ظرفیت های دانشگاهی کشور به عنوان 
صاحبان دانش در کنار مدیران اجرایی کشور به عنوان دارندگان تجریه ترکیب 
مورد نیاز برای گذار از بحران های موجود است. وقتی چنین قطبی ساخته شد 
همراه ساختن مردم هم آسان تر خواهد بود و از رهگذر این همراهی مردم کشور 
دستکم از هیاهوهای تنش زای سیاسی در امان خواهد ماند و آرامش روانی 

جامعه و تمرکز دولت برای اجرای برنامه ها بیشتر خواهد شد.

 معاون اول رییس جمهوری تامین نیازهای جوانان را از 
باید  تاکید کرد:  و  اولویت های دولت دانست  اصلی ترین 
از توانایی ها و مهارت های نسل جوان در بالاترین سطوح 

استفاده شود. 
به  گزارش روز دوشنبه پایگاه اطلاع رسانی معاون اول 
رییس جمهوری، اسحاق جهانگیری در نشست مدیران 
و  مسائل  اینکه  بر  تاکید  با  جوانان  و  ورزش  وزارت  ارشد 
نیازهای جوانان در زمینه اشتغال، معیشت، ازدواج و آموزش 
از اصلی ترین اولویت های دولت است، به جایگاه مهم و 
تاثیرگذار دو حوزه ورزش و جوانان در وضعیت امروز و آینده 
کشور اشاره کرد و گفت: نمی توان ورزش را منحصر به حوزه 
جوانان دید و همچنین نمی توان مسائل جوانان را محدود 

به حوزه ورزش کرد.
جهانگیری با اشاره به مسئولیت این وزارتخانه در دو زمینه 
مستقل و در عین حال تاثیرگذار ورزش و جوانان، خاطر 
نشان ساخت: باید به دو حوزه ورزش و جوانان از منظر 
توسعه همه جانبه و ملی و آینده نگرانه نگریست و این دو 

زمینه را در گستره مسئولیت های ملی تعریف کرد.
معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه ورزش چه به 
صورت قهرمانی و چه به صورت همگانی نقش مهمی در 
بالا بردن نشاط و سلامت شهروندان دارد، تصریح کرد: 
ورزش عامل مهمی برای افزایش امید و همبستگی ملی 
است و جوانان و ظرفیت جوانی می تواند افق های جدید در 
حوزه اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی و ورزشی و سیاسی 

ایجاد کند.
وی با تبیین شرایط کنونی کشور گفت: با وجود شرایط 
دشوار و خطیر و پیچیده کنونی که منابع مادی و اقتصادی 
آن متاثر از تحریم ها و شیوع کرونا قرار دارد، فرصت ها و 
ظرفیت های بسیاری در کشور ایجاد شده که می توان از 
سرمایه جوانی و جوانان کشور در این فرصت ها استفاده 
کرد. جهانگیری با بیان اینکه یکی از پیامدهای ناخوشایند 
کرونا درگیر شدن جوانان به این مساله است که یکی از 
ابعاد آن محدود شدن زمینه های متعارف ورزشی است، 
گفت: برای عبور از بحران هایی نظیر بحران کرونا نیاز به 
کشف و کسب منابع جدید مادی و معنوی داریم. رمز این 
کار در اعتماد به مردم و نخبگان، شنیدن حرف و نظر آنان 
و نشان دادن اصلاحات عملی در بینش ها، روش ها و 

ساختارهاست.
وی با تاکید بر اینکه ایران نیازمند تحولات سازنده و نوآورانه 
در عرصه های فرهنگی و اجتماعی است که نقش ورزش در 
این میان ممتاز است، گفت: باید کاری کنیم که از توانایی ها 
و دانش ها و مهارت های نسل جوان در همه جا و در بالاترین 

سطوح استفاده شود.
نیازمند  تاکید کرد: کشور  اول رییس جمهوری  معاون 
تقویت مشروعیت نهادهای متولی امور، سرمایه اجتماعی، 
اعتماد و همبستگی ملی است و بدون رضایت و حمایت 
و  رسمی  نهادهای  و  قوا  همه  همکاری  و  عمومی  افکار 
استفاده از ظرفیت های مدنی و اعتماد به بخش خصوصی 
پیش  قدمی  تواند  نمی  مسئولی  و  نهاد  هیچ  عمومی  و 

بگذارد.
جهانگیری با اشاره به اهمیت رویدادهای ورزشی در ایجاد 

امید و همبستگی اجتماعی، گفت: هنگامی که بازی های 
تیم ملی فوتبال ایران برگزار می شود همه اقوام و پیروان همه 
مذاهب قلبشان برای موفقیت ایران می تپد و یک صدا از 

تیم ملی شان حمایت می کنند.
معاون اول رییس جمهوری با تشریح تحریم های ظالمانه 
و خشن آمریکا علیه کشورمان گفت: یکی از مظلومیت های 
مدیریت فعلی کشور این است که به خاطر مصالح و منافع 
ملی نمی توانند راجع به ابعاد مختلف این موضوع شفاف 
با مردم صحبت کنند حتماً پس از پایان تحریم ها به مردم 
خواهیم گفت که چه اتفاقاتی رخ داد و چه مسایلی پیش 
روی کشور به وجود آمد، البته به فضل الهی از مشکلات 

عبور خواهیم کرد.
کشور در شرایط سخت و خطیری قرار دارد 

جهانگیری ادامه داد: کشور در شرایط سخت و خطیری 
و معیشتی در شرایط  اقتصادی  نظر  از  و مردم  قرار دارد 
دشواری هستند، ما با همه وجود مشکلات را درک می 
کنیم و شرمنده مردم هستیم با این وجود معتقدم فرصت 
های بسیاری در این محدودیت ها برای کشور ایجاد شده 
که حتماً باید با استفاده از ظرفیت جوانان از این فرصت 
ها استفاده کنیم. ما باید به جوانان کشور اعتماد کنیم آنها 

ظرفیت بزرگی هستند که می توانند معجزه کنند.
معاون اول رییس جمهوری افزود: با رویکردهای قدیمی 
نمی توان ایران را اداره کرد باید شیوه های حکمرانی را 
اصلاح کرد و شرایط گذشته که همه چیز متکی به دولت و یا 
درآمدهای نفتی بود باید تغییر کند ما باید کارآمدی مدیران 

کشور را بالا ببریم.
جهانگیری با اشاره به فعالیت تعداد زیادی از رسانه های 
فارسی زبان در کشورهای بیگانه خاطرنشان کرد:  این رسانه 
ها تمرکز کرده اند تا هر موضوع ساده ای در ایران را به یک 
مسأله پیچیده تبدیل کنند و اینگونه به مردم القا کنند که 

ایران آینده روشنی نخواهد داشت.
معاون اول رییس جمهوری با تأکید بر اینکه هیچ مدیریتی 
افکار  حمایت  و  مردم  رضایت  بدون  تواند  نمی  ایران  در 

عمومی، شرایط سخت را پشت سر بگذارد، تصریح کرد: 
مدیریتی می تواند موفق شود که به خواسته های جامعه 

توجه کند و اصلاحات لازم را انجام دهد.
جهانگیری با تأکید بر اینکه همکاری و همدلی قوای 
بحران ها  از  برای عبور  اصلی  نیازهای  پیش  از  گانه  سه 
از بزرگترین سدهایی  است، خاطرنشان کرد: نمی توان 
که آمریکا در مقابل ملت ایران ایجاد کرده و نیز از مسایلی 
نظیر کرونا عبور کرد اما همکاری و همدلی قوای سه گانه، 
مردم، نهادهای مختلف، بخش خصوصی و افکار عمومی را 
نداشت. معاون اول رییس جمهوری با تأکید بر اینکه بخش 
خصوصی در همه حوزه ها به خصوص در حوزه اقتصاد، 
سرمایه ای بزرگ و تعیین کننده برای کشور است، اظهار 
داشت: باید به بخش خصوصی توجه کنیم و فضای فعالیت 
را برای آنها مهیا سازیم. جهانگیری با اشاره به اینکه حل 
مشکلات قطعاً از طریق تفاهم و گفتگو امکان پذیر است، 
افزود: نخبگان کشور باید به صحنه بیایند و مسئولین کشور 
نیز نباید از ارتباط با فعالان حوزه مسئولیت خود دوری 
کنند. جوانان پیش از آنکه دغدغه حل مسایل و مطالبات 
می  و  هستند  گفتگو  مند  علاقه  باشند،  داشته  را  خود 

خواهند که سخنانشان شنیده شود.
معاون اول رییس جمهوری تصریح کرد:  اگر همه وزارتخانه 
ها شنیدن سخنان جوانان و نخبگان حوزه مسئولیت خود را 
در دستور کار قرار دهند، این رویکرد در کشور بسیار راهگشا 

خواهد بود.
جهانگیری ادامه داد:  البته دولت از ابتدای آغاز به کار خود 
با صراحت اعلام کرد که از شنیدن سخنان صاحبنظران، 
منتقدین و نخبگان استقبال می کند و به هیچ عنوان خود را 

فهیم تر و عاقل تر از دیگران نمی داند.
و  توانایی جوانان  به  توجه  رییس جمهوری  اول  معاون 
استفاده از روحیه ریسک پذیری را مورد تأکید قرار داد و 
با اشاره به اتفاقات بزرگ در حوزه کسب و کارهای دانش 
بنیان، خاطرنشان کرد: دولت توانست با اتکا به راهکارها و 
روش های نوین و با استفاده از ظرفیت های فضای مجازی 

یک  الحسنه  قرض  تسهیلات  خانوار  میلیون  بیست  به 
میلیون تومانی پرداخت کند بدون آنکه حتی یک بار به نظام 

بانکی مراجعه کرده باشند.
هیچ کس نمی خواهد آسیبی به جوانان کشور 

وارد شود
و  برنامه ها  از همه  اینکه دولت  بر  تأکید  با  جهانگیری 
فعالیت های وزارت ورزش و جوانان حمایت خواهد کرد از 
تلاش های این وزارتخانه به خصوص در ایام شیوع کرونا 
قدردانی و تصریح کرد:  اینکه فعالیت های خود را به خاطر 
کرونا متوقف نکرده اید و با رعایت دستورالعمل ها و پروتکل 
های بهداشتی کارها را ادامه داده اید بسیار خوب است اما 
سلامت جامعه ورزشی و جوانان کشور بسیار پراهمیت است 
و هیچ کس نمی خواهد آسیبی به جوانان کشور وارد شود.

وزارت  اقدامات  همچنین  جمهوری  رییس  اول  معاون 
ورزش و جوانان در حوزه ورزش زنان را درخشان توصیف و 

بر ضرورت استمرار این فعالیت ها تأکید کرد.
جهانگیری افزود: ایجاد سه هزار سمن در بخش جوانان 
کار بسیار مهمی است که وزارت ورزش و جوانان انجام داده 
و فرصتی را فراهم کرده است که جوانان بتوانند با مسئولین 
نظام ارتباط برقرار کرده و سخنان خود را به گوش مسئولین 
برسانند. معاون اول رییس جمهوری اضافه کرد: سمن های 
فعال در حوزه جوانان فرصتی برای کشور هستند تا مدیران 
آینده کشور از میان آنان انتخاب شوند. همان گونه که در 
بخش ورزش به دنبال استعدادیابی هستیم باید جوانانی را 
که از نظر علمی و مدیریتی نخبه هستند و یا جزو کارآفرینان 
برجسته به حساب می آیند و از چشم مسئولین دور مانده 

اند را شناسایی و به جامعه معرفی کنیم.
جهانگیری با اشاره به محدودیت های اعتباری و بودجه 
ای وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: علیرغم فشارهای 
سال 1399، تلاش خواهیم کرد بودجه طرح های نیمه 
تمام وزارت ورزش و جوانان و اعتبارات مورد نیاز برای سایر 

اقدامات این وزارتخانه تأمین شود.
از  را  ازدواج  تسهیلات  جمهوری  رییس  اول  معاون 
گفت:  و  برشمرد  جوانان  حوزه  در  پراهمیت  موضوعات 
از سه میلیون تومان به 50  این تسهیلات  اگرچه سقف 
میلیون تومان افزایش یافته اما باید تلاش شود که تعداد 

تسهیلات کاهش پیدا نکند.
جهانگیری افزود: یکی از دغدغه های امروز جوانان ازدواج 
است و اگرچه صد میلیون تومان تسهیلات تأثیر چندانی در 
زندگی آنها ندارد اما به هر حال می تواند در شروع زندگی 

زوجین کمکی موثر برای آنها باشد.
معاون اول رییس جمهوری همچنین با اشاره به برنامه 
وزارت ورزش و جوانان برای خصوصی سازی دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال خاطرنشان کرد: واگذاری این دو 
باشگاه باید بنای مستحکمی را برای آنها فراهم کند به گونه 
ای که آینده ای مطمئن تر از قبل پیش روی این دو باشگاه 

باشد و هواداران آنها نیز آسوده خاطر باشند.
و  همدلی  آرامش،  ثبات،  وجود  به  اشاره  با  جهانگیری 
انسجام در مجموعه وزارت ورزش و جوانان اظهار امیدواری 
کرد  برنامه ها و کارهای این وزارتخانه مانند گذشته با قوت 

ادامه پیدا کند.

معاون اول رییس جمهوری:
 باید از توانایی  نسل جوان در بالاترین سطح استفاده شود

 تامین نیاز های جوانان از اصلی ترین اولویت های دولت است



توصیه جنجالی امام جمعه پردیسان  به شورای نگهبان
امام جمعه منطقه پردیسان قم شناسایی یک فرد انقلابی توسط شورای نگهبان برای انتخابات 
ریاست جمهوری 1400 را خواستار شد. امام جمعه منطقه پردیسان قم گفت: هم رئیس جمهور 
اصولگرا و هم اصلاح طلب به ما ضربه زده اند، شورای نگهبان باید یک فرد جوان و انقلابی را برای 
انتخابات 1400 شناسایی کند، انقلابیون هم کمک کنند. دونفر انقلابی بیایند کافی است بیایند. 
نیازی به آمدن 10 نفر نیست. وی افزود: نمی خواهیم لاریجانی و جهانگیری و جلیلی بیایند، در گام 
دوم انقلاب هستیم باید تعارفات را کنار بگذاریم، والا مردم شمارا نمی بخشند. رهبری نیز که شما را 
نصب کرده نخواهد بخشید. قوامی خطاب به شورای نگهبان گفت: شما فیلتر هستید و اینجا مردم 
سالاری دینی حاکم است نه دموکراسی غربی که همه بتوانند در انتخابات شرکت کنند؛ پس دین چه 
می شود. آنانی که با دین توافق ندارند و دین را لایق حکومت نمی دانند و ظرفیت دینی و متدینی و 
اسلامی را در دنیای مدرن لایق برای حکومت نمی دانند و مشکل مبنایی با این قضیه دارند و بعضی 

انقلابی نما هستند و بعضی غیرانقلابی هستد، چرا به این ها میدان می دهید.

نظر آیت الله وحید خراسانی درباره آیین های محرم
 آیت الله حسین وحید خراسانی از مراجع عظام تقلید در پاسخ به سوالی پیرامون اقامه عزای امام 
حسین )ع( در مجامع عمومی با وجود بیماریهای مسری نظر خود را بیان کرد. به گزارش روز دوشنبه 
ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی این مرجع تقلید در سوال از آیت الله وحید خراسانی آمده است: وظیفه ما 
در ایام محرم الحرام نسبت به اقامه عزاء حضرت سیدالشهداء علیه السلام و سایر مناسبات اهل بیت 
علیهم السلام با وجود این بیماری)کرونا( چیست؟این مرجع تقلید در جواب بیان کرد: شعائر اهل 
بیت علیهم السلام و خصوصا اقامه ی عزای حضرت سیدالشهداء علیه السلام نباید تعطیل شود و 

لیکن با رعایت جهات بهداشتی و آنچه که متخصصین امر توصیه می کنند.

آخرین وضعیت شیوع کرونا درقم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر حدود 250 بیمار مشکوک به کرونا در 
بیمارستان ها بستری هستند که حال 51 نفر وخیم است.محمدرضا قدیر گفت: در 24 ساعت 
گذشته و منتهی به سی تیرماه، 52 نفر در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک 
به کرونا پذیرش شده اند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه 33 نفر از این مراجعه 
کنندگان در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان بستری شده اند گفت: از مجموع کسانی که 
در روزهای گذشته بستری بوده اند 23 نفر مرخص شده اند.وی افزود: در حال حاضر حدود 250 نفر 

مشکوک به کرونا در بیمارستان ها بستری هستند که حال 51 نفر وخیم است
 

»موسوی مجد« اعدام شد
صبح دیروز حکم جاسوس محمود موسوی مجد که به اعدام محکوم شده بود، اجرا شد. مرکز 
رسانه قوه قضاییه، در این باره گزارش داد: بیستم خرداد ماه بود که سخنگوی قوه قضاییه در بیست 
و هفتمین نشست خبری خود از صدور حکم اعدام برای جاسوسی خبر داد که با وصل شدن به 
سرویس جاسوسی موساد و سیا و در قبال اخذ دلار های آمریکایی، در حوزه های مختلف امنیتی و 
بویژه حوزه نیرو های مسلح از جمله سپاه قدس، اطلاعاتی را جمع آوری و در اختیار سرویس بیگانه 
قرار داده بود. صبح امروز حکم جاسوس محمود موسوی مجد که به اعدام محکوم شده بود، اجرا شد. 

نامزدهای ریاست دیوان محاسبات مشخص شدند
از مشخص شدن  اموال مجلس شورای اسلامی  و  امور مالی   عضو کمیته دیوان محاسبات، 
گزینه های ریاست دیوان محاسبات خبر داد. سیدمحمدرضا میرتاج الدینی از انتخاب گزینه های 
نهایی ریاست دیوان محاسبات خبر داد و گفت: در نشست روزدوشنبه این کمیته مهرداد بذرپاش، 
عادل آذر، ضرغام صادقی و لطف الله فروزنده به عنوان نامزدهای ریاست تعیین و به کمیسیون برنامه، 

بودجه و محاسبات مجلس معرفی خواهند شد.

بیشتر مسکن های خالی متعلق  به کیست !
مصطفی قلی خسروی، رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت :معتقدم افراد عادی خانه خود را 
خالی نگه نمی دارند. ممکن است بعضی افراد دو تا سه آپارتمان یا حتی بیشتر داشته باشند که 
اجاره داده اند و کسی سرمایه خود را بدون استفاده نگه نمی دارد.بخش زیادی از 2.5 میلیون خانه 
خالی در کشور متعلق به ارگان ها، سازمان ها و بانک هاست که قانون باید بدون اغماض برای آنها نیز 

اجرا شود.

شهری در ایران گرم ترین شهر دنیا شد
براساس اعلام مدیرکل هواشناسی استان خوزستان، شوش با ثبت دمای حداکثر 51.4 درجه 
گرم ترین شهر دنیا در روز یکشنبه 29 تیرماه سال جاری بود. اداره کل هواشناسی خوزستان در 
اخطاریه ای نسبت به استقرار توده هوای گرم و جنوبی شدن جریانات جوی و افزایش رطوبت در 

مناطق ساحلی  در استان هشدار داد.

شهردار قم :

شهربازی غدیر تا شهریورماه
 افتتاح می شود

شهردار قم گفت: شهربازی بوستان غدیر از جمله پروژه هایی بوده که به 
علت شیوع کرونا، افتتاح آن با تأخیر همراه بوده و اگر اتفاق خاصی در زمینه 
شیوع دوباره کرونا رخ ندهد می توان تا پایان شهریور ماه شاهد بهره برداری 

از آن بود.
افزایش  به  توجه  اهمیت  به  اشاره  با  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
ماندگاری زوار در شهر قم، اظهار داشت: برای این مهم باید همه دستگاه ها 
دست به دست هم داده تا زیرساخت های ماندگاری زوار در شهر افزایش 
یابد.  شهردار قم با بیان اینکه یکی از اقدامات مهم در این زمینه افزایش 
فضاهای اقامتی، تفریحی و رفاهی است، ابراز کرد: برای افزایش ماندگاری 
زوار و مسافران به غیر از مسائل زیارتی باید تسهیلاتی برای رفاه و آرامش آنان 
در نظر گرفته شود تا بتوان از ظرفیت حضور 20 میلیونی زائران و مسافران 

در قم نهایت استفاده را برد.
سقائیان نژاد وضعیت شهر از منظر فضاسازی شهری و فضاهای سبز 
مطلوب ارزیابی کرد و افزود: بوستان های شهر قم از نظر زیبایی و گل آرایی 
از بسیاری از کلانشهرهای بزرگ کشور چیزی کم ندارد و تجهیزاتی مناسبی 

داشته که این امکانات نیز روز به روز در حال افزایش است.
وی یکی از اقدامات مهم در زمینه افزایش ماندگاری مسافران و ایجاد 
نشاط اجتماعی را احداث شهربازی ها دانست و گفت: شهربازی بوستان 
غدیر از جمله این پروژه ها بوده که ماشین های بازی و ادوات شهربازی 
آن نصب شده است که به علت شیوع کرونا افتتاح آن با تأخیر بوده که 
اگر اتفاق خاصی در زمینه شیوع دوباره کرونا رخ ندهد می توان تا پایان 
شهریور ماه شاهد بهره برداری از آن بود. شهردار قم آخرین وضعیت راه 
اندازی شهربازی 72 تن را مورد توجه قرار داد و عنوان کرد: برای این منظور 
قراردادی با بنیاد مستضعفان داشتیم که بعد از تغییرات مدیریتی، علیرغم 

خرید وشائل بازی این قرارداد دچار مشکل شده و ملغی گردید.
سقائیان نژاد با بیان اینکه پارک آبی یکی از ظرفیت های تفریحی شهر 
قم است، یادآور شد: این مجموعه در اختیار بخش خصوصی است، ولی 
متأسفانه متولیان آن علیرغم تأکیدات، زیاد اقدام تبلیغاتی انجام نداده اند و 
با آنکه این مجموعه هیچ کمبود نسبت به سایر مجتمع های آبی نداشته ولی 

هنوز آن چنان شناخته شده نیست.
 

سرپرست شهرداری منطقه شش قم :

یک سوم این منطقه بافت فرسوده و 
سکونتگاه غیررسمی است 

سرپرست شهرداری منطقه شش قم گفت: یک سوم این منطقه شهری 
بافت فرسوده و سکونتگاه غیررسمی است و این امر مدیریت شهری و ارائه 

خدمات را تا حدی دشوار کرده است.
سیدرضا حسینی با تشریح وضعیت منطقه شش قم، اظهار داشت: 
این منطقه به حریم راه آهن و خیابان توحید و بزرگراه امام علی)ع( منتهی 

می شود و در سال 90 از منطقه 2 منفک شد.
شش  منطقه  در  اینکه  بیان  با  قم  شش  منطقه  شهرداری  سرپرست 
قم،400 هکتار بافت فرسوده و دو سکونتگاه غیررسمی وجود دارد، ابراز 
کرد: درواقع یک سوم منطقه شش قم، بافت فرسوده و سکونتگاه غیررسمی 

است و این امر مدیریت شهری و ارائه خدمات را تا حدی دشوار می کند.
حسینی تصریح کرد: بالغ بر 260 هزار نفر ساکن منطقه دو هستند و 
70 هزار واحد مسکونی در این منطقه دیده می شود، همچنین مساحت 
منطقه شش 1100 هکتار و درواقع یکی از محلات قدیمی قم است که 
در خیابان های امامزاده ابراهیم)ع(، هندیان، قلعه کامکار و شهرک فاطمیه 
بافت فرسوده و سکونت گاه های غیررسمی وجود دارد. وی با تأکید بر اینکه 
تراکم جمعیتی بالایی در این منطقه دیده می شود و در تلاشیم با ایجاد 
سرانه فضای سبز به بافت تراکمی جمعیت نفوذ کرده و به منطقه طراوت 
مساحت  و  انجام شده  خوبی  اقدامات  دراین باره  کرد:  عنوان  ببخشیم، 
بوستان های منطقه 80 هکتار است که با این میزان جمعیت، سرانه فضای 
سبز به ازای هر نفر 3 متر است، هرچند اختلاف زیادی با سرانه های مصوب 

داریم اما برآنیم با تملک زمین بتوانیم این سرانه را افزایش دهیم.
 

مدیر منطقه چهار قم خبرداد:
توزیع و پخش بیش از ۳۰ هزار تن آسفالت 
مدیر منطقه چهار قم گفت: در راستای خدمت رسانی به شهروندان با 
رویکرد استانداردسازی و افزایش ضریب ایمنی در سطح معابر و شوارع 
سطح منطقه و در جهت تسهیل در عبور و مرور و نیز پیشگیری از ایجاد 
و شوارع، بیش  بافت شهری معابر  بازسازی  و  ترافیک و حل مشکلات 
از 2000 تن آسفالت در شهرک شهید زین الدین و شهرک ایثار توزیع و 
اجرا شد. مهدی اصفهانیان مقدم اظهار داشت: پروژه آسفالت ریزی با 
مساحت 18000متر مربع و با هزینه ای بالغ بر 5 میلیارد ریال در شهرک 
شهید زین الدین و شهرک ایثار اجرا شد و در سال 98 شوارع اصلی شهرک 
زین الدین و ایثار روکش آسفالت شد و در کنار این پروژه ها اجرا و بهره برداری 
از بوستان شهید زین الدین، نیز بوستان محله ای در خیابان شهید ربانی نژاد 
از اقدامات شهرداری منطقه در شهرک شهید زین الدین در راستای ارتقاء 

کیفیت محیط زیست شهری بوده است.
مدیر منطقه چهار قم در ادامه افزود: در 4 ماهه نخست سال جاری بیش 
از 30 هزار تن آسفالت در پروژه های مختلف به مساحت 240 هزار متر مربع 
در سطح معابر اصلی و فرعی منطقه توزیع و پخش صورت گرفته است و  با 
توجه به پیش بینی های لازم در بودجه 99  اجرای عملیات روکش آسفالت و 
لکه گیری معابر وشوارع  مورد نیازدر سطح منطقه با در نظر داشتن اولویت ها 
اقدام خواهد شد. اصفهانیان مقدم ساماندهی و توسعه معابر منطقه را از 
شهروندان  همکاری  از  تشکر  ضمن  و  دانست  شهری  مدیریت  اهداف 
مساعدت و همکاری آنان را گامی مهم در جهت تحقق این اهداف به منظور 

ارتقاء سطح کمی و کیفی معابر و شوارع و استانداردسازی بیان کرد.
 

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم مطرح کرد :
لزوم فرهنگ سازی شهر و شهروند هوشمند

 رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم از راه اندازی دبیرخانه فضای 
مجازی برای استفاده بهینه تر از این فضا در شهرداری قم خبر داد.

همایون یزدان پناه با اشاره به لزوم فرهنگ سازی شهر و شهروند هوشمند، 
اظهار داشت: روابط عمومی شهرداری اقداماتی در این مسیر انجام داده و 
اخیراً نیز دبیرخانه فضای مجازی با همراهی سازمان فرهنگی شهرداری و 
سازمان فناوری اطاعات راه اندازی شد، اما در جهت توسعه نیاز به منابعی 
حمایتی، انسانی و مالی داریم و تمام عوامل شهری باید دخیل شوند. رئیس 
ستاد شهر هوشمند شهرداری قم با بیان اینکه یکی از خلأهای مهم در 
تحقق شهر هوشمند فقدان مدیریت یکپارچه شهری بوده که باید با تعامل 
دستگاه های اجرایی به دست آید، عنوان کرد: الکترونیکی کردن خدمات، 
حرکتی است که از 20 سال قبل در ایران آغازشده است، البته در دنیا خدمات 
یکپارچه ای شکل گرفت تا سامانه ها تصمیم سازی و مردم بهترین گزینه 
را انتخاب کنند، برای نمونه تاکسی های الکترونیکی یکی از این خدمات 

هوشمند به همراه قابلیت راهنمایی شهروندان در استفاده از خدمات است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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سه خصلت جلب محبّت می کند: انصاف در 
معاشرت با مردم، همدردی در مشکلات آن 

ها، همراه و همدم شدن با معنویات.
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طرح:محمدعلی رجبی 

حباب یا نفخ قیمت حبوبات در بازار!!

شیوه های  در  بازنگری  و  تجدیدنظر  قم  استاندار  امنیتی  سیاسی  معاون 
اطلاع رسانی را مورد تأکید قرار داد و گفت: باید راهکار و برنامه عملیاتی پیرامون 

نهادینه کردن سبک زندگی جدید در میان مردم داشته باشیم. 
کمیته  و  اطلاع رسانی  شورای  جلسه  نوزدهمین  در  امروز  پور  سلیمان  بیژن 
با کرونا در سالن امام جواد)ع(  اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی ستاد مبارزه 
استانداری، با تأکید بر لزوم استفاده از تمام ظرفیت اطلاع رسانی استان برای بالاتر 
بردن آگاهی مردم اظهار داشت: در تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها نباید گفت 
که مردم همکاری نمی کنند بلکه به عقیده بنده ضعف به نحوه رفتار، مدیریت و 

اطلاع رسانی مسئولان و مدیران برمی گردد.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با بیان تحت تأثیر قرار گرفتن اقتصاد تمامی 
کشورها از شیوع بیماری کرونا در جهان گفت: بنا به گفته کارشناسان باید سبک 
اطلاع رسانی خود را به نحوی تغییر دهیم که نه در مردم اضطراب و هراس ایجاد 
کنیم و نه با شیوه اطلاع رسانی معکوس بی تفاوتی و عادی سازی مضر در جامعه 
ایجاد کنیم بلکه باید شیوه اطلاع رسانی را مبتنی بر تغییر سبک زندگی تغییر 

دهیم.
وی اقدامات صدا و سیما در موج نخست بیماری کرونا را تأثیرگذار دانست و 
ابراز کرد: اما در فاز دوم شیوع این بیماری این اطلاع رسانی کمرنگ تر شد که بعد 
از بیانات مقام معظم رهبری در مورد زدن ماسک، مردم نیز به سمت استفاده از 

ماسک رفتند.
سلیمان پور با تأکید بر اینکه در صورت پای کار آمدن رسانه ها قطعاً می توان 
اطلاع رسانی جامع و کاملی پیرامون شیوع بیماری در جامعه داشت تصریح کرد: 
ملت ما در این زمینه مقابله با کرونا موفقیت آمیز عمل کردند که باید قدردان این 

مردم عزیز باشیم.
هشدارها درباره کرونا همراه با ایجاد امید درجامعه باشد

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم موارد ابتلایان به بیماری کرونا در کشور 
را نسبت به موارد بستری بسیار بالاتر دانست و عنوان کرد: باید راهکار و برنامه 

عملیاتی پیرامون نهادینه کردن سبک زندگی جدید در میان مردم داشته باشیم.
وی به نحوه برگزاری مراسمات عزاداری ماه محرم با توجه به شیوع بیماری کرونا 
اشاره و تصریح کرد: این بحث مصوبه ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا را دارد و 
در آن جلسات مقررشده که باید برنامه ای از سوی متولیان امر تهیه و  به شهرها و 
استان های مختلف کشور ابلاغ شود و باید در این زمینه منتظر مصوبه ستاد ملی 

مقابله با کرونا باشیم.
سلیمان پور با تأکید بر تغییر سبک ها و  شیوه های اطلاع رسانی از سوی سازمان 
صدا و سیما اظهار کرد: در بخش اصناف، پاساژها و بوستان های بزرگ می توان از 

شیوه ها و سبک های متنوع اطلاع رسانی بهره گرفت.
باید روش های خود را در ارتباط با اطلاع رسانی تغییر دهیم 

مدیرکل فرهنگ وارشاداسلامی  استان قم نیز در بخشی از این جلسه با اشاره 
به افزایش تعداد مبتلایان بیماری کرونا در استان اظهار داشت: آنچه در جلسه 
کمیته بحران برای شورای اطلاع رسانی تکلیف شد این بود که طرحی پیرامون 

این بیماری داشته و بر مبنای آن طرح اعضای شورای اطلاع رسانی حرکت کنند.
ظرفیت  تمام  از  استفاده  لزوم  بر  تأکید  با  کاشانی  حسینی  موسی  سید 
اطلاع رسانی استان برای بالاتر بردن آگاهی مردم گفت: با توجه به کمتر شدن 
حرف شنوی مردم پیرامون بیماری کرونا نسبت به گذشته، باید روش های خود را 

در ارتباط با اطلاع رسانی تغییر دهیم.
وی مجموعه شهرداری و صدا و سیما را دو بال مهم اطلاع رسانی در سطح استان 
دانست و ادامه داد: در چند ماه گذشته این دو مجموعه در کنار اصحاب رسانه 

در شورای اطلاع رسانی پای کار بوده اند، از سایر دستگاه ها هم می خواهیم در این 
زمینه به شورای اطلاع رسانی کمک کنند.

حسینی کاشانی در پایان تأکید کرد: استان قم در زمینه اطلاع رسانی در موج 
نخست بیماری جزو استان های موفق بوده و این مهم حاصل عملکرد مطلوب همه 

دستگاه ها و مجموعه های مختلف در سطح استان بوده است.
روزانه 140 هزار ماسک در استان قم تولید می شود 

 رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صمت استان قم نیز در این جلسه ظرفیت 
اسمی تولید ماسک در استان قم را 500 هزار عدد در روز دانست و گفت: روزانه 

حدود 140 هزار عدد ماسک در استان تولید می شود. 
امیرحسین پرهام پیرامون نحوه اخذ مجوز تولید ماسک در استان اظهار داشت: 
در یک مقطعی تأمین اولیه ماسک، نیازی به گرفتن مجوزهایی از دانشگاه علوم 
پزشکی و گرفتن پروانه های صنفی و صنعتی نبود و صرفاً یک سری مجوزهایی 

به صورت موقت و سه ماهه صادر می شد.
رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم ادامه 
داد: بعد از اتمام زمان مجوزها، در یک مقطعی تأمین مواد اولیه ماسک به مشکل 

خورد و مقرر شد سازمان غذا و دارو مجدداً این مجوزها را تمدید کنند.
رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح 
کرد: در حال حاضر 20 واحد کارگاهی در استان داریم که تولید ماسک پارچه ای 

دولایه که با استفاده از پارچه های پنبه ای و متقال هست را انجام می دهند.
ماسک بهترین وسیله برای پیشگیری از کرونا است

 مدیرکل مدیریت بحران استان قم  نیز دراین جلسه با اشاره به اجرای طرح 
فاصله گذاری پویا و زدن ماسک از سوی آحاد جامعه گفت: اولویت استان باید در 
حال حاضر رعایت پروتکل های بهداشتی بوده که شامل سه موضوع زدن ماسک، 

شستن دست ها و رعایت فاصله گذاری اجتماعی می شود.
 محسن اروجی زدن ماسک را بهترین وسیله برای پیشگیری از بیماری عنوان و 
تصریح کرد: لازم است کارگروه اطلاع رسانی استفاده از این وسیله را به عموم مردم 

اطلاع رسانی کند.
و  دانست  اطلاع رسانی  کارگروه  بعدی  اولویت  را  کرونا  با  همزیستی  اروجی 
ابراز کرد: مجموعه ای که با ستاد اطلاع رسانی در حال کار کردن هستند نیز 
خواهشمندیم موازین و پروتکل ها را رعایت کنند چرا که عدم رعایت این موارد از 

سوی مسئولان و مدیران تأثیرات منفی در میان مردم می گذارد.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم :

باید سبک زندگی جدید در میان مردم نهادینه شود

جانشین فرمانده انتظامی استان قم:

عاملان ۵۰ فقره سرقت در قم دستگیر شدند
جانشین فرمانده انتظامی قم از شناسایی عاملان 50 فقره سرقت منزل در این استان خبر داد و 

گفت: در این رابطه با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی 12 سارق دستگیر شدند. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت منزل در قم، موضوع به 

صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار گرفت.
وی با بیان اینکه 12 سارق شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی دستگیر شدند و بیش از 30 میلیارد 
ریال اموال مسروقه از مخفیگاه این افراد نیز کشف شده است، تصریح کرد: متهمان طی تحقیق های 

صورت گرفته و در مواجهه با مستندهای موجود به 50 فقره سرقت منزل در قم اعتراف کردند.
وی گفت: افراد مذکور با اجاره منازل از یک روز تا یک ماه در قم، وسایل با ارزش منازلی که از قبل 

شناسایی کرده بودند سرقت کرده و سپس به استان خود متواری می شدند.
جانشین فرمانده انتظامی قم با بیان اینکه سن متهمان 18 تا 25 سال و اهل استان های غربی کشور 
هستند، گفت: این سرقت ها غالبا وسایل کم حجم و با ارزش شامل طلا، وجه نقد و عتیقه بوده و از 

منازل بالای شهر صورت گرفته است.
اسماعیلی، یکی از روش های شناسایی اموال مسروقه را سامانه نمایشگاه مجازی اموال مسروقه 
سامانه نما دانست و خاطرنشان کرد: با تمهیدهای انجام شده هر فرد مال باخته می تواند از طریق 

سایت police.ir و درج کد ملی وارد سامانه یاد شده شود و اموال مورد نظر خود را جستجو کند.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

احتکار لوازم آشپزخانه به ارزش ۵ میلیارد
فرمانده انتظامی استان قم از کشف احتکار لوازم آشپزخانه از یک انبار به ارزش 5 میلیارد ریال در 

قم خبر داد . 
سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در راستای طرح سراسری مبارزه با احتکار کالاهای 
اساسی و مورد نیاز مردم و در پی رصد کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان مبنی بر اینکه فردی 
اقدام به احتکار و دپو لوازم آشپزخانه در یک انبار در شهر قم کرده است، موضوع در دستور کار 

کارآگاهان این پلیس قرار گرفت.
با  انبارمذکور،  شناسایی  ضمن  استان  اقتصادی  امنیت  پلیس  کارآگاهان  ادامه  در  افزود:  وی 
هماهنگی مرجع قضائی به محل مورد نظر اعزام و 420  سرویس آرکوپال، 20 سرویس چینی تولید 

داخل و 4 دستگاه یخچال کشف، انبار را پلمب و متهم را دستگیر کردند .
فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه ارزش اموال کشف شده توسط کارشناسان بیش از 5 میلیارد 
ریال برآورد شده است، اضافه کرد: با توجه به استعلامات به عمل آمده اقلام این انبار در سامانه جامع 

انبارهای وزارت صمت ثبت نشده بود.
سردار میرفیضی با اشاره به اینکه مبارزه با اخلالگران نظام اقتصادی به صورت جدی در دستور 
کار پلیس قرار دارد از شهروندان خواست، هرگونه اخبار و اطلاعات درخصوص مفاسد اقتصادی و 

احتکارکالا و ارز را در اسرع وقت و از طریق تماس با 110 به پلیس اطلاع دهند.

رئیس پلیس راه استان قم :
مخفی کردن و دستکاری پلاک جرم محسوب می شود

رئیس پلیس راه استان قم گفت: مخفی کردن و دستکاری پلاک یک رفتار ناهنجار و برخلاف قواعد 
نظم و انتظام اجتماعی تلقی شده و از نظر قانون جرم محسوب می شود. 

سرهنگ مختار پناهی در گفت و گویی اظهارداشتخودروهای فاقد پلاک مانند فرد بدون هویت می 
مانند که در صورت رواج این تخلف امنیت شهروندان را به خطر می اندازد زیرا با ارتکاب هر عمل خلاف 
و یا ارتکاب جرم از سوی راننده وسیله نقلیه بدلیل فاقد پلاک بودن، پیگیری آن هم برای شهروندان و هم 

برای پلیس سخت خواهد بود و عمل ارتکابی در برخی موارد غیر قابل اثبات خواهد بود.
رئیس پلیس راه استان قم تاکید کرد: برابر ماده 720 قانون مجازات، هرکس در ارقام و مشخصات 
پلاک وسیله نقلیه تغییری ایجاد کند یا پلاک وسیله موتوری دیگری را به آن الصاق کند یا برای آن پلاک 
تقلبی به کار برد یا چنین وسایلی را با اعلام به تغییر و یا تعویض پلاک تقلبی مورد استفاده قرار دهد و 
همچنین هرکس به نحوی از انحاء در شماره شاسی، موتور، یا پلاک وسیله نقلیه موتوری و یا پلاک های 
موتور و شاسی از طرف کارخانه سازنده حک یا نصب شده بدون تحصیل مجوز از راهنمایی و رانندگی 
تغییر دهد و آن را از صورت اصلی کارخانه خارج کند وسیله نقلیه آنان توقیف و قانون آن را به حبس از 

6 ماه تا یک سال محکوم خواهد کرد.

مدیرکل آموزش وپرورش استان قم گفت:جزو استان هایی هستیم که با کمبود نیرو 
روبرو هستیم که امسال بیش از هزار معلم را از طریق ماده 28 و دانشگاه فرهنگیان 

استخدام خواهیم کرد.
حمیدرضا شیخ  الاسلام در چهارمین جلسه شورای آموزش وپرورش استان در سالن 
کرامت استانداری، با بیان موفقیت آمیز بودن پیگیری زمین مسکن فرهنگیان استان 
گفت: در ورودی دانشگاه آزاد اسلامی منطقه پردیسان، فاز اول کلنگ زنی مسکن 
فرهنگیان را آماده کرده ایم. مدیرکل آموزش وپرورش استان قم افزود: در مرحله نخست 
بیش از 300 نفر از فرهنگیان استان که فاقد مسکن و زمین هستند زمین برای احداث 
مسکن به آن ها اختصاص می یابد؛ همچنین در تپه سلام 10 هکتار زمینی که در 

سال های گذشته در اختیار آموزش وپرورش بود، با پیگیری های صورت گرفته برای 
فرهنگیان عزیز قم فریز شد. شیخ الاسلام با بیان اینکه همه ساله بیش از 700 فرهنگی 
قم بازنشسته می شوند، گفت: در حال حاضر بیش از 2500 معلم در استان قم کسری 
داریم و جزو استان هایی هستیم که با کمبود نیرو روبرو هستیم که امسال بیش از هزار 

معلم را از طریق ماده 28 و دانشگاه فرهنگیان استخدام خواهیم کرد.
مدیرکل آموزش وپرورش استان قم در پایان با اشاره به وجود سناریو های مختلف برای 
شروع سال تحصیلی جدیدعنوان کرد: مبنای ما آموزش در فضای مجازی بوده و این 
در حالی است که انجام این مهم بسیار سخت و سنگین است و باید تمامی ملاحظات 

در نظر گرفته شود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم؛
بیش از هزار معلم امسال در قم استخدام می شوند

 معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش 
و جوانان قم گفت: به منظور رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی و عمل به پروتکل های بهداشتی در ایام 
شیوع کرونا و همچنین ترویج ازدواج آسان، پویش 

ازدواج آسان و بدون مراسم در قم آغاز شد.
ستاد  تصویب  با  اشاره  با  فارسی،  محسن 
استانی مقابله با کرونا به منظور ممنوع بودن تمام  
ترحیم  و  جشن، عروسی  به  مربوط  مراسم های 
تا اطلاع  درتالارها،  اماکن عمومی و حتی منازل 
ثانوی در این استان اظهار داشت:  سمن های فعال 
درحوزه   ازدواج جوانان استان در راستای عمل به 
توصیه های ستاد ملی مبارزه با کرونا پویش ازدواج 

آسان و بدون مراسم را اجرایی کردند.
اداره کل ورزش  امور جوانان  و  معاون فرهنگی 

و جوانان قم ادامه داد: همچنین در این ایام سه 
زوجین  جهزیه  تامین  منظور  به  نیز  دیگر  پویش 
و  جوان   های  زوج  بهای  اجاره  تسهیل  جوان، 
همچنین شناسایی زوج های موفق با نگاه  ساده 
زریستی و تداوم موفقیت در ازدواج در این استان 

آغاز شده است.
وی با اشاره به برنامه های این اداره کل در هفته 
ازدواج گفت: اهدای جهیزیه به زوج های در آستانه 
ازدواج، برگزاری مراسم گلریزان جهت تهیه جهیزیه 
پزشکی  جامعه  های  زوج  از  تجلیل  همچنین  و 
فعال در مبارزه با کرونا از برنامه های این هفته در 

قم است.
فارسی با تاکید بر ضرورت مهارت آموزی زوج های 
جوان افزود: مشاوره پیش از ازدواج، برگزاری کارگاه 

های آموزشی،  آموزش غنی سازی روابط بین زوج ها 
و همچنین رهایی از شکست های  عاطفی در هفته 
ازدواج توسط سمن های تخصصی فعال استان 
به صورت حضوری و مجازی در این زمینه برنامه 
جوانان  امور  و  فرهنگی  معاون  شده است.  ریزی 
اداره کل ورزش و جوانان قم، گفت: پویش رسانه ای 
با هدف مهارت ارتباطی زوجین، جهیزیه ساده، 
همچنین  و  وحجاب  عفاف  فرزندآوری،  مهریه، 
حذف مراسم های پرهزینه در قالب جریان سازی 
خبری در دستور کار است که همراهی رسانه ها در 
این زمینه ضروری است. از اول ذی الحجه سالروز 
ازدواج امیرالمومنین)ع( و حضرت زهرا)س( )یکم 
مرداد( تا هفتم ذی الحجه )هفتم مرداد( به عنوان 

هفته ازدواج نامگذاری شده است.

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم خبرداد:

آغاز پویش ازدواج آسان و بدون مراسم در قم 

از ابتدای تیرماه امسال قیمت انواع حبوبات 
با افزایش چشمگیر روبه رو شد. این گرانی به 
اکثر  که  چرا  است،  ارز  قیمت  افزایش  دلیل 

حبوبات موجود در بازار وارداتی است.


